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Z á p i s n i c a  

z II. zasadnutia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Západ  

konaného dňa 23.2.2023 v zasadacej miestnosti na 2. poschodí Miestneho úradu 

mestskej časti Košice-Západ Trieda SNP č. 39 v Košiciach so začiatkom o 14:30 hod. 
__________________________________________________________________________ 

 

 

Bod 1. Otvorenie 

p. Vrchota, starosta MČ: Vážené poslankyne, vážení poslanci, dámy a páni, otváram II. 

zasadnutie Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Západ, ktoré bolo zvolané v súlade 

s § 15 ods. 2 písm. a) zákona č. 401/1990 Zb. o meste Košice v znení neskorších predpisov a 

podľa § 7 ods. 1 rokovacieho poriadku Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Západ, 

miestnej rady a komisií miestneho zastupiteľstva. Z celkového počtu 13 poslancov je 

prítomných 12 poslancov. Zo zasadnutia sa nikto zatiaľ neospravedlnil. Konštatujem, že 

zasadnutie je schopné prijímať uznesenia. 

 

Bod 2. Schválenie návrhovej komisie 

p. Vrchota, starosta MČ: Vážení poslanci, podľa § 9 ods. 7 rokovacieho poriadku: „ ... 

Miestne zastupiteľstvo, na základe predložených návrhov od poslancov, schváli hlasovaním 

návrhovú komisiu, ... .“ Nech sa páči, vaše návrhy na 2 členov návrhovej komisie. Nech sa 

páči pán zástupca Huba. 

p. Huba: Ďakujem pekne. Vážené kolegyne, vážení kolegovia. Dovoľte mi do návrhovej 

komisie navrhnúť pána poslanca Gaála a pána poslanca Libu. Ďakujem pekne. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne. Sú ešte nejaké návrhy? Ak nie sú ďalšie návrhy, 

dávam hlasovať, kto je za takéto zloženie návrhovej komisie. 

 

Hlasovanie: Za: 12  Proti: 0 Zdržal sa: 0. 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Konštatujem, že návrhová komisia bude pracovať v schválenom 

zložení. 

 

Bod 3. Schválenie programu rokovania miestneho zastupiteľstva 

p. Vrchota, starosta MČ: Návrh programu dnešného rokovania je uvedený v pozvánke, bol 

zverejnený na úradnej tabuli, na centrálnej úradnej elektronickej tabuli a na webovom sídle 

mestskej časti. Na schválenie programu, návrhu programu je potrebná nadpolovičná väčšina 

prítomných poslancov. Prosím návrhovú komisiu, aby prečítala návrh uznesenia. 

p. Liba: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ podľa § 12 ods. 5 zákona č. 

369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov schvaľuje zverejnený 

program II. zasadnutia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Západ. 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne, prosím, hlasujte. 

 

Hlasovanie: Za: 12  Proti: 0  Zdržal sa: 0. 
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p. Vrchota, starosta MČ: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené, a teda navrhnutý a 

zverejnený program bol prijatý. Chce niekto z prítomných poslancov presunúť body 

v programe? Chce niekto z prítomných poslancov zmeniť program, tzn. vypustiť niektorý bod 

alebo doplniť nový bod do programu dnešného rokovania miestneho zastupiteľstva? Nech sa 

páči, pán zástupca Huba. 

p. Huba: Ďakujem pekne, pán starosta. Vážené kolegyne, vážení kolegovia. Ja by som chcel 

doplniť dva body do dnešného programu. Jeden sa týka dovolenia členov - neposlancov, v 

dvoch komisiách, preto mi dovoľte predniesť návrh na uznesenie, doplnenie tohto bodu: 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ podľa § 12 ods. 5 a 7 zákona 

č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov schvaľuje doplnenie bodu 

číslo 10.1 s názvom „Voľba členov komisie legislatívno-právnej a verejného poriadku a 

komisie rozvoja a životného prostredia“ do zverejneného programu II. zasadnutia miestneho 

zastupiteľstva. A druhý navrhovaný bod sa týka poverenia pána starostu na vykonávanie 

zmien v  schválenom tohtoročnom rozpočte. Ak dôjde k jeho schváleniu,  navrhoval by som 

doplniť tento bod ako 16.1 alebo navrhujem ho doplniť ako bod 16.1 a dovoľte mi teda 

prečítať návrh na uznesenie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ podľa § 12 

ods. 5 a 7 zákona č. 369/1990 Zb. obecnom zriadení v znení neskorších predpisov schvaľuje 

doplnenie bodu číslo 16.1 s názvom „Poverenie starostu na výkon zmien programového 

rozpočtu mestskej časti Košice-Západ na rok 2023“ do zverejneného programu II. zasadnutia 

miestneho zastupiteľstva. Ďakujem pekne. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne. Pán poslanec Karaffa, nech sa páči. 

p. Karaffa: Dobrý deň všetkým. Ja mám jeden návrh na vypustenie bodu číslo 28. 

Odôvodním to tým, že to, čo sa uvádza v dôvodovej správe, nekorešponduje s tým, čo sa 

uvádza v obchodnom registri. Ide o dve samostatné firmy a nie o jednu firmu, ktorá si zmenila 

názov a IČO. Z toho dôvodu ja to vnímam ako obchádzanie platných pravidiel pre 

prenajímanie majetku mestskej časti, preto si dovolím teda predniesť tento návrh na 

uznesenie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ podľa § 12 ods. 5 a ods. 7 

zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v platnom znení schvaľuje vypustenie bodu číslo 

28 s názvom „Uzatvorenie nájomnej zmluvy z dôvodu hodného osobitného zreteľa k časti 

budovy na Triede SNP 24 v Košiciach pre spoločnosť inLUXX s.r.o.“ z programu II. 

zasadnutia miestneho zastupiteľstva. Ďakujem. 

p. Vrchota, starosta MČ:  Ďakujem veľmi pekne. Pán poslanec Bačinský, s faktickou alebo 

s návrhom? Toto je návrh na doplnenie, resp. vypustenie niektorého z bodov z programu, 

takže tuto faktické ani rozprava veľmi nie je otvorená, takže nie. Ďakujem pekne. Ja ešte 

pripomínam, že tieto návrhy majú byť predložené písomne. Boli predložené? Na schválenie 

doplnenia alebo vypustenie bodov z programu rokovania je v zmysle zákona o obecnom 

zriadení potrebná nadpolovičná väčšina všetkých poslancov, teda 7 poslancov. Prosím 

návrhovú komisiu, aby prečítala návrhy uznesenia v takom poradí, ako boli predložené. 

p. Gaál: Ďakujem pekne. K bodu číslo 3.1 - návrh predkladá JUDr. Ing. Peter Huba, PhD. 

Návrh uznesenia: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ podľa § 12 ods. 5 a 7 

zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov schvaľuje doplnenie 

bodu č. 10.1 s názvom „Voľba členov komisie legislatívno-právnej a verejného poriadku 

a komisie rozvoja a životného prostredia“ do zverejneného programu II. zasadnutia miestneho 

zastupiteľstva. 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne, nech sa páči, hlasujte o tomto návrhu. 

 

Hlasovanie: Za: 9   Proti: 0  Zdržali sa: 3. 
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p. Vrchota, starosta MČ: Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté a tento bod bol doplnený, 

nech sa páči ďalší návrh. 

p. Gaál: K bodu číslo 3, návrh 2, návrh predkladá JUDr. Ing. Peter Huba, PhD. Návrh 

uznesenia: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ podľa § 12 ods. 5 a 7 zákona 

č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov schvaľuje doplnenie bodu 

č. 16.1 s názvom „Poverenie starostu na výkon zmien programového rozpočtu mestskej časti 

Košice-Západ na rok 2023“ do zverejneného programu II. zasadnutia miestneho 

zastupiteľstva. 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne. Nech sa páči, hlasujte o tomto návrhu. 

 

Hlasovanie: Za: 12   Proti: 0  Zdržal sa: 0. 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené, a teda navrhnutá zmena 

programu bola prijatá. Nech sa páči, návrhová komisia, tretí návrh uznesenia. 

 

p. Gaál:  K bodu 3, návrh 3, predkladateľ Mgr. Dominik Karaffa. Návrh uznesenia: Miestne 

zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ podľa § 12 ods. 5 a ods. 7 zákona č. 369/1990 Zb. 

o obecnom zriadení v platnom znení schvaľuje vypustenie bodu číslo 28 s názvom 

„Uzatvorenie nájomnej zmluvy z dôvodu hodného osobitného zreteľa k časti budovy na 

Triede SNP 24 v Košiciach pre spoločnosť inLUXX s.r.o“ z programu II. zasadnutia 

miestneho zastupiteľstva. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne. Nech sa páči, hlasujte. 

 

Hlasovanie: Za: 5   Proti: 1  Zdržali sa: 7. 

 

p. Vrchota, starosta MČ:  Konštatujem, že uznesenie nebolo schválené, a teda navrhnutá 

zmena programu nebola prijatá. 

 

Bod 4. Určenie overovateľov zápisnice a zapisovateľky 

p. Vrchota, starosta MČ: Pokračujeme ďalším bodom, ktorým je bod 4 určenie overovateľov 

zápisnice a zapisovateľky. Za overovateľov zápisnice a uznesení určujem pána poslanca 

Bačinského a pána poslanca Gaála. Za zapisovateľku určujem pani Kovalčinovú. 

 

Bod 5. Slovo pre verejnosť 

p. Vrchota, starosta MČ: Bodom č. 5 je Slovo pre verejnosť. Nikto sa neprihlásil, takže 

pokračujeme bodom číslo 6. 

 

Bod 6. Správa o činnosti Mestskej polície Košice - stanice Západ za obdobie od 1.1.2022 

do 31.12.2022 

p. Vrchota, starosta MČ: Pokračujeme bodom č. 6, ktorým je správa o činnosti Mestskej 

polície, Košice - stanica Západ za obdobie od 1.1.2022 a do 31.12.2022. Dovoľte mi 

ospravedlniť pána veliteľa Mestskej polície Košice - stanica Západ, pána Mgr. Kuca, ktorý, 

bohužiaľ, dnes nemohol prísť. Bolo všetko, čo sa týka tohto materiálu predložené. Pán 

poslanec, poprosím netelefonujte na zastupiteľstve. Takže tento materiál vám bol predložený 

v spracovanej písomnej podobe. Myslím, všetci ste s ním oboznámení. Ja by som v zásade 
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vyzdvihol naozaj skutočnosť, že v našej mestskej časti sa veľmi dobre vysporiadavame s 

odstránenými autovrakmi, aj v spolupráci s oddelením rozvoja. Aktuálne máme 5 

neodstránených autovrakov. Otváram diskusiu k tomuto bodu, nech sa páči. Ak sa nikto 

nehlási, uzatváram diskusiu a prosím návrhovú komisiu o návrh uznesenia. 

p. Liba: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ berie na vedomie správu o 

činnosti Mestskej polície Košice–stanice Západ za obdobie od 1.1.2022 do 31.12.2022. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne, nech sa páči hlasujte. 

 

Hlasovanie: Za: 10   Proti: 0  Zdržali sa: 3. 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté. Ešte dávam na vedomie, že 

budem pozývať pána veliteľa na najbližšie rokovanie miestneho zastupiteľstva, aj keď tam 

nebude mať predložený bod, aby si tieto resty dohnal. 

 

Bod 7. Správa o výsledkoch kontroly kontrolóra mestskej časti od 20.9.2022 do 23.2.2023 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďalším bodom je správa o výsledkoch kontroly kontrolóra 

mestskej časti od 20.9.2022 do 23.2.2023. Prosím pána kontrolóra o uvedenie materiálu. 

p. Filipko: Ďakujem za slovo. Dobrý deň prajem všetkým. Vážené panie poslankyne, vážení 

páni poslanci, vážený pán starosta. Správu som predložil v písomnej podobe. K tejto správe 

by som chcel len uviesť na dovysvetlenie. V úvode uvádzam, že som jednu kontrolu 

nevykonal. Išlo o kontrolu jednorazových dávok, keďže Okresná prokuratúra Košice II si 

zobrala práve v tom čase komplet dokumentáciu na kontrolu, práve sa vrátila pred niekoľkými 

dňami, takže nemyslím si, že je dôležité, nemá zmysel, aby som po prokuratúre ešte ja 

kontroloval tie jednorazové dávky. Nestihol som si ešte celé preštudovať, ich správu. V 

podstate mestská časť rieši aj nejakú námietku, sám sa nestotožňujem s nejakou drobnou 

výtkou, ktorú prokuratúra vytkla, ale toto by som nechcel rozvádzať, čiže ostatné kontroly 

som dokončil. V materiáli máte správu o dvoch kontrolách. Prvá sa týkala príspevkov na 

rekreáciu, kde v podstate formálne mestská časť vykonávala túto agendu bez závad. Ja som 

našiel iba dve také zistenia v smernici, ktorá bola vydaná k tejto problematike a odporučil 

som ich napraviť. Už som túto správu prerokoval s pánom starostom aj s kompetentným 

zamestnancom. Čo sa týka druhej kontroly, ktorú predkladám, ide o kontrolu opatrení na 

nápravu nedostatkoch zistených kontrolnou činnosťou. Chcel by som len upozorniť na jednu 

nezrovnalosť, ktorú som tam omylom uviedol. Týka sa strany 7, kde som vytýkal mestskej 

časti, že napriek tomu, že predkladá zmenu zásad a ide o, to je úplne v poslednom odstavci, 

predkladá sa dodatok číslo 5 zásad, ale zásad nakladania s majetkom a ja očakávam zmeny 

zásad nakladania s finančnými prostriedkami, čo sa nesplnilo. Čiže nezrovnalosť - ten 

dodatok číslo 5 sa netýka finančných prostriedkov, ale majetku. Kdesi to uniklo pri písaní 

mojej pozornosti, takže sa ospravedlňujem, inak ostatné veci, podľa obsahu. Som pripravený 

odpovedať na vaše podnety alebo otázky. Ďakujem pekne. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne pánovi kontrolórovi. Ja len uvediem, že tá 

očakávaná zmena v zásadách nakladania s finančnými prostriedkami je nedostatok, je tam 

neaktuálny odkaz na legislatívu, ktorá už je odstránená medzičasom, takže toľko. Otváram 

rozpravu k tomuto bodu. Pán poslanec Rovinský, nech sa páči. Poprosím vás, pán poslanec, 

na mikrofón hovoriť. 

p. Rovinský: (Nezrozumiteľné slová mimo záznam) ...využívania dotácií, tam navrhujete 

zmeny aj v organizácií týchto občianskych združení tam fungujúcich. Môžete dačo bližšie 

povedať k tomu? 
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p. Vrchota, starosta MČ:  Nech sa páči, pán kontrolór. 

p. Filipko: Ďakujem. Išlo o môj návrh taký, aby, keďže tie občianske združenia seniorov 

vznikli z jedného veľmi dôležitého dôvodu, aby mestská časť nefinancovala priamo činnosť 

tejto inštitúcie bez toho, aby bola právnym subjektom. Mestská časť bola iniciátorom, aby 

vznikli občianske združenia. Samozrejme, v tomto občianskom združení ad hoc nemusia sa 

stretnúť práve maximálne odborne zdatní ľudia, ktorí dokážu robiť účtovníctvo a poznajú 

zákony a možno, česť všetkým výnimkám, možno nemusia byť takí zruční aj pri zúčtovaní a 

predkladaní tých dotácií. Preto som odporučil, aby mestská časť mohla poskytnúť nejakú 

pomocnú ruku a že dostať niekoho za mestskú časť buď do štatutárnych alebo kontrolných 

orgánov tohto združenia. Samozrejme, je to len odporúčanie, ktoré som tlmočil aj zástupcom 

združení, ale my to nemôžme nasilu presadiť, tzn. že ak oni sa tak rozhodnú na nejakom 

valnom zhromaždení, že vytvoria miesto pre zástupcu mestskej časti, ja neviem, či to bude 

poslanec alebo nejaký odborný zamestnanec, je to len otázka na rokovania a nejaké vzájomné 

akceptovanie. Čo sa týka práve tých pochybení, to spomínam aj v správe, že napriek tomu, že 

nedošlo ku zmenám ani vo VZN, lebo možno ťažko bolo ich nastaviť, aby všetko hlavne 

kvôli tým dotáciám pre seniorov, aby sa zmenili, ale mestská časť pripravila takú metodickú 

pomôcku. Venujú sa zástupcom týchto klubov a už to podávanie žiadostí a vyúčtovanie 

prebieha v inom štýle a možno kvalitatívne na lepšej úrovni, čiže aj tá kontrola niečo určite 

splnila napriek tomu, že tie opatrenia nie sú splnené. Ďakujem. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. Pán poslanec, prihláste sa. Nech sa páči, 

máte slovo. 

p. Rovinský: Či by nebolo výhodnejšie, aby fungovali ako súčasť úradu, resp. ako 

príspevková organizácia, tak je to obvykle v iných obciach. Lebo, tak by to mala obec, 

mestské zastupiteľstvo, mestská časť, tak by to mala skutočne pod kontrolou. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne za otázku. Momentálne je tento spôsob, ako 

je to nastavené pre mestskú časť slobodnejší v tom, že môžeme sa rozhodnúť, akým 

spôsobom im prispejeme v rámci dotácie. Ak by boli rozpočtovou organizáciou, mali by sme 

zároveň povinnosť nejakú sumu konkrétnu v rámci rozpočtu im vyčleniť. Neviem, pán 

kontrolór, chcete ešte k tomu niečo doplniť? 

p. Filipko: Ďakujem. Možno aj išlo o to, aby vznikol ten právny subjekt, keďže oni týmto 

spôsobom sa môžu uchádzať aj o cudzie prostriedky, majú svoj výber členského, majú rôzne 

príspevky, keď chodia na niektoré akcie, ktoré prijímajú do svojho hospodárenia, čiže takto 

majú väčšiu voľnosť a išlo práve o to, aby mestská časť nevkladala nejakým priamym 

spôsobom, nekupovala autobusy, teda zájazdy, preplácala cesty tomuto subjektu, takto si to 

objednávajú oni a dostávajú na to určitý príspevok a určitú časť vkladajú oni. Viem, že sa to 

dlho, dlho riešilo. Myslím, že pán poslanec Sitkár si pamätá, to bolo vlastne v tom volebnom 

období, keď bol zástupcom a javilo sa to ako najvhodnejšie riešenie v tom legislatívnom 

prostredí, ktoré máme. Ďakujem. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. Ak sa už nik nehlási do rozpravy, 

uzatváram rozpravu a prosím návrhovú komisiu o návrh uznesenia. 

p. Gaál: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ berie na vedomie správu 

kontrolóra mestskej časti o výsledkoch kontroly za obdobie od 20.9.2022 do 23.2.2023. 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem. Nech sa páči, hlasujte. 

 

Hlasovanie: Za: 13   Proti: 0  Zdržal sa: 0. 

p. Vrchota, starosta MČ: Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté. 
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Bod 8. Správa o kontrolnej činnosti kontrolóra mestskej časti za rok 2022 

p. Vrchota, starosta MČ: Pokračujeme ďalej bodom č. 8, ktorým je správa o kontrolnej 

činnosti kontrolóra mestskej časti za rok 2022. Opätovne prosím pána kontrolóra o uvedenie 

materiálu. 

p. Filipko: Ďakujem za slovo. Táto správa je moja zákonná povinnosť, zhrnutie mojich 

aktivít, činnosti za rok 2022. Nech sa páči, ak teda máte niekto nejaké otázky k tomu 

uvedenému, tak som vám k dispozícii. Ďakujem. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne, otváram rozpravu k tomuto bodu. Raz-dva-

tri, ak sa nikto nehlási, uzatváram rozpravu a prosím návrhovú komisiu o návrh uznesenia. 

p. Liba: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ berie na vedomie správu o 

kontrolnej činnosti kontrolóra mestskej časti Košice-Západ za rok 2022. 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne. Nech sa páči, hlasujte. 

 

Hlasovanie: Za: 13  Proti: 0  Zdržal sa: 0. 

 

p. Vrchota, starosta MČ:  Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté. 

 

Bod 9. Návrh plánu kontrolnej činnosti kontrolóra mestskej časti na 1. polrok 2023 

p. Vrchota, starosta MČ: Pokračujeme ďalej bodom č. 9, ktorým je návrh plánu kontrolnej 

činnosti kontrolóra mestskej časti na prvý polrok 2023. Pán kontrolór, nech sa páči, máte 

slovo. 

p. Filipko: Ďakujem opäť. Materiál bol zverejnený prakticky od začiatku decembra, od 2. 

decembra, na webstránke aj na tabuliach. Nedostal som žiadne nejaké námety od poslancov. 

Plán som navrhol v nejakej postupnosti. Sociálny fond som ešte nekontroloval, odkedy tu 

pôsobím. Vybavovanie sťažnosti a petícií je moja povinnosť v zmysle smernice raz ročne 

kontrolovať a plnenie opatrení je tiež štandardom, aby som zistil, akým spôsobom sa nakladá 

s kontrolnými zisteniami, ktoré som pri predošlých kontrolách zistil. Čo sa týka tej 

spomínanej kontroly v inom bode, tých jednorazových dávok, po preštudovaní tých spisov, 

prípadne to navrhneme, alebo ak máte nejaký námet, aby som namiesto toho kontroloval 

niečo, som vám k dispozícii. To je všetko. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne, otváram rozpravu k tomuto bodu. Ak sa 

nikto nehlási do rozpravy, uzatváram rozpravu a prosím návrhovú komisiu. 

p. Gaál: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ po a) schvaľuje plán kontrolnej 

činnosti kontrolóra mestskej časti Košice-Západ na 1. polrok 2023 podľa predloženého 

návrhu a po b) poveruje kontrolóra vykonávaním kontrolnej činnosti podľa schváleného 

plánu. 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne. Nech sa páči hlasujte. 

 

Hlasovanie: Za: 13   Proti: 0  Zdržal sa: 0. 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté. 
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Bod 10. Správa komisie na ochranu verejného záujmu pri výkone funkcií verejných 

funkcionárov prie miestnom zastupiteľstve 

p. Vrchota, starosta MČ: Pokračujeme ďalej bodom č. 10, ktorým je správa komisie na 

ochranu verejného záujmu pri výkone funkcií verejných funkcionárov pri miestnom 

zastupiteľstve. Prosím pána poslanca Rovinského, predsedu komisie, o prečítanie správy. 

p. Rovinský: Ďakujem. Rokovanie komisie sa uskutočnilo 6.2.2023. Prítomní členovia 

komisie skontrolovali, či si verejní funkcionári splnili povinnosti vyplývajúce zo zákona 

357/2004 Z. z. o ochrane verejného záujmu pri výkone funkcií verejných funkcionárov v 

platnom znení a to: či podali oznámenie funkcií, zamestnaní, činností a majetkových pomerov 

v zákonom stanovenej lehote, to je do 30 dní odo dňa, keď sa ujali výkonu verejnej funkcie. 

Či oznámenie bolo podané na tlačive, ktorého vzor je v prílohe citovaného zákona. Či k 

oznámeniu verejní funkcionári priložili kópiu podaného daňového priznania k dani z príjmov 

fyzických osôb za predchádzajúci kalendárny rok, alebo iný doklad vydávaný na daňové 

účely, obsahujúci sumu príjmov, ktoré verejný funkcionár získal za predchádzajúci 

kalendárny rok a skontrolovali správnosť a úplnosť oznámení. Členovia komisie konštatovali, 

že všetci verejní funkcionári podali oznámenie v lehote a na predpísanom tlačive a priložili 

povinné prílohy v zmysle zákona. Členovia komisie overili úplnosť a správnosť vyplnených 

oznámení. Formálny nedostatok v jednom oznámení, chýbajúce telefónne číslo a emailová 

adresa, boli nasledujúci deň poslancom odstránené. Členovia komisie pripravili oznámenie na 

zverejnenie na web stránku mestskej časti a v zmysle čl. 7 ods. 8 citovaného zákona sú už aj 

zverejnené. Ďakujem členom komisie za ich prácu a možno by som ešte doplnil pre 

poslancov, oznámenie funkcií zamestnania majetkových pomerov za predchádzajúci rok je 

potrebné odovzdať do 30. apríla. K oznámeniu sa prikladá kópia daňového priznania k dani z 

príjmov fyzických osôb alebo iný doklad vydávaný na daňové účely. Tlačivá a obálky máte na 

stoloch. Ďakujem. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. Ja si to tiež píšem aj ako starosta do 30.4. 

Otváram rozpravu k tomuto bodu. Ak sa nikto nehlási do rozpravy, uzatváram rozpravu a 

prosím návrhovú komisiu, aby prečítala návrh uznesenia. 

p. Liba: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ berie na vedomie správu 

komisie na ochranu verejného záujmu pri výkone funkcií verejných funkcionárov pri 

miestnom zastupiteľstve. 

p. Vrchota, starosta MČ:  Ďakujem pekne. Nech sa páči hlasujte. 

 

Hlasovanie: Za: 13   Proti: 0  Zdržal sa: 0. 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté. 

 

Bod 10.1. Voľba členov komisie legislatívno-právnej a verejného poriadku a komisie 

rozvoja a životného prostredia 

p. Vrchota, starosta MČ: Pokračujeme bodom č. 10.1, voľba členov komisie legislatívno-

právnej a verejného poriadku a komisie rozvoja a životného prostredia. V dvoch komisiách 

chýbajú členovia, neposlanci, preto je na dnešné rokovanie doplnený tento bod. Otváram 

rozpravu k tomuto bodu. Pani poslankyňa Helfenová, nech sa páči, máte slovo. 

p. Helfenová: Keďže v našej komisii chýba, neviem, či ma počuť, chýba teda neposlanec, 

člen, predkladám tento návrh: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ podľa § 15 

zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov a podľa § 3 ods. 1 a 

ods. 2 rokovacieho poriadku miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Západ, miestnej 
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rady a komisii miestneho zastupiteľstva, volí člena neposlanca pána Pavla Faláta za člena 

komisie rozvoja a životného prostredia s účinnosťou od 1.3.2023. 

p. Vrchota, starosta MČ:  Ďakujem veľmi pekne, nech sa páči, s faktickou pán poslanec 

Karaffa. 

p. Karaffa: Ďakujem za slovo. Ja by som sa chcel opýtať, že ako to tu vlastne funguje, lebo 

ja nie som členom poslaneckého klubu, toho vášho deväťčlenného, a s ďalšími kolegami a my 

sme napr. ani neboli oslovení s tým, že či niekoho máme záujem navrhnúť. Zároveň som 

poslancom mestského zastupiteľstva, kde diskusie k tomu prebiehajú, kde aj nezaradení 

poslanci, a Vy to viete, pán poslanec Vrchota, teda pán starosta v tomto prípade, majú právo 

navrhnúť do poradných orgánov zástupcov aj z radov občanov a tuná tá možnosť nám bola 

odopretá. Tak chcem vedieť teda, že či mám nejaké právo navrhnúť a že či je vôbec o tom 

možné diskutovať alebo v žiadnom prípade. Neviem, aké pravidlá ste tuná nastavili. 

p. Vrchota, starosta MČ: Samozrejme, pán poslanec, máte možnosť navrhnúť, prihláste sa a 

navrhnite rovno teraz. A všimol som si, že táto faktická bola skôr na mňa ako na pani 

poslankyňu Helfenovú, ktorá bola predrečníčka, tak vás poprosím reagovať faktickými na 

predrečníka. Pán poslanec Gaál, nech sa páči. 

p. Gaál: Ďakujem pekne. Ako predseda komisie legislatívno-právnej a verejného poriadku by 

som chcel predložiť návrh na doplnenie člena komisie neposlanca, keďže nemáme naplnený 

stav členov podľa uznesenia, ktorým sme kreovali komisiu, a teda mi dovoľte predložiť bod 

číslo 10, návrh 2. Návrh predkladá JUDr. Filip Gaál: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti 

Košice-Západ podľa § 15 zákona č. 369/1990 Z. z. o obecnom zriadení v znení neskorších 

predpisov a podľa § 3 ods. 1 a ods. 2 rokovacieho poriadku miestneho zastupiteľstva mestskej 

časti Košice-Západ, miestnej rady a komisii miestneho zastupiteľstva, volí pani Máriu 

Derzsiovú - neposlanca, za člena komisie legislatívno-právnej a verejného poriadku, s 

účinnosťou od 1.3.2023. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne, pán poslanec Rovinský s faktickou na pána 

poslanca Gaála. 

p. Rovinský: No ono sa to bude týkať obidvoch. Ja si myslím, že by sme aspoň mali vedieť, 

kto sú tí ľudia. Pán Falát je kto, ja neviem, ja ho nepoznám, pani Derzsiovú poznám. Tak, keď 

je to ona, hej, ale malo by to byť niečo a mali by sme dostať nejaký materiál k tomu, že je to 

pani Derzsiová, narodená roku 1848, bytom na Triede SNP. Nie? Nemali by sme dostať? Lebo 

ja neviem, za koho chcete, aby som hlasoval. Faláta nepoznám. Bol jeden Falát, ktorý robil v 

meste a bol poriadny f****.  

p. Vrchota, starosta MČ: Pán poslanec, poprosím vás, takéto invektívy nepatria naozaj na 

zastupiteľstvo. Evidentne ironizujete priezvisko pána, ktorý bol navrhnutý do komisie. Toto 

sem naozaj nepatrí. (Diskusia mimo záznam.) Ďakujem pekne. Pani poslankyňa Helfenová. 

p. Helfenová: Ďakujem pekne. Ja som vlastne chcela aj reagovať na pána poslanca Karaffu, 

že nikto nebol oslovený. V prvom rade, keď som oslovovala členov poslancov, Vás som 

oslovila osobne, či chcete byť členom komisie. Neprehovoril ste ani slovo. Bezočivosť, 

bezohľadnosť. To by som uzavrela. (Diskusia mimo záznam). Neodpovedal ste mi na moju 

ponuku. Ďalej, vyprosím si invektíva a takisto by som chcela upozorniť tiež pána poslanca 

Rovinského, aby si odpustil, že bol jeden Falát, ktorý sa, ktorý je f****, hej, čiže toto je 

invektívum. Ja vám poviem, je to invektíva. (Diskusia mimo záznam). 

p. Vrchota, starosta MČ: Poprosím, neskáčme si do reči. Máte možnosť sa prihlásiť. 

p. Helfenová: Tento pán, Pavol Falát, je z M., je to návrh poslanca Libu, čiže je nečlen. 

(Diskusia mimo záznam). Pán poslanec, je z M., čiže Luník. Nech sa páči, (diskusia mimo 

záznam) mohla som, a Vy ste sa mohol opýtať, ale mohol ste sa opýtať slušne, lebo povedať 
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„bol jeden Falát, ktorý je poriadny f****“ je veľmi veľká neslušnosť a bezočivosť voči osobe, 

ktorú ani nepoznáte. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne, s faktickou pán poslanec Rovinský. 

p. Rovinský: Vy ste mali dakedy logiku výrokovú? Ja som niečo povedal na toho pána 

Faláta? Ja som len povedal, že mali sme mať o všetkých nejakú informáciu, keď po nás 

chcete, aby sme dvíhali ruku, tak máte povedať - áno, je to človek taký a taký, robil v tejto 

oblasti a podľa nášho názoru bude prínosom jeho členstvo v komisii. Ja neviem, kto je pán 

Falát, ste mi povedali, že čo robil? Prečo ste ho navrhli? Aké má skúsenosti? Ja v oblasti 

životného prostredia mám väčšie skúsenosti, ako polovica ľudí v tejto miestnosti a ja som sa 

do žiadnej komisie nedostal a kľudne som mohol predložiť svoj životopis, čo všetko som 

robil a takisto by som očakával, že tí ľudia, ktorí sú navrhnutí, že budeme vedieť, že kto sú, čo 

sú. 

p. Vrchota, starosta MČ: Nech sa páči, pán poslanec Karaffa. 

p. Karaffa: Ďakujem za slovo. Vyprosím si, pani Helfenová, aby ste sa takto vyjadrovali k 

mojej osobe. Jednu právnu výzvu ste už dostali od advokáta. Včera ste mali zase nejaké 

ďalšie invektívy. Nerozumiete problematike, nenecháte si veci vysvetliť a zbytočne len 

útočíte. Zbytočne. Pretože keby ste sa opýtali a keby ste namiesto možno aj Správy mestskej 

zelene tú výzvu adresovali mne, dostali by ste odpoveď. A možno, na rozdiel od úradu 

mestskej časti, mám tie veci v lepšom poriadku. Aj to môže byť problém. Ale ja to nebudem 

otvárať, len Vás poprosím, aby ste nejakým žiadnym spôsobom na mňa nereagovali. 

p. Vrchota, starosta MČ: Pán poslanec, téma bodu je voľba člena komisie legislatívno-

právnej a verejného poriadku a člena komisie rozvoja a životného prostredia. 

p. Karaffa: A invektívy, aby ste si odpustili. A čo sa týka toho návrhu, ktorý idem teraz 

predložiť, návrh znie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ volí za člena -  

neposlanca do komisie rozvoja, výstavby a verejného poriadku, pána D. R.. Pán D. R. je 

aktívny občan mestskej časti Západ, býva na Luníku, v minulosti pôsobil v komisii výstavby, 

neboli s ním žiadne problémy. Je prínosom, vyjadroval sa vecne, čiže myslím si, že vie byť 

prínosom aj počas tohto volebného obdobia, ak vôbec o to bude záujem, pretože mám taký 

dojem, že záujem nie je. Koniec návrhu. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne, s faktickou pani poslankyňa Helfenová. 

p. Helfenová: Ja reagujem na poslanca Karaffu. Vyprosím si jeho invektíva. Absolútne nevie 

sa správať a ja nebudem ani v jednom momente zvyšovať hlas, ani rozprávať tak, ako sa on 

vyjadruje. Je veľmi verejne dobre známe, ako sa správa k ženám. 

p. Vrchota, starosta MČ: Pani poslankyňa. 

p. Helfenová: Vieme to aj na meste, aký bol problém, atď. Čiže toto je jedna pre mňa 

ukončená vec a ďalšou vecou, každý môže navrhnúť neposlanca člena, čiže to je všetko. Ja 

som predseda komisie a vy ste členovia, všetci môžeme hlasovať. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. Je pravdou, že aj podľa rokovacieho 

poriadku, konkrétne § 3 ods. 2, návrhy kandidátov na členov miestnej rady a na predsedov 

komisií predkladajú poslanci. Návrhy na členov komisií predkladá spravidla predseda 

komisie. Spravidla znamená, že môžu aj ostatní poslanci, takže v tomto prípade tu máme 

viacero návrhov. Pán poslanec Gaál, nech sa páči. 

p. Gaál: Ďakujem pekne za slovo. Ja sa chcem ospravedlniť kolegom z komisie aj z 

miestneho zastupiteľstva. Nechcel som v nich vzbudiť nejaký dojem, že ich odvrhujem, že  sú 

na okraji môjho záujmu. Každopádne, využil som svoje právo ako predseda komisie 

nominovať členov komisií. Zároveň som ani voči svojej osobe nezaregistroval žiaden návrh 
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od poslancov alebo členov komisie. Do budúcna môžem sľúbiť, že viacej zvážim tento prístup 

a budem viac konštruktívnejšie spolupracovať s členmi komisie. Toľko za mňa. Ďakujem. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne. Pani poslankyňa Zemková. 

p. Zemková: Ďakujem pekne za slovo. No musím povedať, že pre mňa bol úplne zaskočujúci 

tento bod, pretože som členkou tej jedinej komisie legislatívno-právnej a verejného poriadku a 

nezaznela jediná veta o tom, že sa chystá takáto záležitosť, a že teda budú alebo je možnosť 

predkladať. Určite by som možno zvážila niekoho. No, ale chcem sa konkrétne už spýtať, keď 

už sú tu takéto dva návrhy, vlastne teraz už tri, o jednom sme si trošku aspoň vypočuli, keďže 

pre týchto členov - neposlancov bude prináležať za každé, keď prejde zmena odmeňovania, 

zhruba 50 € za jedno zasadnutie, tak verím, že to už by mali byť nejakí ľudia, ktorí si tých 

50 € zaslúžia. Tak ma zaujíma, možno by mohli obidvaja predkladatelia niečo povedať o tých 

návrhoch, v čom sú odborníci, aký prínos by mali mať pre tie komisie. Konkrétne mňa najmä 

zaujíma od kolegu, pána poslanca Gaála, že aký má mať prínos táto navrhovaná budúca 

členka komisie. Ďakujem. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne, nech sa páči s faktickou pán poslanec Gaál. 

p. Gaál: Ďakujem pekne za slovo. Pani kolegyňa, sčasti, čo ste povedali, som vlastne 

zodpovedal v tom predchádzajúcom svojom vstupe. K pani Derzsiovej viem povedať, a to 

som zabudol povedať počas prvého svojho prihlásenia, pani Derzsiová bola členkou komisie 

legislatívno-právnej a sociálnej, ako sa vtedy volala, chodila pravidelne, myslím, že nemala 

ani jednu absenciu. Pani Derzsiová býva na Luníku, keď tu zaznelo ešte odkiaľ pochádzajú 

nominované osoby, a bola kedysi aj miestnou poslankyňou, celkom je uzrozumená s 

tematikou. Mala obsahovo veľmi k veci aj konštruktívne príspevky. Myslím, že je aj členkou 

dôchodcovského klubu, čiže dobre sa s ňou spolupracovalo. Toľko stručne skutočne k tomuto 

môjmu návrhu, ďakujem. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne, nasleduje pán poslanec Nohavica. 

p. Nohavica: Ďakujem pekne za slovo, pozdravujem všetkých kolegov. Pokúsim sa do toho 

vniesť trošku konštruktívneho prístupu, pretože, zazneli tu rôzne názory, v podstate ja by som 

mal byť navrhovaný v mestskom zastupiteľstve ako neposlanec - člen. Posielal som nejaký 

životopis, čiže kolegovia, môžeme pokojne sa dohodnúť doplniť v zásadách do rokovacieho 

poriadku, že samozrejme my, poslanci, sme zvolení ľuďmi, ale aby neposlanci vždy zaznela 

pri nominácii nejaká stručná informácia o vzdelaní, histórii. Neviem, či dátum narodenia, či 

tam by nebolo viacej problémov s GDPR a trebalo by podpisovať, ale určite sa to dá vyriešiť 

aj inak, a teda ja len vyzývam, že poďme konštruktívne do toho doplniť jednu vetu, že pri 

návrhu člena komisie neposlanca zaznie pri návrhu aj písomná informácia, alebo bude 

uvedená o vzdelaní a skúsenostiach, takže, len aby sme sa nabudúce vyhli týmto zbytočným 

hádkam. Ďakujem pekne za slovo. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ja by som považoval tento návrh pána poslanca Nohavicu, ako 

myslím, že sa na ňom všetci alebo väčšina poslaneckého zboru zhodne, ako také nepísané 

pravidlo do budúcna. Nech sa páči, pani poslankyňa Zemková s faktickou. 

p. Zemková: Reagujem na pána poslanca Nohavicu. Určite to podporujem a aj pán poslanec, 

teda pán poslanec tu v miestnom zastupiteľstve, vie, že aj pán poslanec Gaál takisto, ktorý mi 

zasielal životopis a zároveň aj pán starosta a poslanec mestský, že na mestskom zastupiteľstve 

naozaj všetci zasielajú životopisy. Oboznámia sa členovia komisie s tými návrhmi, dokonca 

celý poslanecký zbor a až následne sa potom hlasuje, takže naozaj to poprosím, aby sme to aj 

tu dodržiavali. 
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p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. Ale myslím, že v rámci mestského 

zastupiteľstva celého neposielame životopisy, len v rámci komisie. Pán poslanec Rovinský, 

nech sa páči. 

p. Rovinský: (Nezrozumiteľné slová) ...ale, keďže to dostalo taký konštruktívny charakter, to 

ďalšie, okrem pani, jak sa volá, Helfenovej, hej, tak sťahujem svoj príspevok. 

p. Vrchota, starosta MČ:  Ďakujem pekne, pán poslanec Sitkár. 

p. Sitkár: Dobrý deň všetkým. Už, keď sme pri tej komisii a neposlancoch, ja som návrh aj 

dal, ale akosi sa neujal a neviem o tom, či bol schválený alebo nie. Ďakujem pekne. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne. Keďže je umožnené v rámci rokovacieho 

poriadku iba dvakrát sa prihlásiť do rozpravy a ak sa nikto ďalší nehlási do rozpravy, 

uzatváram rozpravu a poprosím návrhovú komisiu, aby priniesla návrhy na uznesenia v 

poradí, v akom boli predložené. 

p. Gaál: K bodu číslo 10, návrh 1. Návrh predkladá Mgr. Patrícia Helfenová. Návrh 

uznesenia: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ podľa § 15 zákona č. 

369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov a podľa § 3 ods. 1 a ods. 2 

rokovacieho poriadku miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Západ, miestnej rady 

a komisií miestneho zastupiteľstva volí pána Pavla Faláta - neposlanca, za člena komisie 

rozvoja a životného prostredia s účinnosťou od 1.1.2023. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne. Nech sa páči, hlasujte o tomto návrhu. 

 

Hlasovanie: Za: 9   Proti: 0  Zdržali sa: 4. 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Konštatujem, že tento návrh uznesenia bol prijatý. Poprosím ďalší 

návrh uznesenia. 

p. Gaál: K bodu číslo 10, návrh 2. Návrh predkladá JUDr. Filip Gaál. Návrh uznesenia: 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ podľa § 15 zákona č. 369/1990 Zb. 

o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov a podľa § 3 ods. 1 a ods. 2 rokovacieho 

poriadku miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Západ, miestnej rady a komisií 

miestneho zastupiteľstva volí p. Máriu Derzsiovú - neposlankyňu za člena komisie 

legislatívno-právnej a verejného poriadku s účinnosťou od 1.3.2023. 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne, nech sa páči hlasujte. 

 

Hlasovanie: Za: 9   Proti: 0  Zdržali sa: 4. 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Konštatujem, že toto uznesenie bolo prijaté, a týmto hlasovaním 

bola naplnená kapacita všetkých pozícií neposlancov v jednotlivých komisiách, takže o 

ďalšom návrhu sa nebude v zmysle rokovacieho poriadku hlasovať. 

 

Bod 11. Informácia o činnosti starostu mestskej časti a o zmenách organizačného 

poriadku Miestneho úradu mestskej časti Košice-Západ od začiatku volebného obdobia 

2022-2026 

p. Vrchota, starosta MČ: Pokračujeme ďalej bodom č. 11, ktorým je informácia o činnosti 

starostu mestskej časti a o zmenách organizačného poriadku Miestneho úradu mestskej časti 

Košice-Západ od začiatku volebného obdobia 2022-26. V nadväznosti na § 15 ods. 2 písm. f) 

zákona č. 401/1990 Zb. o meste Košice v znení neskorších predpisov informujem miestne 

zastupiteľstvo, že som vydal dodatok č. 9 organizačného poriadku Miestneho úradu mestskej 
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časti Košice-Západ, ktorým sa zmenila organizačná štruktúra miestneho úradu s účinnosťou 

od 1. januára 2023 a vzniklo nové pracovné miesto terénnej opatrovateľky s cieľom pokryť 

neustále sa zvyšujúci dopyt obyvateľov po tomto druhu sociálnej služby a to bez nárokov na 

zdroje mestskej časti. Dodatok č. 10 organizačného poriadku Miestneho úradu mestskej časti 

Košice-Západ, ktorým sa zmenila organizačná štruktúra miestneho úradu s účinnosťou od 1. 

februára 2023 a vzniklo nové pracovné miesto referenta na ekonomickom oddelení s cieľom 

pokryť najmä rastúci objem agendy súvisiacej s administratívou príspevku pre osoby, ktoré 

poskytujú bezplatné ubytovanie pre odídencov z Ukrajiny. V rámci správy o činnosti starostu 

od začiatku volebného obdobia, táto vám bola písomne predložená, ja vypichnem niekoľko 

bodov, na ktoré by som rád upriamil vašu pozornosť. Jednak na pracovných stretnutiach so 

zástupcami stanice Západ Mestskej polície v Košiciach, Obvodného oddelenia Košice-Západ 

a Okresného riaditeľstva Policajného zboru Slovenskej republiky a Krajského riaditeľstva 

Policajného zboru sme intenzívne riešili a diskutovali o potrebe zvýšenia bezpečnosti na 

Terase a to nielen v súvislosti s medializovanými prípadmi útokov, resp. páchania trestnej 

činnosti. V uplynulom období som sa intenzívne zaoberal touto vecou. Taktiež s cieľom 

urýchliť proces kolaudácie rodinných domov v lokalite Grot som absolvoval niekoľko 

pracovných stretnutí na Špeciálnom stavebnom úrade, na Stavebnom úrade v Košiciach a na 

Okresnom úrade Košice s tým, že sme si dohodli postup, akým bude mestská časť postupovať 

a ja verím, že, samozrejme, závisí to od Špeciálneho stavebného úradu ako rýchlo táto 

kolaudácia prebehne. Na stretnutí s pánom poslancom Národnej rady pánom Baránikom som 

otvoril problematiku opatrovníctva, ktorú som už aj v minulosti riešil. Pribúdajú nám prípady 

opatrovníctva ľudí, ktorým sú obmedzené a ktorým je obmedzená spôsobilosť na právne 

úkony, tzn. že mestská časť v týchto veciach nakladá vlastne s kompletne celým majetkom 

takejto osoby, ktorej poskytuje opatrovníctvo. Je to naozaj časovo a administratívne náročná 

agenda, častokrát sú tieto osoby aj mimo územia mestskej časti a je potrebné za nimi 

vycestovať a riešiť takú tú bežnú agendu. V prípade, ak máte ďalšie k tomuto otázky, rád toto 

dovysvetlím. Na stretnutí s pracovníkmi Útvaru hlavného architekta mesta Košice sme 

prejednávali prípravu architektonickej súťaže na obnovu lokality celkovo na Moldavskej ulici 

zahrňujúcej aj verejné toalety a parter vo vlastníctve mestskej časti s cieľom kompletne riešiť 

túto celú lokalitu tak, aby to bolo aj zo strany ÚHA schodné a aby tento priestor vyzeral 

atraktívne. Musím spomenúť aj pracovnú agendu týkajúcu sa prípravy a organizácie 

referenda, ktoré sa konalo 21.1.2023. Predsedal som skladaniu sľubu a školeniu predsedov 

okrskových volebných komisií. Bol som si pozrieť aj volebné miestnosti, bohužiaľ ma tam 

mrzí, v rámci tohto, úprava volebnej miestnosti na Luníku VIII. Zabezpečoval som a trval 

som na tom, aby priestory boli dostatočne osvetlené. Bolo mi však ľúto, že nemôže to byť tak, 

ako to bolo po minulé roky pri voľbách a referendách, ten vstup priamo od cesty, ale muselo 

sa obchádzať vlastne takmer polovica budovy. Je to z toho dôvodu, že táto budova má nového 

nájomníka a bohužiaľ, ten tam má majetok, resp. technicky to nebolo možné, aby sme zriadili 

odtiaľ vstup. Sme naopak radi, že vôbec nám bolo umožnené ako mestskej časti, aby sme v 

tejto lokalite usporiadali referendum a do budúcna aj voľby, a čo sa týka problematickejšieho 

prístupu, ľuďom, ktorí majú obmedzenú schopnosť chôdze, je vždy k dispozícii komisia, 

ktorá, alebo časť komisie a členov komisie, ktorí chodia s urnou, takže toto, prosím aj vás 

páni poslanci, ak poznáte ľudí, ktorí sa chcú zúčastniť či volieb či referenda, odkážte ich, 

prosím, na miestny úrad, môžu kedykoľvek pred voľbami alebo referendom zavolať, objednať 

si vlastne mobilnú volebnú urnu. Taktiež ešte spomeniem rokovanie v priestoroch Pošty 11, 

kde má postupne táto budova prechádzať obnovou. Riešili sme, samozrejme, aj dôsledné 

zabezpečovanie poriadku v tejto lokalite, najmä počas vyplácania sociálnych dávok, avšak 

toto nezávisí od vedenia Pošty 11, ale závisí to od riaditeľstva. Trend je taký, že skôr 

dochádza k rušeniu pobočiek, ako k otváraniu nových pobočiek. To spomínam najmä v 

súvislosti s tým, že z hľadiska obslužnosti by bolo možné, keďže prichádzajú k nám aj 
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obyvatelia z Luníka IX po sociálne dávky, že by takáto možnosť otvorenia pobočky bola aj na 

Luníku IX, ale hovorím, ten trend je skôr taký, že pobočky Slovenskej pošty sa rušia 

a zatvárajú, ako otvárajú nové. Ďakujem veľmi pekne. Otváram rozpravu k tomuto bodu, nech 

sa páči. Pán poslanec Nohavica, nech sa páči. 

p. Nohavica: Ďakujem pekne za slovo. Ja sa pokúsim byť stručný. Nadviažem teda na tú 

Slovenskú poštu. Pán starosta, ja by som len určite vyjadril politickú podporu k tým 

rokovaniam a rád by som teda, ak to nepôjde inak, vyzval aj kolegov poslancov, keď možno 

aj, aby sme využili nejaké naše právo na petíciu, lebo Slovenská pošta je akciová spoločnosť, 

ktorej jediným akcionárom je štát, a teda zisk štátnej akciovky nemôže byť nadradený nad 

bezpečnosť obyvateľov a nad bezpečnosť. To, že máme na to výdavky ako samospráva, je 

samozrejmé, to ich už vôbec nezaujíma, ale len toto je moje politické stanovisko, že teda nad 

bezpečnosť našich Terasanov nemôže byť hospodársky výsledok štátnej akciovky nadradený. 

A druhá vec, ktorú chcem pripomenúť, alebo teda na ktorú sa chcem opýtať je v písomnej 

správe spomenuté zjednosmernenie Obrody. Len sa chcem opýtať stručne, pán starosta, aký 

spôsob, pretože 90 % dĺžky Obrody je jednosmerných a z jednej strany sa tam vchádza do 

garáží od Ružínskej a z druhej strany, keď sa vchádza do bytového komplexu, čiže ja tam 

nevidím možnosť na ďalšie zjednosmernenie. Viem, odkiaľ fúka vietor, viem, že je tam 

nejaký sťažovateľ, ale ak on stretáva autá v protismere, sú to väčšinou zásobovacie autá, resp. 

autá KOSITu, ktoré však projekt 3 m k životu, tam bol, oni sa potom nevedia vytočiť za 

medicínskym, takže, samozrejme, idú v protismere, ale nevidím tam priestor na ďalšie 

zjednosmernenie, čiže otázka moja je k tomu, že čo to má byť za zámer. Ďakujem. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne. Toto je tak skôr otázka na komisiu, ale keďže je to 

otázka na mňa, pokúsim sa len veľmi stručne. Je tu návrh na vytvorenie pozdĺžnych, resp. 

šikmých parkovacích miest, zjednosmernenie celej ulice, pretože v určitých úsekoch je táto 

ulica naozaj, nie sú tam dostatočné šírkové pomery tej komunikácie, aby tam bola premávka v 

oboch smeroch, resp. je tam snaha o vytvorenie a úsporu pre ďalšie parkovacie miesta. Táto 

téma sa bude, ja som sa stretol s obyvateľmi. Túto tému budeme ďalej riešiť a budeme ju 

komunikovať aj s Krajským dopravným inšpektorátom, resp. na dopravnom dispečingu, takže 

potom budem o tejto veci ďalej informovať. Pán poslanec Rovinský, nech sa páči. 

p. Rovinský: Ja mám niekoľko otázok. V tejto správe informácie o činnosti som nenašiel 

Stenu lásky. 

p. Vrchota, starosta MČ: Áno. 

p. Rovinský: Tam ste boli ako čo? Ako privátna osoba? 

p. Vrchota, starosta MČ: Nie, tam som bol ako starosta. Správa o činnosti bola predkladaná 

s predstihom tentokrát a táto akcia do tejto správy o činnosti nebola zahrnutá. 

p. Rovinský: A môžete povedať, že čo to bola za akcia? 

p. Vrchota, starosta MČ: Bola to akcia v spolupráci mestskej časti a obchodného centra. 

Jednalo sa o talkshow, resp. o aktivitu, ktorú sme mali v rámci kultúry v spolupráci s 

obchodným centrom a s ďalšími partnermi. 

p. Rovinský: Čiže cez komisiu kultúry to prešlo, ja som spokojný, budem sa pýtať potom na 

komisii. Potom, nenašiel som tam priechody pre chodcov, čo bola vaša predvolebná téma. Čo 

ste robili v tej oblasti? 

p. Vrchota, starosta MČ: Všetko, čo bolo možné. 

p. Rovinský: Ale nenašiel som to v správe. 

p. Vrchota, starosta MČ: Bola zaslaná, pretože to bolo v predchádzajúcich správach a ďalej 

je aktivita už na meste, my sme pripomenuli mestu, posielal som opätovne list mestu, tak 
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nebudem písať do správy, ktorý konkrétny list alebo e-mail alebo SMS správu, či správu cez 

Messenger alebo Whatsapp som komu a kde posielal, na to nemá slúžiť správa o činnosti 

starostu, ale áno, posielal som opätovne list, aby som mestu pripomenul žiadosť o 

vybudovanie a obnovenie týchto prechodov pre chodcov. Bola, uskutočnila sa komunikácia s 

mestom Košice, kde nás vyzývali na to, aby sme im predložili projektovú dokumentáciu, 

avšak projektovú dokumentáciu k tomuto mestská časť nemá a ani si neviem predstaviť, ako 

by sme ju mohli zrealizovať. Je to z toho dôvodu, že projektovú dokumentáciu by sme mali 

vypracovávať v prípade projektov, kde je aspoň teoretická šanca, že mestská časť ich bude 

realizovať. Neviem si predstaviť však v tomto prípade, že by si mestská časť prenajala 10 m 

koľajovej dráhy, získala licenciu na prevádzku koľajovej dráhy a tak vybudovala priechod. 

Pani poslankyňa Zemková. 

p. Rovinský: Ešte mám jednu otázku. Ja som povedal, že ich bude viac. 

p. Vrchota, starosta MČ: Pán poslanec Rovinský, nech sa páči. 

p. Rovinský: Správa o postupe pri riešení územia Popradská, kde ste sľúbili, že bude sa robiť 

návrh riešenia tohto územia. Spomínali ste technickú univerzitu, takže na to všetko budem 

chcieť, aby ste mi povedali, kedy ste poslali, aký list, komu a o Račom, o tej Popradskej tak 

isto. 

p. Vrchota, starosta MČ: To sme si povedali už minule, pán poslanec, že to bolo odstúpené 

na Útvar hlavného architekta, ktorý sa týmto má zaoberať. Pani poslankyňa Zemková, nech sa 

páči. 

p. Zemková: Ďakujem pekne. Zo správy mi nejaké nejasnosti vyšli, ja by som sa len chcela 

opýtať na ozrejmenie. Je tu uvedené, že na stretnutí s riaditeľkou Správy mestskej zelene v 

Košiciach sme riešili otázky zimnej údržby parkov a zelených plôch na Terase. S akým 

výsledkom alebo, čo má byť, aké to má byť to riešenie. Potom ďalšie je na stretnutí s 

predstaviteľom spoločnosti Metrostav sme rozoberali realizáciu a financovanie výstavby 

schodov pri Katkinom parku. S akým výsledkom? Ďalej by som len chcela nejakú informáciu, 

čo je tá koordinačná rada komory mestských častí, či je to niečo v súvislosti so ZMOS a 

koľko členov alebo koľko mestských častí je ako členov v tejto koordinačnej rade komory 

mestských častí a posledná, len som sa chcela opýtať, lebo som sa zúčastnila na tom, či je to 

to isté, čo som bola. Ja teda sa len chcem si ozrejmiť - následne som sa zúčastnil aj verejnej 

prezentácie súťažných projektov v súvislosti s participatívnym rozpočtom v priestoroch nášho 

miestneho úradu. Bola som tam, len Vy ste, Vás som nevidela, len či. 

p. Vrchota, starosta MČ: Pani poslankyňa, podával som Vám ruku. 

p. Zemková: Aha, vzadu ste boli. Dobre, lebo som Vás tam len, chcela som sa opýtať, či je to 

isté. Dobre, ale na tie tri poprosím. 

p. Vrchota, starosta MČ: Dobre, čo sa týka tej komunikácie so zeleňou, bola to jedna z 

operatívnych porád, ako pravidelne mávame. Správa mestskej zelene dočisťuje niektoré úseky 

v rámci parkov. Týkalo sa to, napr. rozdelenia a dočisťovania tých chodníkov, ktoré má v 

správe mestská časť, resp. kde v prípade niektorých schodísk mestská časť vypomáha Správe 

mestskej zelene, takže v zásade to pokrytie tých parkových chodníkov, resp. schodov má na 

starosti Správa mestskej zelene. Niektoré, tuším je to do 300, do 400 m² má Mestská časť 

Košice-Západ, zvyšok má Kosit. Čo sa týka spoločnosti Metrostav, výsledok je taký, že 

predbežne, zaslali sme špecifikáciu, ako by tieto schody mali vyzerať. Tejto aktivity sa 

zúčastňoval predtým aj pán poslanec Rovinský, takže výsledok je pozitívny. Dohodli sme so 

spoločnosťou, že majú, prejavili teda vôľu, vybudovať tieto schody. Čo sa týka kooperačnej 

rady, je to kooperačná rada Územia miestneho rozvoja Košice. Kooperačná rada je jedným z 

orgánov ÚMR. Sú tam štyri komory. Prvá je komora jadrového mesta, kde je predsedom pán 
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primátor, druhá je komora obcí, tam sú všetky obce, ktoré sú začlenené v rámci ÚMR. Treťou 

komorou je komora mestských častí, kde sú združené všetky mestské časti a štvrtá komora je 

komora socio-ekonomických partnerov. Kooperačná rada. Pardon, možno tam je preklep. 

Ďakujem pekne, nech sa páči, pán poslanec Sitkár. 

p. Sitkár: Spomenul ste Grot, že ste bol na nejakých rokovaniach. Chcem sa opýtať, že či 

ešte sa komunikuje s talianskym investorom, ktorý tam bol predtým, predtým prispieval, 

spoluinvestoval do tých ciest a chodníkov a teraz v rozpočte vidím tam znova nejakých 60000 

pripravených. Či bol oslovený aj on. Či ešte prebieha nejaká komunikácia. 

p. Vrchota, starosta MČ: Tá komunikácia už neprebieha. Naposledy prebehla komunikácia, 

tuším, pred troma rokmi, kedy tento investor prispel svojím dielom, keď sa nemýlim, podieľal 

sa na vybudovaní verejného osvetlenia, čo bola tiež dosť zásadná položka. Zvyšok robí 

mestská časť. Ďakujem pekne. Ešte sa hlási pán poslanec Sitkár? S faktickou? Nech sa páči. 

p. Sitkár: (Nezrozumiteľné slová). Uviedol ste, že ohľadne referenda, že nebolo možné v 

predných miestnostiach robiť komisie okrskové, ale nám bolo povedané niečo iné zo strany 

pani riaditeľky, tak neviem, že. Vy hovoríte jedno, pani riaditeľka iné. Ďakujem pekne. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne, to bola jedna otázka, ešte ste spomínali 

druhú otázku. Ja poprosím pani Oravcovú, aby odpovedala. Kým príde, dajme jej chvíľku čas. 

Ona komunikovala s pani riaditeľkou. Ja som žiadal, aby bol vchod do referendových 

miestností zabezpečený z ulice, resp. rovno pri vstupe. Na základe informácie, ktorú som 

dostal, nebolo to možné z dôvodu, že s týmto pani riaditeľka nesúhlasila, resp. to nebolo 

možné z iného technického dôvodu. (Diskusia mimo záznam.) Ja by som bol osobne veľmi 

rád, pretože takto to bolo zvykom aj predtým. No, nezávisí to odo mňa, pretože nájomcom 

areálu je súkromná spoločnosť, ktorá tam prevádzkuje školu. Ak by to bolo možné, tak určite 

áno. Pán poslanec, vrátime sa k tomu v bode Rôzne. Ja som pozval aj pani vedúcu Oravcovú. 

Ona príde, vysvetlí to. Ďakujem veľmi pekne, uzatváram rozpravu k tomuto bodu a poprosím 

teda návrhovú komisiu o prednesenie návrhu uznesenia. 

p. Liba: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ berie na vedomie po a) 

informáciu o zmenách organizačného poriadku Miestneho úradu mestskej časti Košice-Západ, 

ktoré nadobudli účinnosť 1. januára 2023 a 1. februára 2023 a po b) informáciu o činnosti 

starostu mestskej časti Košice-Západ od začiatku volebného obdobia 2022-2026. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne, nech sa páči, hlasujte. 

 

Hlasovanie: Za: 10   Proti: 0  Zdržali sa: 3. 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté. 

 

Bod 12. Prehľad plnenia uznesení prijatých miestnym zastupiteľstvom od XXIII. 

rokovania miestneho zastupiteľstva 

p. Vrchota, starosta MČ: Pokračujeme ďalším bodom, ktorým je prehľad plnenia uznesení 

prijatých miestnym zastupiteľstvom od XXIII. rokovania miestneho zastupiteľstva. Poprosím 

pána prednostu o uvedenie materiálu. 

p. Demo: Ďakujem za slovo, pán starosta. V zmysle § 13 ods. 16 rokovacieho poriadku 

Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Západ, miestnej rady a komisii miestneho 

zastupiteľstva predkladám ako prednosta miestneho úradu informáciu o plnení uznesení 

miestneho zastupiteľstva prijatých miestnym zastupiteľstvom od XXIII. rokovania miestneho 
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zastupiteľstva. Stav plnenia uznesení je prehľadne uvedený v priloženej tabuľke predloženého 

materiálu. Ďakujem vám za pozornosť. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne. Otváram rozpravu k tomuto bodu. Raz-dva-tri, 

uzatváram rozpravu a poprosím návrhovú komisiu. 

p. Liba: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ berie na vedomie prehľad 

plnenia uznesení prijatých miestnym zastupiteľstvom od XXIII. rokovania miestneho 

zastupiteľstva. 

 

p. Vrchota, starosta MČ:  Nech sa páči, hlasujte. 

 

Hlasovanie: Za: 12   Proti: 0  Zdržal sa: 1. 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté. 

 

Bod 13. Informácia o úpravách č. 5 - 8 programového rozpočtu mestskej časti Košice-

Západ na rok 2022 

p. Vrchota, starosta MČ: Pokračujeme ďalej bodom č. 13, ktorým je informácia o úpravách 

číslo 5 - 8 programového rozpočtu mestskej časti Košice-Západ na rok 2022. O materiáloch, 

ktoré sú predložené miestnemu zastupiteľstvu, rokovala miestna rada 7.2.2023, finančná 

komisia 20.2.2023, komisia kultúry a sociálnych vecí a športu 13.2.2023, komisia 

legislatívno-právna a verejného poriadku 16.2.2023 a komisia rozvoja a životného prostredia 

15.2.2023. Informáciou o úpravách rozpočtu sa zaoberala miestna rada, finančná komisia, 

komisia legislatívno-právna, ktoré odporúčajú miestnemu zastupiteľstvu zobrať na vedomie 

predloženú informáciu. Prosím pani Škvarkovú o uvedenie tohto materiálu. 

p. Škvarková: Ďakujem pekne. Vážené miestne zastupiteľstvo, na základe uznesenia 

Miestneho zastupiteľstva číslo 257 zo dňa 20.12.2021, predkladáme informáciu o vykonaných 

úpravách, a to číslo 5, 6, 7, 8 programového rozpočtu Mestskej časti Košice-Západ na rok 

2022, starostom mestskej časti. Predložený materiál obsahuje podrobný popis vykonaných 

úprav, ak budú otázky, budem odpovedať. Ďakujem. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne, pani Škvarková. Otváram rozpravu k 

tomuto bodu. Nech sa páči, pani poslankyňa Zemková. 

p. Zemková: Ale teda nemám vedomosť o tom, že by o tom legislatívno-právna komisia 

rokovala o tomto bode. Tak neviem, pán predseda, či máte nejakú inú informáciu. 

p. Vrchota, starosta MČ:  Ja som dostal informáciu, že áno. Hlási sa medzitým niekto iný do 

rozpravy, kým pán poslanec Gaál pozrie? Dobre, aby sme sa mohli posunúť ďalej, vyhlasujem 

5 minútovú prestávku. Ďakujem pekne. A máme, tak pardon, beriem späť. 

Gaál: Máme uznesenie, áno z komisie. 

p. Vrchota, starosta MČ: Takže áno, máme uznesenie. Je tam uznesenie z komisie k tomuto 

bodu. Pani poslankyňa, boli ste tam prítomná, či? Hej? Neviem vám k tomu viacej povedať. 

Dobre, ďakujem veľmi pekne. Uzatváram rozpravu k tomuto bodu a poprosím návrhovú 

komisiu prednesenie návrhu uznesenia. 

p. Liba: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ berie na vedomie informáciu 

o vykonanej úprave č. 5 programového rozpočtu mestskej časti Košice-Západ na rok 2022 

starostom mestskej časti Košice-Západ zo dňa 11.8.2022, úprave č. 6 programového rozpočtu 

mestskej časti Košice-Západ na rok 2022 starostom mestskej časti Košice-Západ zo dňa 

14.9.2022, úprave č. 7 programového rozpočtu mestskej časti Košice-Západ na rok 2022 
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starostom mestskej časti Košice-Západ zo dňa 4.11.2022 a úprave č. 8 programového 

rozpočtu mestskej časti Košice-Západ na rok 2022 starostom mestskej časti Košice-Západ 

zo dňa 7.12.2022. 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. Nech sa páči hlasujte. 

 

Hlasovanie: Za: 13  Proti: 0  Zdržal sa: 0. 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté. 

 

Bod 14. Informácia o dotáciách poskytnutých starostom mestskej časti Košice-Západ v 

2. polroku 2022 podľa všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Košice-Západ o 

poskytovaní dotácií 

p. Vrchota, starosta MČ: Pokračujeme bodom č. 14, ktorým je informácia o dotáciách 

poskytnutých starostom mestskej časti Košice-Západ v 2. polroku 2022 podľa všeobecne 

záväzného nariadenia mestskej časti Košice-Západ o poskytovaní dotácií. Predloženým 

materiálom sa zaoberala miestna rada, finančná komisia, komisia kultúry a sociálnych vecí, 

ktoré odporúčajú miestnemu zastupiteľstvu zobrať na vedomie predloženú informáciu. Prosím 

pani Škvarkovú o uvedenie materiálu. Máte slovo. 

p. Škvarková: Ďakujem pekne. Podľa čl. 3 ods. 1 všeobecne záväzného nariadenia Mestskej 

časti Košice-Západ o poskytovaní dotácií, starosta mestskej časti písomne informuje miestne 

zastupiteľstvo o poskytnutých dotáciách raz za polrok. Mestskej časti Košice-Západ bolo za 

obdobie od 1.7. do 31.12.2022 doručených 8 žiadostí o poskytnutie dotácie. Starosta poskytol 

za toto obdobie celkom 8 dotácií v sume 1 430 € spolu. Podrobný prehľad o poskytnutých 

dotáciách je uvedený v prílohe číslo 1 tohto materiálu. Ďakujem. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne. Otváram rozpravu k tomuto bodu. Raz-dva-tri, ak 

sa nikto nehlási do rozpravy, uzatváram rozpravu a prosím návrhovú komisiu. 

p. Gaál: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ berie na vedomie informáciu o 

dotáciách poskytnutých starostom mestskej časti Košice-Západ v 2. polroku 2022 podľa 

všeobecne záväzného nariadenia č. 1/2019 o poskytovaní dotácií mestskou časťou Košice-

Západ. 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne, nech sa páči, hlasujte o tomto návrhu. 

 

Hlasovanie: Za: 13   Proti: 0  Zdržali sa: 0. 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté. 

 

Bod 15. Stanovisko kontrolóra mestskej časti k návrhu programového rozpočtu 

mestskej časti Košice-Západ na roky 2023 – 2025 

p. Vrchota, starosta MČ: Pokračujeme ďalším bodom, ktorým je bod č. 15, a to je 

stanovisko kontrolóra mestskej časti k návrhu programového rozpočtu mestskej časti Košice-

Západ na roky 2023-2025. Nech sa páči, pán kontrolór, máte slovo. 

p. Filipko: Ďakujem za slovo. Vážený pán starosta, vážené miestne zastupiteľstvo. Opäť sa 

jedná o moju zákonnú povinnosť, aby som sa vyjadril k návrhu programového rozpočtu. Čo 

do formálnosti, úplnosti a kompletnosti, rozpočet mestskej časti je tradične predkladaný na 
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dobrej, lepšej úrovni, ako možno v niektorých mestských častiach aj iných, a čo sa týka 

mojich názorov, analýzy možných rizík, ste sa zrejme dočítali. Odporúčam predložený návrh 

programového rozpočtu na rok 2023 schváliť a na nasledujúce roky 2024 - 2025 zobrať na 

vedomie. Ďakujem. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne, otváram rozpravu k tomuto bodu. Pán 

poslanec Sitkár. 

p. Sitkár: Ďakujem. Ja by som mal na pána kontrolóra otázku ohľadne, keď sa bavíme o 

rozpočte, je tam zakúpenie multifunkčného stroja. Ja neviem, či to je hospodárne, 

nehospodárne, ale aký máte názor na túto kúpu, keďže vieme, že kompetenciu, čo sa týka 

odpadov, má mesto, čo sa týka zelene, má mesto, čo sa týka, proste chceme tam kosiť, zvážať, 

neviem, čo všetko a či viete vôbec, o aký stroj ide, pretože my ho máme a ja si myslím 

osobne, že je nevhodný pre mestskú časť. Potom vysvetlím v rozpočte prečo. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne. Ja sa stotožňujem, že ten stroj, ktorý máme, je 

nevhodný. Pán poslanec Karaffa s faktickou a potom pán kontrolór. 

p. Karaffa: Ja sa len chcem pridať ku kolegovi Sitkárovi. My sme túto problematiku 

rozoberali. Pán poslanec Sitkár nemyslel ten stroj, ktorý má mestská časť dnes, ale ten stroj, 

ktorý napr. používa spoločnosť Kosit a on to bližšie vysvetlí, keďže pracuje na technickom 

úseku spoločnosti Kosit a má s tým aj praktické skúsenosti, čiže len sa pripájam k tomu. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne, pán kontrolór. 

p. Filipko: Ďakujem. Keďže nedostal som sa k žiadnym nejakým podrobnejším materiálom 

alebo zámerom alebo resp. nejakému materiálu, ktorý by vyhodnocoval konkrétnejšie detaily 

okolo toho stroja. Nevenoval som sa tejto téme, jednoducho pokladám, že rozhodnutie je vo 

vašich rukách, ak úrad navrhne a poslanci schvália, tak stroj bude zakúpený. Ak máte nejaké 

podnety, akým spôsobom sa zamerať typovo alebo funkčne na tento stroj, je to pozitívom, aby 

ste dali hlavy dokopy a aby mestská časť zakúpila taký stroj. Skutočne som sa nejak detailne 

tomuto nevenoval. Ďakujem. 

p. Vrchota, starosta MČ: Naozaj, ja musím konštatovať, že za úrad je potrebné na plnenie 

tých úloh, možnože nevyplývajú úplne všetky zo štatútu, ale máme niektoré úlohy aj 

vyplývajúce zo štatútu, napr. vývoz psích exkrementov, vyprázdňovanie, čo sa týka odpadov, 

psích exkrementov, tam nám bude chýbať vozidlo, takisto máme plochy na kosenie, či už je to 

park Gudernova, či je to ihrisko Slobody, prípadne ďalšie plochy. Takisto výpomoc v prípade 

zimných mesiacov, čo sa ukázalo aj túto zimu ako podstatná záležitosť, aby sme mohli 

vypomôcť na niektorých kritických úsekoch, či už spoločnosti Kosit alebo Správe mestskej 

zelene a máme aj niektoré svoje lokality. Nedá sa prihlásiť? Pán poslanec Rovinský. Pardon. 

S faktickou? Dobre, kto chcel s faktickou reagovať? Už ste tam. 

p. Sitkár: Ja som chcel faktickú, pán starosta. Už mi odišla myšlienka, lebo neviem, o čom 

ste tam, viacero ste vecí hovoril, dobre, za chvíľu sa prihlásim. 

p. Vrchota, starosta MČ: S faktickou pán Karaffa. 

p. Karaffa: Ďakujem za slovo. Ja som sa chcel len opýtať, ako to dopadlo s tým 

zmrzlinárskym vozidlom, ktoré sme mali požičané. To elektro vozidlo, lebo tam vlastne bol 

nejaký záväzok zo zmluvy, ktorý vyplýval dodávateľovi, a toto nejakým spôsobom my sme 

vtedy nedoriešili. Vozidlo už nemáme a dokonca my sme minulý rok riešili nákup kosačky, a 

to bude asi na to priestor väčší v rámci rozpočtu a kde bola úplne iná suma, čiže teraz vidím, 

že zase sme sa dopracovali k stroju, ktorý je úplne niekde v inej cenovej relácii. Čiže by som 

chcel vedieť odpoveď na to, že čo sa stalo s tým malým elektrickým vozidlom. 
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p. Vrchota, starosta MČ: Tak. Ja len možno v krátkosti, potom aj možno nechám k tejto 

veci, požiadam o uvedenie do deja pani Oravcovú. Ja len v stručnosti poviem. Nie je pravda, 

že toto vozidlo, to zmrzlinárske, nemáme, máme ho ešte stále. Nabíja sa. Elektrické autá sa 

nabíjajú. Máme ho ešte stále, máme ho tuším do konca apríla, potom budeme urgentne 

potrebovať riešiť vzniknutú situáciu. Čo sa týka nákupu kosačky, nebola nám dodaná v 

stanovenej lehote, museli sme odstúpiť od verejného obstarávania, a teda od zmluvy v rámci 

verejného obstarávania tak, ako to bolo nastavené. Pán poslanec Sitkár. 

p. Sitkár: Exkrementy, ktoré ste spomenul, či nám na exkrementy treba stroj za 70 000, lebo 

toto je záležitosť CityMastra či 1650 alebo 650, tej slabšej verzie, ktorá nie je vôbec vhodná a 

tá silnejšia, proste tam od nadstavieb, naozaj, my začítame cenovo úplne uletené ceny, hej, tak 

snáď kvôli exkrementom nebudeme kupovať takýto stroj. 

p. Vrchota, starosta MČ: Nie je to len kvôli exkrementom. Je to aj s ohľadom na to, že 

máme nejaký, určite uznáte, že je potrebné takéto vozidlo garážovať, máme k dispozícii jednu 

garáž na Michalovskej ulici. Tým, že to nie je len vozidlo, ale je to de facto nosič náradia, je 

tam viacero nadstavieb, či už je to potom nejaká radlica, snežná kefa, má to zároveň slúžiť aj 

ako vozidlo nákladné, ktoré je vhodné aj na svojou hmotnosťou používať aj v parkoch. Tých 

počet pracovníkov menších obecných služieb z roka na rok klesá a vychádza nám to ako 

účelnejšie, túto činnosť motorizovať, ako posielať kdesi na druhý koniec mestskej časti 

pracovníkov menších obecných služieb, ktorí tam dorazia za pol dňa, vyberú, vyhodia jeden 

sáčok a môžu ísť rovno domov. Ale, samozrejme, tá debata o vhodnosti, keď máte skúsenosti, 

ja ju len uvítam, určite si to môžete prebrať aj v rámci komisií, bude k tomu pravdepodobne aj 

pracovné stretnutie. Praktické skúsenosti sú naozaj veľmi vítané. Je tam viacero ponúk. Podľa 

tých požiadaviek, ktoré má mestská časť, môžeme si to prebrať. Ďakujem veľmi pekne. 

Uzatváram rozpravu k tomuto bodu. Dobre, tak ešte pán poslanec Rovinský, s faktickou alebo 

s príspevkom? 

p. Rovinský:  S príspevkom. 

p. Vrchota, starosta MČ: Nech sa páči. 

p. Rovinský: No takto. Naša úloha je postupovať vo všetkom hospodárne. Nesúhlasím s 

pánom kontrolórom, že je to len o tom, že čo chceme, to si kúpime a hotovo, lebo mohol by 

napr. kúpiť alebo navrhovať kúpiť tatrovku, by som odporúčal od firmy Tempus a s tým, že 

vlastne my to potrebujeme. Však my predsa musíme vychádzať z toho, či je to účelné. 

Účelnosť je, tú nemôžme nechať bokom. Keď my máme 400 metrov chodníkov a vedel by 

som spočítať aj koľko hovienok máme do roka, tak nebudeme predsa na to kupovať. 

p. Vrchota, starosta MČ: Koľko? To by ma zaujímalo. 

p. Rovinský: Veľmi veľa, hej, takže my sme navrhovali riešenie, ktoré by bolo ekonomicky 

účelné. Takže toľko ku pánovi kontrolórovi a myslím, že to platí aj pre pána starostu, že ja 

viem, že máme autíčka radi, ale musíme vyberať podľa toho, čo je účelné. Ja na záhradu si 

nekúpim kosačku za veľa peňazí, lebo viem, že záhrada má určitý počet metrov štvorcových a 

bola by to zbytočnosť. Takže koľko máme chodníkov? 200 metrov. 

p. Vrchota, starosta MČ: 400. 

p. Rovinský: 400 metrov. To je 20 × 20, toľko jak jedna väčšia. 

p. Vrchota, starosta MČ: 400 m je štandardne v správe, plus tam máme ešte celý Grot, kde 

je niekoľko tisíc metrov chodníkov, ale to dúfam, že sa toho čoskoro zbavíme, takže ja to 

preto nerátam. 

p. Rovinský: Takže a koľko máme trávnikov a kto je na to, kto má kosiť tie trávniky? 

p. Vrchota, starosta MČ: Trávnikov máme asi 4 hektáre. 
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p. Rovinský: No z toho máme vychádzať a z toho má vyjsť aj ten posudok, že aký stroj by 

bol pre nás, či by nebolo vhodnejšie, napr. lebo vždy platí také, že do určitého rozsahu prác je 

výhodnejšie si požičať alebo outsourcovať, riešiť to cez inú organizáciu. Ja tu nie som 

presvedčený o tom, že kvôli psím exkrementom je vhodné kupovať tieto stroje, lebo tie 

exkrementy môžu byť legálne ukladané do zmesového komunálneho odpadu. Ja som mal psa 

a nemal som žiaden problém to v sáčku odniesť tam, kde to patrí a my tu robíme, 

vynakladáme peniaze neúčelne. 

p. Vrchota, starosta MČ: No, voči tomuto sa ohradím, pretože neúčelné mi príde kupovať 

pre každý jeden účel a pre každú jednu činnosť samostatný stroj a myslím, že v dnešnej dobe 

zabezpečovať výkon práce strojom je omnoho efektívnejšie ako ručne. S faktickou pán 

poslanec Karaffa a potom požiadal o slovo pán kontrolór. Nech sa páči. 

p. Karaffa: Ja by som len chcel vlastne kolegu Rovinského podporiť a možno tak doplniť. 

Tým, že Mestská časť Západ nemá tú kompetenciu a dnes je veľmi horúcou témou aj to, že či 

vôbec do budúcna v takomto usporiadaní v rámci mesta Košice s takýmto počtom mestských 

častí budeme a aké vôbec budú mať kompetencie. Ja si myslím, že je a v tejto chvíli asi veľmi 

a vzhľadom aj na tú ekonomickú situáciu. Veľmi by som zvažoval, či by som do takého 

nejakého nákupu išiel a už keď máme tento bod, tak ja by som aj teda požiadal, pán kontrolór, 

tak vyjadrite sa aj k tomu, že ten návrh programového rozpočtu vlastne ráta so značným 

prídelom, resp. výpadkom alebo teda, značným čerpaním z rezervného fondu a vzhľadom na 

tú situáciu, ktorá je a nevieme ešte, akým spôsobom sa bude vyvíjať, tak si myslím, že toto 

nie je celkom v poriadku. 

p. Vrchota, starosta MČ: Pán kontrolór. 

p. Filipko: Ďakujem za slovo. Skutočne chcem zdôrazniť pre pána Rovinského, že návrh 

rozpočtu vytvára možnosť na zakúpenie, konkrétne sa píše - finančné prostriedky navrhujeme 

použiť na obstaranie multifunkčného úžitkového stroja určeného na zvoz odpadu, kosenie, 

odstraňovanie posypového materiálu, odstraňovanie snehu, atď. To znamená, že toto nie je 

kúpna zmluva. Mestská časť stanoví podmienky, určí podmienky, zrejme to bude obstarávať. 

Zrejme budete sa môcť zúčastniť nielen zamestnanci, aj poslanci, aby ste sa rozhodli, aký 

stroj sa kúpi. Ja som nemal dôvod posudzovať. Ja nepoznám, aký stroj chce kúpiť mestská 

časť. Ak je požiadavka z hľadiska odborných útvarov, ak bude navrhnutý, môžem sa vyjadriť, 

dnes ani neviem, o aké vozidlo sa jedná, prečo by som to vytýkal, ak máme na to určené 

financie, tak sa to schváli, ale to neznamená, že sa to hneď aj kúpi. Čiže nechcem teda viac 

diskutovať, ale ako keby som teda ja sa nevenoval niečomu, čomu som sa nemusel 

momentálne venovať a druhá vec, čo sa týka rezervného fondu, pre pána Karaffu. Presne to 

som rozobral alebo popísal v mojom stanovisku, kde som vyjadril obavu, že v tomto roku 

môže dôjsť k maximálnemu alebo k značnému vyčerpaniu tých navrhnutých položiek do 

rozpočtu, na rozdiel od predchádzajúcich rokov. Ako vidíte v tej tabuľke, že nedošlo k 

nejakému výraznému čerpaniu, lebo stále nejaká okolnosť, nejaké okolnosti spôsobili, že 

mestská časť buď nerealizovala niektoré výdavky alebo prišli nejaké nečakané alebo 

neplánované príjmy a tento rok, ak skutočne, ak neprídu žiadne neočakávané výraznejšie 

externé zdroje, tak môže nastať, že fakt vyčerpá mestská časť 600 000 a ostane tam menej 

peňazí. Ale máme informácie, teda zatiaľ je to na úrovni možno nejakých rokovaní, že 

mestské časti by mali získať pomerne zaujímavý, ale potom pán starosta, tzn. že to riziko tu 

stále je, aj bolo, a som stále upozorňoval, každý rok, na plánované čerpanie rezervného fondu. 

Ďakujem. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne, nech sa páči s faktickou pán poslanec 

Rovinský. 
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p. Rovinský: Dobre, moja otázka teda znie, že keby tam bol navrhovaný milión, tak vy 

nemáte s tým problém, lebo keď si to schvália poslanci, tak je to okej. Lebo tu presne o to ide, 

že máme robiť také veci, na ktoré máme a nemáme čerpať prostriedky len tak neefektívne, 

neúčelne. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne, pán poslanec, toto Vám budem pripomínať 

pri prechodoch pre chodcov, lebo tie sú naozaj finančne náročné. Pán poslanec Karaffa. 

p. Karaffa: Ja by som chcel nadviazať na to, čo pán kontrolór hovoril, áno, ide o finančné 

prostriedky vo výške niekoľko miliónov eur, kde by mali byť oprávnenými žiadateľmi 

mestské časti, avšak vzhľadom aj na tú situáciu, ktorá je v dopravnom podniku a vzhľadom na 

to, čo ako mestskí poslanci posledné týždne riešime a určite ste si to všimli aj vy, ostatní. Ja si 

myslím, že tu bude potrebná značná a veľká politická dohoda na tom, aby sa časť finančných 

prostriedkov vo väčšom rozsahu, ako v tom, čo som doposiaľ počul, práve použila na krytie 

tých výdavkov, práve v dopravnom podniku, pretože mestská časť Západ, stadiaľ prechádzajú 

aj významné tepny či už autobusovej alebo električkovej dopravy a nemali by sme vlastných 

obyvateľov takýmto spôsobom nechať v štichu. A možno to bude použité proti mne, ale ja by 

som radšej podporil mestskú hromadnú dopravu ako výstavbu možno nejakých ihrísk a 

parkovísk a pod. Ak je v tejto chvíli taká situácia, aká je. A tá je dosť vážna. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. Toho sa absolútne mestská hromadná 

doprava rozpočtu mestskej časti netýka, pretože my nemáme mestskú hromadnú dopravu v 

rozpočte. Ja k tomu potom ďalej poviem pri rozpočte o tom, čo už naznačil pán kontrolór. 

Ďakujem pekne, uzatváram rozpravu a prosím návrhovú komisiu. 

p. Liba: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ berie na vedomie stanovisko 

kontrolóra mestskej časti k návrhu programového rozpočtu mestskej časti Košice-Západ na 

roky 2023 – 2025. 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne, nech sa páči hlasujte. 

 

Hlasovanie: Za: 10  Proti: 0  Zdržali sa: 3. 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté 

 

Bod 16. Návrh programového rozpočtu mestskej časti Košice-Západ na roky 2023 – 

2025 

p. Vrchota, starosta MČ: Pokračujeme bodom č. 16, ktorým je návrh programového 

rozpočtu mestskej časti Košice-Západ na roky 2023 až 2025. Týmto materiálom sa zaoberala 

miestna rada a všetky komisie, ktoré odporúčajú zhodne miestnemu zastupiteľstvu schváliť 

predložený návrh programového rozpočtu mestskej časti Košice-Západ. Prosím pani 

Škvarkovú o uvedenie materiálu, nech sa páči, máte slovo. 

p. Škvarková: Ďakujem pekne. Vážené miestne zastupiteľstvo, predkladáme vám návrh 

programového rozpočtu mestskej časti Košice-Západ na roky 2023-2025. Tento návrh 

rozpočtu je zostavený na tri rozpočtové roky, pričom záväznými ukazovateľmi rozpočtu sú iba 

rozpočtové príjmy a výdavky roku 2023. Rozpočet je zostavený ako programový tak, ako nám 

to ukladá zákon. Zdôrazňujúci vzťah medzi rozpočtovými výdavkami a očakávanými 

výstupmi a výsledkami realizovaných rozpočtových programov a aktivít. Na roky 2023-2025 

je vo výdavkovej časti rozpočtovaných osem programov vychádzajúc zo štruktúry rokov 

2022-2024 rešpektujúc finančné možnosti a aktuálne potreby mestskej časti. Návrh 

programového rozpočtu na rok 2023 je zostavený ako vyrovnaný. Celkové príjmy a výdavky 
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sú vo výške 3 637 539 €. Rozdiel medzi bežnými príjmami a výdavkami je schodkový a je vo 

výške 221 079 €. Tento schodok je ovplyvnený príjmovými finančnými operáciami, a to 

prostriedkami z predchádzajúcich rokov vo výške 10 536 €. Je to za referendum 2023, 

finančné prostriedky prišli v roku 2022, a daňovými príjmami vo výške 55 083 € z miestneho 

poplatku za rozvoj, ktorých použitie môže byť len na kapitálové výdavky. Po týchto úpravách 

je bežný rozpočet schodkový. Schodok bežného rozpočtu je vo výške 265 626 €. Tento 

schodok navrhujeme vykryť z rezervného fondu v plnej výške podľa § 21h ods. 2 zákona 

č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy. Kapitálový rozpočet je 

schodkový, schodok je vo výške 456 000 €. Je krytý prevodom prostriedkov z rezervného 

fondu vo výške 400 917 € a daňovými príjmami z miestneho poplatku za rozvoj vo výške 55 

083 €. Návrh rozpočtu na rok 2023 obsahuje podrobný popis aktivít, či už tabuľkovej alebo 

textovej časti predloženého materiálu. Ďakujem za slovo. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. Ja len možno vypichnem niektoré 

informácie k tomuto. Čo sa týka zostatku rezervného fondu pribudol tam ešte prebytok z 

hospodárenia za rok 2022 vo výške 56 756 €. Ten sa skladá z veľkej časti z peňazí, ktoré sme 

dostali, ktoré sa podarilo získať na konci roka, preto to prešlo rovno do prebytku, keďže tieto 

platby nám boli poukázané 31.12., pokiaľ sa nemýlim, resp. to bolo nejakých 55 000. Plus 

ešte tam bolo 5 000 €, ktoré sme získali ako kompenzáciu za energie. Toto bola tiež aktivita a 

snaha miestneho úradu. Budeme v tomto pokračovať aj ďalej, aby sme získavali kompenzácie 

a takto budú pribúdať príjmové, na tej príjmovej časti finančné prostriedky do rozpočtu 

mestskej časti. Zároveň tá výška rezervného fondu nie je, povedzme si úprimne, nie je odolná 

voči inflácii. Tá inflácia je vo výške 12,8 %. Národná banka predpokladá, predpovedá, že táto 

inflácia bude rovnako vysoká, tzn. že tento rezervný fond bude strácať na hodnote a ja som 

toho názoru, osobne, že je potrebné investovať tieto peniaze do zhodnotenia a do investičných 

aktivít v rámci mestskej časti. Taktiež by som rád informoval, zatiaľ je to predbežná 

informácia - mestská časť by mala byť oprávneným žiadateľom dotácie, ktorú bude 

vyhlasovať Ministerstvo informatizácie a regionálneho rozvoja a týka sa vojny na Ukrajine. 

Túto agendu administrácie príspevkov na ubytovanie odídencov mestská  časť rieši od 

minulého roka. Možno jedno také číslo za všetky. Celkovo sme vyplatili do januára 2023 

spolu 635 791 €. Ten počet odídencov sa pravidelne zvyšuje. V prípade januára to bolo 334 

osôb. Suma, ktorá by mala prísť do rozpočtu mestskej časti, sa odhaduje predbežne na 1,1 

milióna €. Tieto finančné prostriedky, samozrejme, budú zahrnuté do rozpočtu a ďalej bude o 

nich miestne zastupiteľstvo rokovať, ako budú použité v jednotlivých programoch. Ďakujem 

veľmi pekne, otváram rozpravu k tomuto bodu. Nech sa páči., pani poslankyňa Zemková. 

p. Zemková: Ďakujem za slovo. Myslím, že áno, vieme asi všetci o tejto veľmi pozitívnej 

informácií, že v závere nakoniec pre mestské časti bude možné čerpať tieto dotácie, avšak z 

môjho pohľadu bolo potom rozumnejšie počkať, kým budeme úspešní v tejto výzve a pri 

zmene rozpočtu realizovať niektoré možno až prehnané čerpanie z rezervného fondu a byť 

kľudnejší, že budeme sa správať hospodárnejšie, ale je to samozrejme na zastupiteľstve, ako 

to vyhodnotí. Tiež sa stotožňujem s tým, že nakoľko nemáme kompetencie a ako aj včera 

vyplynulo z tej komisie prerozdeľovanie kompetencií, že tak skoro to asi ani nebude, lebo ako 

to rokovanie sa snažíme k niečomu dospieť, ale ide to naozaj veľmi pomaly, takže reálne to 

neviem, ako v akej dohľadnej dobe to vidím. Čiže tento rok určite nie nejaké kompetencie 

navyše, reálne to nevidím, ale každopádne hovorím, je to na rozhodnutí poslancov, ako sa k 

tomu postavia. Ja dávam jeden návrh na zmenu. Ja som sa k tomu už vyjadrovala aj na tom 

spoločnom stretnutí, ktoré sa realizovalo k téme rozpočtu a taktiež na komisii legislatívno-

právnej. Pre mňa z môjho pohľadu najmä v oblasti niektorých by bolo vhodné sa správať 

trošku hospodárnejšie. Prečítam dôvodovú správu a návrh potom na uznesenie. Myslím, že aj 

kolegovia majú niečo pripravené, takže prečítam tú dôvodovú správu, teda: Asociácia 

komunálnych ekonómov Slovenskej republiky na svojej októbrovej 53. odbornej konferencii 
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v zmysle svojich záverov dáva odporúčanie zvážiť poskytovanie dotácií a realizácie 

participatívneho rozpočtu. Tiež väčšina samospráv prijíma v tomto náročnom období, kedy 

samosprávy prichádzajú o milióny eur, kedy vládne energetická kríza, prijímajú sa úsporné 

opatrenia, realizujú škrty v návrhoch rozpočtov, kde je možné ušetriť a náklady nie sú 

nevyhnutné, rozpočty, kedy zohľadňujú aktuálnu zlú situáciu v samosprávach. V úvode 

textovej časti sám spracovateľ, vedúca ekonomického oddelenia, k návrhu rozpočtu 

upozorňuje na negatívny dopad viacerých faktorov, ktoré ovplyvňujú najmä príjmovú, ale aj 

výdavkovú časť rozpočtu. V tomto roku musia samosprávy v zmysle vyššej kolektívnej 

zmluvy zvyšovať zamestnancom obligatórne platové nároky, čo konkrétne aj pre mestskú časť 

Západ bude nárast miezd od 1.1. o 7% a od 1.9. o ďalších 10 %. Starostovi skupina poslancov 

zvýšila plat o 10 % a ďalší nárast je očakávaný v súvislosti s každoročným nárastom 

priemernej mzdy, od ktorej sa plat starostu odvíja. Na plat starostu, zástupcu starostu a 

kontrolóra sa predpokladá suma 141 232 € a stravné 3 400. Budem, lebo je to návrh aj 

uznesenia, takže prečítam: Mestská časť navrhuje v odmeňovacom poriadku aj zvýšenie 

odmien neposlancov zo sumy 17 na sumu 50, čo je viac ako 100% nárast. Aj poukazujúc na 

návrh rozpočtu mesta Košice v programe 2. Mesto kultúry športu a na kultúrno spoločenské 

podujatia navrhuje sa v súčasnosti suma 155 000, pritom čerpanie v minulom roku bolo na 

bežných výdavkoch 198 000 a požiadavka bola na 287, teda mesto sa postavilo napr. k tejto 

oblasti omnoho zodpovednejšie ako mestská časť. Teda mám za to, že je to nehospodárne a 

neefektívne nastavený rozpočet, napriek dobrému hospodárskemu výsledku a v súčasnej dobe 

je predčasný a vhodné je skôr v priebehu roka práve v prípade zlepšenia finančnej kondície, 

ako mesta, tak príjmov mestskej časti rozpočet upraviť a pripraviť efektívne činnosti, ktoré 

majú trvalý charakter a prispejú k zlepšeniu kondície mestskej časti, aj k trvalému rozvoju. A 

teraz návrh uznesenia. Je to pozmeňovací návrh poslankyne Beáty Zemkovej k bodu 16: 

návrh programového rozpočtu mestskej časti Košice-Západ na roky 23-25: Miestne 

zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ podľa § 14 ods. 3 písm. d) zákona č. 401/1990 Zb. 

o meste Košice a v zmysle čl. 12 rokovacieho poriadku schvaľuje zmenu návrhu 

programového rozpočtu na rok 23 v Programe č. 5 Kultúra, vzdelávanie, v aktivite 5.1.1., v 

časti bežné výdavky, podprogram 08.2.0 Kultúrne služby, Átrium klub a mení návrh rozpočtu 

vo výdavkovej časti zo sumy 42 300 na 38 138. V aktivite 5.2.1, podprogram 08.2.0 Kultúrne 

služby, Vianoce na Terase a mení návrh rozpočtu vo výdavkovej časti zo sumy 12 400 na 9 

000, čím sa zníži schodok bežného rozpočtu a čerpanie z rezervného fondu o sumu 7 562. 

Tento návrh vychádza vlastne z minuloročného rozpočtu, čiže nie je to nič, čo by mohlo 

poškodiť nejak činnosti v kultúrnej oblasti. Návrh predkladám, samozrejme aj návrhovej 

komisii. Ďakujem. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. Zachovanie, ja len poviem takú krátku 

poznámočku k tomu, zachovanie rozpočtov z minulých rokov na tej úrovni, ak by to bolo 

totožné minulý rok a tento rok, je fajn. Netreba zabúdať naozaj, že tá 12,8 % inflácia je v 

niektorých prípadoch ešte omnoho vyššia. Takže aj tieto ceny podliehajú inflácii. Všetky. S 

faktickou poznámkou pani poslankyňa Zemková. 

p. Zemková: Ale pán starosta, ja som vysvetľovala, ako to je na meste, kde na meste si 

myslím, že robia fakt veľmi kvalitnú kultúru a idú na sumu 155 000. Čiže značne znižujú 

práve v tejto časti, ktorá sa týka aj teraz mestskej časti Západ. Čiže aj napriek tomu, že je tam 

inflácia, tak musia sa správať úspornejšie a fakt znižujú ten rozpočet. Ste mestským 

poslancom a členom aj finančnej komisie. 

p. Vrchota, starosta MČ: No, keď boli predtým rozšafní, tak áno, možno teraz to potrebujú 

zoškrtať. Pán poslanec Karaffa. 
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p. Karaffa: Ďakujem za slovo. Ja by som chcel podporiť návrh pani kolegyne mestskej 

poslankyne aj prednostky jedného z miestnych úradov v Košiciach. Skutočne tá situácia je 

veľmi vážna. Momentálne sme na jednej dvanástine, čo sa týka financovania z mesta Košice a 

jak som si to pozeral napr. aj tie Vianoce na Terase. My vlastne naháňame zákazníkov 

obchodnému centru, čiže ja neviem, či celkom je toto dobrý spôsob, akým robíme tú kultúru 

na Terase a v čase, keď je problém s financiami, mali by sme na takýchto oblastiach šetriť. A 

ja to tak vnímam, že my vlastne ideme napriek tomu, že magistrát je oproti, my ideme úplne 

iným smerom. My tuná navyšujeme odmeny, navyšujeme výdavky na kultúru a na ďalšie 

oblasti, kupujeme drahé veci, ktoré nepotrebujeme. A to nám môže urobiť potenciálne v 

budúcnosti problém. Čiže z môjho pohľadu ja podporím návrch kolegyne Zemkovej. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne. Pán poslanec Rovinský. 

p. Rovinský: Tento rozpočet, podľa môjho názoru, vôbec nereflektuje na situáciu, ktorá v 

tejto časti Európy je. Robíme ho tak, ako keby sa nechumelilo. Ako keby neboli žiadne 

problémy. My ideme nezodpovedne do toho. Nesnažíme sa zvýšiť príjmy, nesnažíme sa šetriť. 

Naopak, rozhadzujeme tak, ako keby bolo všetko úplne v poriadku. Ja pripomeniem len jednu 

takú drobnosť, pán starosta, si mi klamal, keď sme prejednávali rozpočet a ja som hovoril o 

tom, že požiadavka zvýšiť počet trhových dní, ty si bohorovne, ako zvykneš, odpovedal, že 

predsa trhové dni sú nezávislé na ročnom období. Ja sa dívam na program, podprogram 

Trhoviská a mám tu napísané, že počet dní prevádzky počas roka 300, 300, 300, 300. Kde 

zmizlo 65 dní. A keď sa pozrieš na VZN, vtedy sme to, ja to preto hovorím, lebo vtedy sme to 

ešte mohli zachrániť a vydať to VZN, mohlo visieť na tých 15 dní a mohli sme opraviť túto 

chybu. Všetky ostatné mestské časti majú trhoviská otvorené aj v zime. Ja som ťa o to prosil, 

no nevyšlo. Ale celkovo ja hovorím, že tu máme šetriť a máme dať aj signál ľuďom, že máme 

obavy o to, čo bude potom a nemôžeme minúť všetky peniaze. Takže toľko ku tomu. 

Nemôžem dať návrh uznesenia. Spolieham na to, že to zariadiš aj bez toho uznesenia. 

Samozrejme, podporujem tie návrhy, ktoré vedú k tomu, aby sme šetrili a aby sme nedávali 

peniaze na to, čo nemusíme. Zúčastnil som sa komisie kultúry a sociálnej a tam sme hovorili 

tiež o tom, že by bolo potrebné ten počet dní radovánok stiahnuť, že nie je potrebné, aby to 

bolo tak dlho. Nie je potrebné, aby to bolo tak draho. Mimochodom, koľko berieme za to, že 

dáme trhovníkom tie búdky? 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. Poprosím o reakciu pani Škvarkovú, 

pretože pani Škvarková pripravovala písomnú, teda textovú časť rozpočtu. Pán poslanec, nie 

som si vedomý toho, aby som Vám v tejto veci klamal. Nemám to ani za potreby. Poprosím 

pani Škvarkovú, prečo je tam ten údaj 300 dní. Respektíve, poprosím pána vedúceho rozvoja. 

Takže poprosím o krátku reakciu. 

p. Roman: Dobrý deň, ďakujem pekne za slovo. Takže VZN mesta o trhovisku upravuje dni 

predaja. Začína sa 1. marcom kalendárneho roka a končí 24. decembrom tohto roku, tzn. že 

dva mesiace prakticky nepredávame na trhovisku. (Diskusia mimo záznam.) Nie, nepredáva 

sa. To je to vyhodnotené na základe dlhodobého sledovania. Počet trhovníkov nebol 

dostatočný, tzn. že nebol ekonomický, aby sme prevádzkovali a objednávali mobilné toalety a 

ostatné veci, pustená voda kvôli jednému, dvom trhovníkom, takže preto sa to prakticky 

nemenilo a zostalo VZN platné v tom rozsahu, ako bolo. 

p. Vrchota, starosta MČ: Dobre, ďakujem veľmi pekne. Myslím si, že vysvetlenie ohľadne 

nehospodárnosti bolo vysvetlené, že tieto tri mesiace nemajú zmysel. Ja som dostal 

informáciu, že trhovisko je celoročne otvorené, ak som Vás uviedol do omylu, pán poslanec, 

ospravedlňujem sa. Pán poslanec Jutka. 

p. Jutka: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Pán starosta, ja sa chcem opýtať, čo sa týka 

samotného rozpočtu. Je tu podprogram výstavba kontajnerovísk, sú tu kapitálové výdavky na 
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výstavbu kontajnerovísk. Tieto kapitálové výdavky sú plánované, je to napísané na výstavbu 

Humenskej, Inžinierskej, Sokolovskej. Ja sa chcem pána vedúceho opýtať, aj pána prednostu, 

v akom štádiu prípravy sme, čo sa týka projektovej dokumentácie, územného konania, lebo 

pokiaľ viem, ja som dostal informáciu, že vraj nie sú pripravené podklady na to, aby sa 

podarilo všetky tieto kontajneroviská zrealizovať v roku 2023. Sú tu ale zahrnuté a zároveň je 

tu zahrnuté aj to, že alternatívnym riešením je výstavba polopodzemných kontajnerovísk, a už 

na to vôbec nie sú finančné prostriedky. Tak sa chcem opýtať, v akom štádiu sú tie finančné 

prostriedky realizovateľné na rok 2023. Ďakujem. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne. Pán vedúci, nech sa páči reagujte. 

p. Roman: Ďakujem pekne. Prvotná alternatíva po schválení rozpočtu, budeme uvažovať s 

výstavbou polopodzemného kontajneriska v lokalite Ondavská, Považská. Máme tam 

dlhodobý problém s tým, že jestvujúce kontajnerovisko je veľmi blízko fasády bytového 

domu, spôsobuje problémy jednak so zápachom v lete a hrozí tam veľké riziko vzniku 

požiaru, nakoľko fasáda je zateplená polystyrénom a skutočne to kontajnerovisko je blízko. 

My sme požiadali v predmetnej lokalite správcov inžinierskych sietí o ich vytýčenie alebo 

prakticky o prítomnosť inžinierskych sietí, čiže v prípade toho, že budú finančné prostriedky 

schválené, tak dávame spracovať projektovú dokumentáciu. A následne bude nasledovať 

realizácia tohto stojiska. A  ďalším stojiskom by malo byť kontajnerové stojisko zamknuté na 

ulici Humenskej. Čiže alternatíva dva, ak by nebola vôľa s tým polopodzemným na 

Ondavskej, tak pôjde alternatíva jedna a je tam slovíčko napr. tzn., že z tých štyroch lokalít 

stále je možné ešte vybrať. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne, pán vedúci. Pán poslanec Jutka sa hlási 

s faktickou? Nie. (Diskusia mimo záznam.) Dobre. Stačí pán poslanec ukázať, že faktická, 

keď nefunguje náhodou zariadenie, stačí ukázať symbol faktickej poznámky. Nech sa páči. 

(Diskusia mimo záznam.) 

p. Vrchota, starosta MČ: Ešte, zapnite si prosím mikrofón. Áno, už máte. 

p. Jutka: Ja si ho neviem zapnúť. Ďakujem. Čo sa týka samotnej realizovateľnosti tohto roku 

tieto polopodzemné kontajneroviská Ondavská, Považská je v podstate len v štádiu prípravy. 

Asi sa realizovať nebude dať tohto roku. Toto kontajnerovisko to je polopodzemné. Čo sa 

týka Inžinierskej, sa chcem opýtať, tak viem, že asi sa bude len finalizovať papiere, tak isto sa 

nebude dať realizovať. Ktoré budú vlastne realizovateľné tak, aby v podstate bolo naplnené 

výstavba kontajnerovýsk, resp. polopodzemných kontajnerovísk? 

p. Vrchota, starosta MČ: Nech sa páči, odpovedajte. 

p. Roman: Hovorím ešte raz - Ondavská, Humenská. Čiže Ondavská, Humenská. 

Polopodzemné a nadzemné stojisko. Iba tie dve. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne. Pán poslanec Sitkár. 

p. Sitkár: Ja len ako som sľúbil, tak poviem vlastne k tomu stroju, aby nebolo, že som 

neodprezentoval. Vozidlá som začal, že si myslím, že je to nevhodný stroj. Nie som proti kúpe 

iného, ale proste tento si nemyslím, už len skrz nejakého terénu troška do kopca, ak pôjde a 

náhodou by sa točil na kopci, prevráti sa. Máme skúsenosti. Niekoľkokrát sa nám tento stroj 

prevrátil, pretože to je kĺbový stroj. To nejde klasicky ako auto, on sa láme v strede, ak je to 

tento stroj, ktorý chcete kúpiť. Tzn. celá nevhodná nadstavba, čo sa týka valníka, to je len taká 

PVC valník, proste maličké. Máločo tam naložíte, čo sa týka valníka. Opotrebovanie kefy pri 

zimnej údržbe je enormné, sú to dosť nákladné veci, tá kefa. Druhá vec, treba to vedieť aj 

riadiť tým joystickom, ktorý je dnuka, lebo to nie je tak, že proste je potrebné to nastavovať 

práve kvôli tomu opotrebovaniu a treba s tým vedieť narábať a nastavovať. Celé to 

joystickové riadenie nie je jednoduchá záležitosť. Čo sa týka radlice, niekoľkokrát radlica 



26 

 

vyskočila z držiaka, kde urve šrúbu, a vybila nám čelné sklo. Ten vodič skoro vypadol z toho 

klbáku, z toho city mastra. Nie je to sranda, keď bude nejaký náš nezaučený mechanik alebo, 

hej, niekto mechanik, ale údržbár sedieť v tom. 

p. Vrchota, starosta MČ: Pán poslanec, ak dovolíte, ja si veľmi vážim vaše odborné 

skúsenosti, určite tieto praktické skúsenosti sú na nezaplatenie. Ja vám ďakujem za tieto 

pripomienky. Preberáme teraz vlastne rozpočet a schválenie, vyčlenenie finančných 

prostriedkov. Tá špecifikácia pre verejné obstarávanie. Áno, uvažovali sme nad tým, že by to 

mohol byť kĺbový stroj a ak sú takéto Vaše skúsenosti, myslím si, že to bude vhodné 

prehodnotiť, no my dnes nevieme, o ktorý konkrétne stroj sa bude jednať. Nie je ešte ani 

vypísané výberové, teda verejné obstarávanie, aby sme vedeli už dnes víťaza, čiže toto ešte          

(diskusia mimo záznam) trochu predbiehame. Ja Vám dávam slovo, že Vás pozvem na 

pracovné stretnutie, kde si veľmi radi vypočujeme Vaše odborné skúsenosti. 

p. Sitkár: Dobre, tak nedokončím, necháme. Dobre, som za, aby ste kúpili niečo, ale určite 

nie toto a chcem povedať k rozpočtu. Venoval som sa mu zopár dní, niečo som si pripravil. 

Mám na každý program nejaké zoškrtané veci, kde by sme vedeli dosť veľa ušetriť, ale keďže 

mi to neprejde, nebudem vás zdržiavať 30, 40 minút čítaní mojich uznesení. Chcem, ale 

poprosiť poslancov, keďže si myslím, že ani oni nevedeli, za čo budú hlasovať, či už pri tomto 

stroji alebo takisto, ako sme sa bavili, teraz čo začal Igor kontajneroviská. 

p. Vrchota, starosta MČ: Pán poslanec, čas.  Alebo spojím vám príspevok? Do druhého? 

p. Sitkár: Spojíme. Ja potom nebudem. S tým, že vlastne niekedy pri kontajneroviskách sa 

hovorilo, že už 8 000 bolo veľa a dneska robíme nejakú chatu alebo rodinný dom pre bedne, 

lebo to už pomaly naozaj sa tam dá bývať. To nie je ani, že pre bedňu za 15 000, tak si 

myslím, že je to dosť predražené. A už len dokončím to, čo som chcel. Väčšina z vás, keď 

som pozeral vaše programy, ktoré ste hovorili, tak tam bola taká zaujímavá veta, kde ste 

písali, že najdôležitejšou prioritou bude hospodárne nakladať s verejnými financiami. Tak sa 

skúste zamyslieť, či je vhodné míňať takto vo veľkom financie a hlavne aj ten rezervný fond. 

Nevieme, čo nás čaká v roku 2023, čo nás čaká v roku 2024, lebo vidíme, že tá situácia je 

ťažká, či v meste a myslím si, že bude aj tu. Takže ja navrhujem naozaj šetriť s tými 

financiami v rozpočte. Ďakujem veľmi pekne. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. Ja len poviem k tomu, že každoročne aj ten 

rezervný fond je výsledkom dobrého hospodárenia z predchádzajúcich rokov pri maximálnej 

možnej miere vynakladania investičných kapitálových výdavkov. Chcel som ešte reagovať na 

jednu vec, ale pán poslanec Karaffa s faktickou. 

p. Karaffa: Ďakujem pekne za slovo. Ja si dovolím zareagovať na predrečníka a následne 

budem mať aj ten ďalší vstup, kde budem mať aj návrh na uznesenie. Čo sa týka toho 

samotného stroja, tu si skutočne treba položiť otázku, či my potrebujeme až takéto zariadenie, 

kde následne budeme mať aj náklady na nejakú jeho údržbu, pretože ak sa pozrieme na to, že 

čo všetko dnes mestská časť má z hľadiska kosenia, z hľadiska zimnej údržby. Vieme veľmi 

dobre, že zimnú údržbu na Grote nerobíme, myslím, že máme nejakých 200 € v rozpočte na 

zimnú údržbu a robí ju za nás mesto Košice. Čo sa týka trávnatých, rovných trávnatých plôch, 

kde by sa dal využiť takýto veľký stroj a kde nie je svahovité kosenie, tak sú to ihrisko 

Slobody, Park Gudernová a myslím, že aj všetko, neviem. Skúste ma doplniť, či ešte je niečo 

viac. A tu je potom tá otázka aj vzhľadom na to, ako je to kompetenčne nastavené v 

Košiciach. Tak, či by nebolo vhodnejšie a možno. 

p. Vrchota, starosta MČ: Pán poslanec, prejdite plynulo do príspevku. 

p. Karaffa: Veď ja hovorím. Či by nebolo lepšie, (diskusia mimo záznam), či by nebolo lepšie  

pripraviť materiál, kde by sme mali aj nejaké nacenenie, čo ak by nám to robila Správa 
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mestskej zelene, pretože ak kúpime stroj možno za 100 000 za 70 000 €, tak tie náklady na tú 

údržbu zelene ročne, za 5 rokov a aj za dlhšie obdobie podľa môjho názoru mať nebudeme. 

Budú omnoho nižšie. Čiže ja len si dovolím zacitovať, to je vlastne súčasť dôvodovej správy 

k môjmu návrhu zo samotného návrhu programového rozpočtu, kde sa uvádza: Návrh 

programového rozpočtu mestskej časti. Košice-Západ na rok 23 je zostavený na základe 

predpokladaného budúceho vývoja v roku 2023, požiadaviek niektorých poslancov Miestneho 

zastupiteľstva mestskej časti Košice-Západ, požiadaviek jednotlivých oddelení Miestneho 

úradu mestskej časti Košice-Západ a požiadaviek a podnetov občanov. Legislatívne zmeny v 

zákone o dani z príjmov z roku 2022 (zvýšenie daňových bonusov) majú vážny dopad na 

príjmy rozpočtov miest a obcí, nakoľko znižujú príjmy samospráv z podielových daní. A 

následne preskočím niektoré vety, pri navrhovanej sadzbe mesta Košice vo výške podielových 

daní na jedného obyvateľa na rok 2023, tento pokles počtu obyvateľov predstavuje sumu 83 

576 €, čo je aj dôsledok toho, že na území mestskej časti klesol počet registrovaných 

obyvateľov. Keď som si to celé vlastne prešiel a prepočítal, tak vlastne zisťujem, že z toho 

rezervného fondu máme čerpanie na úrovni, ak som dobre počítal, 721 626 €, čo je veľmi 

výrazne vysoká suma a ide o použitie na také účely a na také položky, ktoré by sme možno 

mohli odložiť o rok a zostal by zachovaný ten chod mestskej časti bez toho, aby nejako 

vážnejšie to pocítili obyvatelia. Na druhej strane, a to sa týka práve tých príjmov, ktorých ste 

pán starosta Vy hovorili, tie peniaze, ktoré dostaneme ako mimoriadny príspevok zo štátneho 

rozpočtu v podstate vo výške niekoľko 100 000 € a tuná v tejto chvíli sedím možno ako 

miestny poslanec, mal by som silou mocou bojovať za záujem mestskej časti. Na druhej 

strane ale som aj mestským poslancom a vidím, v akom stave je mestský rozpočet, aké vážne, 

aká vážna je tam situácia a zároveň, aký rozsah úloh má mesto ako samospráva. Preto ja sa 

prikláňam k tomu názoru, že mestské časti aj vzhľadom na zachovanie tých služieb pre 

obyvateľov by mali reflektovať na to, že časť tých príjmov, ktoré získajú, väčšiu časť ako to, 

čo dnes sa hovorí na nejakých rokovaniach, by mali v podstate účelovo poskytnúť pre 

Dopravný podnik mesta Košice tak, aby boli potreby tej verejnej dopravy v meste Košice 

zachované a teraz si dovolím predložiť jeden pozmeňovací. 

p. Vrchota, starosta MČ: Prosím, druhý príspevok zapnúť pánovi poslancovi. 

p. Karaffa: To je stále ten jeden, lebo ešte som ten návrh nepredniesol: Miestne 

zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ schvaľuje zmenu programového rozpočtu na rok 

2023 v programe číslo 2, Interné služby, podprogram číslo 2.1. Prevádzka úradu, aktivita 2.1. 

22 Prevádzkové stroje, prístroje zariadenia a mení rozpočet vo výdavkovej časti zo sumy 104 

000 € na sumu 34 000 €, čím sa zníži schodok kapitálového rozpočtu a čerpanie z rezervného 

fondu o sumu 70 000 €. Rád by som aj nových kolegov, v podstate uviedol do problematiky. 

My sme v minulosti mali záujem kúpiť kosačku a tá bola niekde na úrovni cca 20 000 €, čiže 

vráťme sa k tomuto modelu a bude to už, keď to chcete urobiť, bude to lacnejšie. Bude to 

efektívnejšie a v konečnom dôsledku to tie služby pokryje. Ďakujem pekne. Koniec. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. Ja si len možnože dovolím taký drobný 

exkurz. Vy navrhujete, pán poslanec, aby sme pomáhali a zachraňovali teraz mesto na základe 

financovania a problémov s financovaniu v podniku, v ktorom vlastne, s ktorým mestská časť 

nemá nič spoločné, kde nemala absolútne mestská časť žiaden dosah na jeho riadenie, na 

dobré alebo na zlé manažérske rozhodnutia a v prípade, ak by mala mestská časť problém, 

nemyslím si, že mesto by ju zachraňovalo. Krásnym príkladom je mestská časť Furča, ktorá je 

ešte stále niekoľko rokov a bola teda dlhé, dlhé, dlhé roky v nútenej správe. Pán poslanec 

Karaffa s faktickou. 

p. Karaffa: Ďakujem pekne za slovo. Pán starosta, obaja sme zároveň aj mestskými 

poslancami a nesieme rovnako zodpovednosť aj za tie rozhodnutia v mestskom zastupiteľstve, 

ktoré majú dopad na celé mesto. Handrkovať sa alebo nejakým spôsobom naťahovať sa na 
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tom, že či sú to peniaze naše alebo to úradu. Na druhej strane v konečnom dôsledku mesto 

Košice dáva účelové dotácie, vieme, že v tomto roku s tým bude problém. Mesto Košice 

významne podporuje jednotlivé mestské časti a napr. supluje aj našu prácu na Grote, kde nám 

pomáha so zimnou údržbou, čo nebolo v minulosti nejakým spôsobom refundované. Čiže ja si 

myslím, že je to, tie peniaze a keď sa na to pozerá ten občan, tie peniaze, to je jeden balík. Je 

jedno, či o nich rozhoduje, teraz poviem, Vrchota alebo Poláček, ale v podstate je to balík z 

jedných daní a z jedných poplatkov. A myslím si, že toto by v tejto situácii bolo vhodné a 

solidárne a bolo by fajn, keby aj mestská časť Západ tým, že tu má vlastne tú rozhodujúcu 

dopravnú tepnu mestskej hromadnej dopravy, išla týmto pozitívnym príkladom. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ja poviem toľko, že áno, môj osobný názor, ako mestského 

poslanca je taký, že áno, mestská časť by mala nejakým spôsobom odbremeniť v niektorých 

veciach mesto. V akej výške, určite nie v plnej výške. Druhá vec je, že áno, je to priestor na 

to, aby sme zanedbané investície mohli investovať do rozvoja našej mestskej časti. Nie každá 

mestská časť má podľa tej predbežné informácie nárok na rovnakú sumu, takže je tu priestor 

aj vďaka tomu, že mestská časť urobila nadprácu, resp. keď sa mesto zbavilo agendy a hodilo 

to na mestské časti. Pán poslanec Rovinský s faktickou.   

p. Rovinský: Ja si myslím, že samospráva môže v podstate všetko, čo nie je zakázané. Si 

krajský poslanec, krajské zastupiteľstvo schválilo napr. štúdiu Diaľnica na Zemplín, i keď nie 

ona bude správcom tej diaľnice. Ale chcem povedať toľko, na mestskej časti  máme zastávky 

autobusov a električiek, o ktoré sa zjavne nebude vedieť postarať dopravný podnik, keď bude 

chcieť šetriť. Čiže my vieme, to je jeden z príkladov, ako by sme mohli podať pomocnú ruku 

vtedy, keď je to potrebné, lebo pokiaľ my robíme nejaký poriadok a vynecháme z toho tak, 

jak sme robili, napr. na zastávkach autobusov sme robili lavičky, čo je podľa môjho názoru, 

tiež sme nemuseli, ale je to komfort pre našich ľudí. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne. Pán poslanec Kohut. 

p. Kohut: Ďakujem za slovo. Tak ja hlavne k rozpočtu. Vážené pani poslankyne, vážení, páni, 

poslanci. Na rozpočte ja osobne som sedel viackrát aj kvôli tomu, že som predsedom 

finančnej komisie. A dnes tu rozprávame o nejakých zoškrtaných položkách, napr. na tej na 

kultúre 7 000, keď som videl ten rozpočet, tak ako pôvodne dal každý vedúci za svoje 

oddelenie, svoje výdavky, ktoré by chcel v danom roku rozpočtovať, tak nejednalo sa o škrty 

7 000, ale boli to desiatky tisícov. V prvom rade chcem poďakovať vedúcim oddelenia, ktorí 

na tom robili a dneska je v tejto podobe a tak isto hlavne finančnému oddeleniu, ktoré má na 

tom najväčšiu zásluhu. Chcem zareagovať aj na to, ako moji predrečníci tu riešili nielen 

rozpočet, ale takisto aj napr. ten stroj. Prvé kultúru, ideme šetriť na kultúre. Ja som sa vyjadril 

už pani poslankyni Zemkovej, keď sme mali spoločné stretnutie. Za kultúrou, tu ku nám 

chodia nielen z mesta Košice, ale i z okolia. Fakt tá kultúra na Terase je jedna z najlepších 

v meste. Čo sa týka mestských časti, čo sa týka stroja. Stroj, momentálne musí byť verejné 

obstarávanie a dneska nevieme, či ideme kúpiť jeden stroj alebo dva, či ideme stroj kúpiť len 

na kosenie a vynášanie exkrementov. To, čo pán poslanec Sitkár tu predostrel, určite bude 

veľmi nápomocný oddelení rozvoja pri nejakom rozhodovaní a nejakom nastavení verejného 

obstarávania. Čo sa týka ešte jednej veci, príspevok pre mestský podnik MHD. Neviem, ako 

by to docela sme mali urobiť, či by to bola nejaká účelová dotácia alebo nejakým takýmto 

spôsobom, ale je to vec, ktorú momentálne by som neriešil v rámci tohto rozpočtu. Ideme 

schvaľovať rozpočet, kde máme hlavne vyrovnaný rozpočet. Takže za mňa asi toľko, čo sa 

týka rozpočtu. Ďakujem. 

p. Vrchota, starosta MČ: Pán poslanec, ešte možno jedna doplňujúca otázka odo mňa. 

Všetky návrhy, ktoré boli aj prednesené v rámci rozpravy prešli aj rokovaniami finančnej 

komisie? 
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p. Kohut: Ešte doplním. Čo sa týka návrhov, ktoré tu dneska zazneli, tak sú to prvotné 

návrhy. V rámci finančnej komisie bol iba jeden návrh, a to je predložený návrh 

programového rozpočtu mestskej časti Košice-Západ na rok 2023-2025, ktorý máte všetci vo 

svojich materiáloch. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne, s faktickou pán poslanec Liba. 

p. Liba: Ďakujem za slovo. Ja by som sa vrátil alebo teda reagoval by som na predrečníka v 

oblasti programu 5. Kultúra a vzdelanie. V podstate tam je to navýšenie len o menej ako 

inflácia, hej, v podstate. Takže ja naozaj tam nevidím, nejaký problém. Mali sme tu dva roky 

covid, že by sme teraz ani o tú infláciu nemohli zdvihnúť tieto peniaze na tú kultúru, takže to 

určite s tým nesúhlasím, aby sme išli dole s týmto. Čo sa týka tohto stroja, autíčka. Ja nevidím 

dôvod, ak by sme to teda schválili tak, ako to je, to ešte neznamená, že to kúpime. Veď teda, 

ak to z rozpravy, ak budeme mať nejakú diskusiu pracovnú, zistíme, že nie, no tak to 

nekúpime, nič sa nedeje. Ale takisto mám na pána starostu, prečo nepožiadame Envirofond o 

nejaký príspevok? Ďakujem. 

p. Vrchota, starosta MČ: Určite. Áno, už na pracovnej porade bola zadaná požiadavka a 

pokyn odo mňa, aby sme sa zaujímali o získanie financií z Envirofondu. To sú práve pri 

takýchto prípadoch financie, ktoré máme síce vyčlenené, máme rozviazané ruky na to, aby 

sme takýto stroj mohli obstarať. Nakoniec, ak bude preplatený, je to čistá úspora pre rozpočet 

a takto to bolo častokrát aj v predchádzajúcich rokoch. Ďakujem pekne. S faktickou pán 

poslanec Karaffa. 

p. Karaffa: Ďakujem pekne za slovo. Ja si dovolím zareagovať aj na tú otázku, ktorá bola, 

môj návrh aj návrh kolegov nebol prednášaný na finančnej komisii, lebo ja napr. nedostávam 

ani pozvánky a keďže som nebol zvolený za člena finančnej komisie. Ja neviem ani, kedy 

zasadáte, tak po prvé. Čo sa týka samotného toho návrhu k tomu dopravnému podniku, to 

prerozdelenie, to ešte bude nejakou otázkou. V tejto chvíli bežia v podstate debaty medzi 

mestom, medzi mestskými časťami, aj na rade starostov, a hľadá sa nejaký kľúč, akým 

spôsobom to bude prerozdelené, teda v akej výške. A čo sa týka vlastne toho, ešte tam bola 

jedna vec, na ktorú som v tejto chvíli zabudol. Áno, vrátim sa aj k tomu stroju. Mňa by 

zaujímalo, či napr. na tej finančnej komisii ste si vyžiadali alebo máte nejaký prehľad, nejakú 

tabuľku, že teda dobre, ak to budeme robiť sami, bude nás to stáť toľko, ak si službu 

objednáme, bude nás to stáť toľko. A tým pádom to vieme porovnať. A hovorím to aj preto, 

lebo napr. množstvo obchodných spoločností neplatí dnes účtovníkov ako zamestnancov, ale 

rieši si to dodávateľsky cez rôzne iné firmy. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. Takéto prepočty sme, myslím, robili 

čiastočne pri kosení. Vyšlo nám to, že externe by to bolo násobne drahšie. Čo sa týka toho 

kľúča prerozdelenia, v rámci rady starostov vyzerá to tak, podľa posledných informácií, ktoré 

sú ešte neoficiálne, že prijímateľom budú mestské časti a teda ten kľúč prerozdelenia v rámci 

rady starostov je irelevantný, pretože bude to príjmom rozpočtu mestskej časti. S faktickou 

pán poslanec Nohavica. 

p. Nohavica: Ďakujem pekne za slovo. Ja by som len kolegovia, prosím vás, zastavme túto 

abstraktnú debatu. Ak pripomienky, ako má pán Sitkár, sú veľmi konkrétne a ja teda by som aj 

verejne chcel vyzvať, aby pán poslanec Sitkár bol zakomponovaný minimálne ako poradný 

hlas, pretože okrem toho, že je poslanec, evidentne aj s touto technikou pracuje, takže bude 

vedieť dávať konkrétne veci, ale abstraktnú debatu ukončme, prosím vás. My len robíme 

priestor, položku. Dobre. Keď máte konkrétne, ako kolega Sitkár, tak toto prijímam a určite 

bude ešte k tomu stretnutie, ale berte to, že to je iba taký vankúš a nikde nie je napísané, že to 

bude za 100 000 alebo za 98 000 autíčko. Ďakujem pekne. 

p. Vrchota, starosta MČ: S faktickou ešte pani poslankyňa Zemková. 
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p. Zemková: Na pána kolegu Kohuta, len k tomu. Ja som avizovala, že budem takúto zmenu 

robiť. Aj na tom spoločnom stretnutí, aj na komisii legislatívno-právnej, takže bohužiaľ nie 

som členkou finančnej, takže som nemohla predložiť už konkrétny. Áno, kultúra na Terase má 

vysokú úroveň a urobil ju Dominik Béreš, za čo mu naozaj patrí obrovské ďakujem. Ale ja 

som len chcela poukázať na to, že aj mesto robí fantastickú kultúru pod vedením pána 

Richarda  Herrgotta, áno, ďakujem za pripomenutie, ale aj oni šetria, hej. Keď si vidíte ten 

návrh rozpočtu, aj mesto šetrí v tejto oblasti a nehovorím, že ju netreba robiť. Len vieme aj 

tam robiť nejaké úsporné opatrenia. To je všetko. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. Myslím si, že všetci, ktorí robia v našom 

meste kultúru, si zaslúžia pochvalu, vrátane nášho oddelenia kultúry. Samozrejme, žiadne 

oddelenie kultúry alebo žiadna kultúrna inštitúcia by bez finančných prostriedkov nemohla 

vykonávať kultúru. Je to, samozrejme, na zvážení, koľko finančných prostriedkov je to 

minimum a kde je ešte nejaký priestor na šetrenie. Je to aj na uvážení, samozrejme, 

zastupiteľstva. Tak uzatváram rozpravu a poprosím návrhovú komisiu, aby predniesla návrhy 

jednotlivých uznesení. 

p. Gaál: K bodu 16 návrh 1, pozmeňovací návrh poslankyne JUDr. Beáty Zemkovej - návrh 

programového rozpočtu mestskej časti Košice-Západ na roky 2023-2025. Miestne 

zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ podľa § 14 ods. 3 písm. d) zákona o meste Košice 

a v zmysle čl. 12 rokovacieho poriadku schvaľuje zmenu návrhu programového na rok 2023 

v programe 5 Kultúra, vzdelávanie, v aktivite 5.1.1., v časti bežné výdavky, podprogram 

08.2.0 Kultúrne služby, Átrium klub a mení návrh rozpočtu vo výdavkovej časti zo sumy 

42 300 € na 38 138 €. V aktivite 5.2.1, podprogram 08.2.0 Kultúrne služby, Vianoce na Terase 

a mení návrh rozpočtu vo výdavkovej časti zo sumy 12 400 € na 9 000 €, čím sa zníži 

schodok bežného rozpočtu a čerpanie z rezervného fondu o sumu 7 562 €. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. Nech sa páči, hlasujte. 

 

Hlasovanie: Za: 4   Proti: 4  Zdržali sa: 5. 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Konštatujem, že toto uznesenie nebolo prijaté, poprosím ďalší 

návrh. 

p. Gaál: K bodu 16 návrh 2. Návrh predkladá pán Mgr. Dominika Karaffa, návrh uznesenia: 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ schvaľuje zmenu programového rozpočtu 

na rok 2023 v programe číslo 2 Interné služby, podprogram číslo 2.1. Prevádzka úradu,  

aktivita 2.1.22 Prevádzkové stroje, prístroje zariadenia a mení rozpočet vo výdavkovej časti 

zo sumy 104 000 € na 34 000 €, čím sa zníži schodok kapitálového rozpočtu a čerpanie z 

rezervného fondu o sumu 70 000 €. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne. Nech sa páči, hlasujte. 

 

Hlasovanie: Za: 4   Proti: 4  Zdržali sa: 5. 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Konštatujem, že uznesenie nebolo prijaté. Ideme teraz hlasovať o 

pôvodnom návrhu. 

p. Gaál: K bodu číslo 16 pôvodný návrh. Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ 

podľa § 14 ods. 3 písm. d) zákona č. 401/1990 Zb. o meste Košice v platnom znení po A. 

schvaľuje 1. programový rozpočet mestskej časti Košice-Západ na rok 2023 podľa 

predloženého návrhu. Po 2. Použitie rezervného fondu v rozpočte na rok 2023, spolu vo výške 

666 543 € a to na vykrytie schodku bežného rozpočtu vo výške 265 626 € podľa § 21h ods. 2 

zákona č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene 
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a doplnení niektorých zákonov v platnom znení a na financovanie kapitálových výdavkov 

nachádzajúcich sa v jednotlivých programoch rozpočtu na rok 2023 vo výške 400 917 € v 

zmysle textovej časti a tabuľkovej časti programového rozpočtu mestskej časti Košice-Západ 

na rok 2023 (príloha č. 1). Po B. berie na vedomie programový rozpočet mestskej časti 

Košice-Západ na roky 2024 – 2025 podľa predloženého návrhu. Súčasťou tohto uznesenia je 

tabuľková časť programového rozpočtu mestskej časti Košice-Západ na rok 2023 (príloha č. 

1) a tabuľková časť programového rozpočtu mestskej časti Košice-Západ na roky 2024 – 

2025 (príloha č. 2). 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. Nech sa páči, hlasujte. 

 

Hlasovanie: Za: 9   Proti: 0  Zdržali sa: 4. 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté 

 

Bod 16.1 Poverenie starostu na výkon zmien programového rozpočtu mestskej časti 

Košice-Západ na rok 2023 

p. Vrchota, starosta MČ: Pokračujeme ďalej bodom č. 16.1 poverenie starostu na výkon 

zmien programového rozpočtu mestskej časti Košice západ na rok 2023. Poprosím pána 

zástupcu o uvedenie tohto materiálu. 

p. Huba: Ďakujem pekne, pán starosta. Vážené panie poslankyne, páni poslanci, dovoľte mi 

predniesť k tomuto bodu stručnú informáciu. Tento návrh súvisí so zákonnou možnosťou 

poveriť starostu mestskej časti vykonávať zmeny rozpočtu schváleného zastupiteľstvom  

mestskej časti. Toto poverenie mal pán starosta aj v predošlých rokoch. Ide o nevyhnutné a 

operatívne úpravy, ktoré súvisia s aktuálnymi potrebami a zabezpečením plynulého chodu 

miestneho úradu. Zároveň budem navrhovať, aby po každej takejto vykonanej zmene 

rozpočtu, tak ako to bolo tradičné aj v minulom období, bolo o tom miestne zastupiteľstvo 

informované na svojom najbližšom rokovaní. Takže mi dovoľte, aby som predniesol návrh na 

uznesenie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ podľa § 14 ods. 3 písm. d) 

zákona Slovenskej národnej rady č. 401/1990 Zb. o meste Košice v platnom znení a) poveruje 

starostu mestskej časti Košice-Západ podľa ustanovení § 11 ods. 4 písm. b) zákona č. 369 z 

roku 1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších zmien a doplnkov a § 14 zákona č. 583 

z roku 2004. Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení 

niektorých zákonov v znení neskorších zmien a doplnkov vykonávať zmeny rozpočtu do 

výšky 40 % z rozpočtovaných výdavkov mestskej časti Košice-Západ na rok 2023; po b) 

odporúča starostovi mestskej časti Košice-Západ po vykonanej zmene rozpočtu informovať o 

tom miestne zastupiteľstvo na najbližšom rokovaní. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne, otváram rozpravu k tomuto bodu. Uzatváram 

rozpravu a beriem späť, pán poslanec Karaffa. 

p. Karaffa: Ďakujem pekne za slovo. Štyridsať percent, to je dosť. Ja si myslím, že aj 

vzhľadom na to, aká bola prax, lebo takto, rozpočet schvaľuje miestne zastupiteľstvo a jednej 

z mála kompetencií, ktorú máme my ako miestne zastupiteľstvo, sa v tejto chvíli jej vzdávame 

v prospech starostu, čiže jednej osoby. Ja si nemyslím celkom, že toto je v poriadku. Je vás tu, 

väčšina, ste dohodnutí, čiže to odhlasujete. Ja sa zdržím, ale 40 % je dosť a kolega predseda 

finančnej komisie hovorí, že v minulom roku to bolo využité len na nejaké 3 %, čiže si 

myslím, že stačí menej, ale rešpektujem názor väčšiny. 
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p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne. Neviem, ako to bolo uplynulé štyri roky, 

nesledoval som tak konkrétne hlasovania, ale je to takto praxou už dlhodobejšie. Neviem, ako 

ste hlasovali, pán poslanec, posledné štyri roky. Pán poslanec Rovinský. 

p. Rovinský: Keďže máme šikovného starostu, dajme mu 100 %. Však je to vybavené, my 

sem prídeme, posedíme, vypijeme kávičku a pôjdeme. Takže ja, samozrejme, som za oveľa 

nižšiu čiastku. Je to aj o tom, aby. 

p. Vrchota, starosta MČ: Poprosím, pán poslanec, písomný návrh pripravte. 

p. Rovinský: Aby si preniesol zodpovednosť aj na poslancov. Či len všetko ja sám, ja sám? 

p. Vrchota, starosta MČ: Nie, je to takto kvôli tomu, aby sa nemuselo v prípade každej 

zmeny zvolávať zastupiteľstvo. Ďakujem pekne. Tak to bolo uplynulé 4 roky, za pána starostu 

Jakubova to bolo 100 %. Pani Škvarková vám to potom kľudne dá k dispozícii. Ďakujem 

veľmi pekne, uzatváram rozpravu, ak sa nikto nehlási a poprosím návrhovú komisiu. Pán 

poslanec Rovinský, dávate ten návrh písomne? (Diskusia mimo záznam.) Dobre, ďakujem 

pekne, poprosím návrhovú komisiu. 

p. Gaál: K bodu číslo 16.1, návrh predkladá JUDr. Ing. Peter Huba, PhD.: Miestne 

zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ podľa § 14 ods. 3 písm. d) zákona SNR číslo 

401/1990 Zb. o meste Košice v platnom znení po a) poveruje starostu mestskej časti Košice-

Západ podľa ustanovení § 11 ods. 4 písm. b) zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v 

znení neskorších zmien a doplnkov a § 14 zákona č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových 

pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších 

zmien a doplnkov vykonávať zmeny rozpočtu do výšky 40 % z rozpočtovaných výdavkov 

mestskej časti Košice-Západ na rok 2023; b) odporúča starostovi mestskej časti Košice-Západ 

po vykonanej zmene rozpočtu informovať o tom miestne zastupiteľstvo na najbližšom 

rokovaní. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne, nech sa páči, hlasujte. 

 

Hlasovanie: Za: 10   Proti: 0  Zdržali sa: 3. 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté, 

 

Bod 17. Žiadosti o poskytnutie dotácií na prvý polrok 2023 podľa všeobecne záväzného 

nariadenia mestskej časti Košice západ o poskytovaní dotácií 

p. Vrchota, starosta MČ: Budeme pokračovať bodom č. 17. Dostal som aktuálne informáciu, 

že je nejaký problém so záznamom videa, ale zvukový záznam je k dispozícii. Odkedy 

nemáme ten videozáznam? Dobre, čiže dáme prestávku? Je všeobecný súhlas, že dáme 

prestávku? Dobre, tak dajme prestávku. Prestávka bude 10 minút. 

Prestávka 

p. Vrchota, starosta MČ: Kolegovia poslanci, poprosím vás, aby ste sa usadili, budeme po 

prestávke pokračovať ďalej. Poprosím vás, aby ste sa prezentovali. Prosím, prezentujte sa. 

Ešte jeden pán poslanec aspoň. Takže sme uznášaniaschopní, pokračujeme ďalej bodom č. 17, 

ktorým sú žiadosti o poskytnutie dotácií na prvý polrok 2023 podľa všeobecne záväzného 

nariadenia mestskej časti Košice-Západ o poskytovaní dotácií. Predloženým materiálom sa 

zaoberala miestna rada, komisia kultúry a sociálnych vecí a komisia rozvoja, ktoré zhodne 

odporúčajú miestnemu zastupiteľstvu prerokovať predložený materiál. Finančná komisia - 

pán predseda predloží poslanecký návrh v zmysle záverov tejto komisie. Prosím pani 

Škvarkovú o uvedenie materiálu. Nech sa páči, máte slovo. 
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p. Škvarková: Ďakujem pekne. Mestská časť Košice-Západ zaevidovala k 7.2.2023 trinásť 

žiadostí o poskytnutie dotácie na prvý polrok 2023, ktoré je potrebné podľa čl. 3 bod 10 

všeobecne záväzného nariadenia o poskytovaní dotácií mestskou časťou Košice-Západ 

prerokovať v Miestnom zastupiteľstve mestskej časti Košice-Západ. Na žiadosti, ktoré spĺňajú 

kritériá, bola vykonaná základná finančná kontrola. Všetky žiadosti spĺňajú kritériá finančnej 

kontroly. V návrhu rozpočtu na rok 2023 je na položkách určených pre dotačné programy 

celková suma 12500 €. Podrobný prehľad žiadostí je priložený v prílohe tohto materiálu. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne, otváram rozpravu k tomuto bodu. Nech sa 

páči, pán poslanec Kohut s príspevkom. Nech sa páči, máte slovo. 

p. Kohut: Ďakujem za slovo. Vážené panie poslankyne, vážení poslanci, ako bolo minulosti 

zvykom, tak aj teraz sa finančná komisia zaoberala danými žiadosťami. Prihliadnuc k danému 

rozpočtu a výške požadovaných súm finančná komisia vzniesla určitý návrh na tieto žiadosti. 

Takže podám poslanecký návrh v tomto bode a to: 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ v zmysle všeobecného záväzného 

nariadenia mestskej časti Košice-Západ o poskytovaní dotácií mestskou časťou Košice-Západ 

schvaľuje 

1. poskytnutie dotácie pre Útulňa kníh, Južná trieda 30, 040 01 Košice, občianske združenie 

na účel podľa predloženej žiadosti vo výške 420 €; 

2. poskytnutie dotácie pre Verejná knižnica Jána Bocatia v Košiciach, Hlavná 48, 042 61 

Košice, príspevková organizácia na účel podľa predloženej žiadosti vo výške 200 €; 

3. poskytnutie dotácie pre ArtEst - polyestetické vzdelávanie znevýhodnenej mládeže, 

Kuzmányho 23, 040 01 Košice, prevádzka Zuzkin park 4, Košice, občianske združenie na 

účel podľa predloženej žiadosti vo výške 700 €; 

4. poskytnutie dotácie pre A-centrum Košice - vedomá a aktívna príprava na materstvo 

a rodičovstvo, Slobody 24, 040 11 Košice, občianske združenie na účel podľa predloženej 

žiadosti vo výške 200 €; 

5. poskytnutie dotácie pre Telovýchovná jednota Slávia Univerzity veterinárneho lekárstva a 

farmácie v Košiciach, Cesta pod Hradovou 11, 040 01 Košice, občianske združenie na účel 

podľa predloženej žiadosti vo výške 250 €; 

6. poskytnutie dotácie pre Obyvatelia Terasy o.z., Idanská 29, 040 11 Košice, občianske 

združenie na účel podľa predloženej žiadosti vo výške 300 €; 

7. poskytnutie dotácie pre Akrobatická gymnastika a fitness o.z., Nešporova 26, 040 11 

Košice, občianske združenie na účel podľa predloženej žiadosti vo výške 300 €; 

8. poskytnutie dotácie pre K1 Team Terasa, Moldavská 11, 040 11 Košice, občianske 

združenie na účel podľa predloženej žiadosti vo výške 250 €; 

9. poskytnutie dotácie pre Občianske združenie Jeseň života, Trieda SNP 24, 040 11 Košice 

na účel podľa predloženej žiadosti vo výške 1000 €; 

10. poskytnutie dotácie pre OZ seniorov pri mestskej časti Košice-Západ, Trieda SNP 39, 040 

11 Košice na účel podľa predloženej žiadosti vo výške 1000 €; 

11. poskytnutie dotácie pre Občianske združenie kresťanských seniorov pri mestskej časti 

Košice-Západ, Trieda SNP 39, 040 11 Košice na účel podľa predloženej žiadosti vo výške 

1000 €. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne, nech sa páči, pani poslankyňa Helfenová. 
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p. Helfenová: Keďže som štatutárom jedného zo združení, ktoré žiada o dotácie, vynechám 

toto hlasovanie. Ďakujem. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne, pani poslankyňa Zemková.                  

p. Zemková: Ďakujem pekne za slovo. Ja mám taktiež návrh poslanecký k bodu 17 - žiadosti 

o poskytnutie dotácií na prvý polrok 2023 podľa všeobecne záväzného nariadenia mestskej 

časti Košice-Západ o poskytovaní dotácií. Návrh znie následne aj ho odôvodním: 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ v zmysle všeobecne záväzného 

nariadenia mestskej časti Košice-Západ o poskytovaní dotácií mestskou časťou Košice-Západ 

schvaľuje:   

1. poskytnutie dotácie pre Útulňa kníh, Južná trieda 30, 040 01 Košice, občianske združenie 

na účel podľa predloženej žiadosti vo výške 420 €; 

2. poskytnutie dotácie pre Verejná knižnica Jána Bocatia v Košiciach, Hlavná 48, 042 61 

Košice, príspevková organizácia na účel podľa predloženej žiadosti vo výške 200 €; 

3. poskytnutie dotácie pre Športový klub nevidiacich a slabozrakých športovcov Delfín 

Košice, Bukureštská 4, 040 13 Košice, občianske združenie na účel podľa predloženej 

žiadosti vo výške 200 €; 

4. poskytnutie dotácie pre ArtEst - polyestetické vzdelávanie znevýhodnenej mládeže, 

Kuzmányho 23, 040 01 Košice, prevádzka Zuzkin park 4, Košice, občianske združenie na 

účel podľa predloženej žiadosti vo výške 800 €; 

5. poskytnutie dotácie pre A-centrum Košice - vedomá a aktívna príprava na materstvo 

a rodičovstvo, Slobody 24, 040 11 Košice, občianske združenie na účel podľa predloženej 

žiadosti vo výške 200 €; 

6. poskytnutie dotácie pre Telovýchovná jednota Slávia Univerzity veterinárneho lekárstva a 

farmácie v Košiciach, Cesta pod Hradovou 11, 040 01 Košice, občianske združenie na účel 

podľa predloženej žiadosti vo výške 200 €; 

7. poskytnutie dotácie pre Univerzita veterinárneho lekárstva a farmácie v Košiciach, 

Komenského 73, 041 81 Košice, verejnoprávna inštitúcia na účel podľa predloženej žiadosti 

vo výške 100 €; 

8. poskytnutie dotácie pre Obyvatelia Terasy o.z., Idanská 29, 040 11 Košice, občianske 

združenie na účet podľa predloženej žiadosti vo výške 0 €; 

9. poskytnutie dotácie pre Akrobatická gymnastika a fitness o.z., Nešporova 26, 040 11 

Košice, občianske združenie na účel podľa predloženej žiadosti vo výške 350 €; 

10. poskytnutie dotácie pre K1 Team Terasa, Moldavská 11, 040 11 Košice, občianske 

združenie na účel podľa predloženej žiadosti vo výške 300 €; 

11. poskytnutie dotácie Občianske združenie Jeseň života, Trieda SNP 24, 040 11 Košice na 

účel podľa predloženej žiadosti vo výške vo výške 1100 €; 

12. poskytnutie dotácie pre OZ seniorov pri mestskej časti Košice-Západ, Trieda SNP 39, 040 

11 Košice na účel podľa predloženej žiadosti vo výške 1100 €; 

13. poskytnutie dotácie pre Občianske združenie kresťanských seniorov pri mestskej časti 

Košice-Západ, Trieda SNP 39, 040 11 Košice na účel podľa predloženej žiadosti vo výške 

1100 €. 

Dôvodová správa: návrh, ktorý predkladám, zohľadňuje poskytnutie dotácií v rozsahu, aby 

boli naplnené požiadavky obyvateľov na kultúrnu, športovú, sociálnu činnosť pre všetky 

vekové kategórie aj sociálne skupiny, ktoré majú sťažené postavenie aj pri zohľadnení tejto 
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finančne náročnej situácie. Pre občianske združenie, ktorého štatutárom je poslankyňa 

miestneho zastupiteľstva a členom prípravného výboru je tiež členka odbornej komisie, 

vzhľadom na možný stret záujmov aj s poukazom na ústavný zákon o ochrane verejného 

záujmu pri výkone funkcií verejných funkcionárov odporúčam, aby pripravovanú športovú 

aktivitu si osvojila a pripravila mestská časť, záštitu môže prevziať poslankyňa pani 

Helfenová, ktorá je štatutárnym orgánom žiadateľa. Organizácia od svojho vzniku, čo je od 

17.12.2021, získala už od mestskej časti 500 € dotáciu, ale vtedy však žiadateľka nebola 

verejnou činiteľkou. Treba tiež podotknúť, že mestská časť sa aktívne zúčastní olympiády 

mestských častí, kde jednou z disciplín bude aj petang, kde turnaj zorganizuje pre ostatné 

mestské časti mestská časť KVP a určite mestská časť aktívne podporí aj túto aktivitu aj mimo 

dotačnej schémy. A aj vzhľadom na to, teraz dopĺňam len, vzhľadom na to, že rozpočet bol 

takto veľkoryso schválený, tak myslím, že nie je problém túto aktivitu podporiť a zároveň, 

keď sa očakáva viac ako 1 000 000, tak do budúcna určite je to možné zaradiť ako jednu z 

akcií mestskej časti a urobiť aj veľký petangový turnaj. Ďakujem. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. Môžem tak nadnesene povedať, že dobre, 

že sme neschválili to zníženie rozpočtu na kultúru a áno, je tam priestor na to, aby sme sa 

mohli zapojiť aj do tejto aktivity. Musíme to ale, samozrejme, prehodnotiť s dopadom na 

financie. S faktickými pán poslanec Nohavica. 

p. Nohavica: Ďakujem za slovo, chcem zareagovať na návrh doktorky Zemkovej k tej 

univerzite. Pani poslankyňa navrhuje 100 €. Ja nebudem s tým súhlasiť, alebo 150, pretože 

oni žiadali radovo vyššiu sumu aj celý ten ich projekt je tak koncipovaný, že tá stovka alebo 

150 je skôr ako výsmech pre nich, môže to tak pôsobiť. A hlavne, jedná sa o inštitúciu, ktorá 

má ročný rozpočet takmer 25 000 000 €. Budem teraz nediplomaticky, ak budú kupovať 

lacnejšie mydlo, tak oni budú mať aj na ten účel, na ktorý žiadali. Tie ostatné sú, samozrejme, 

občianske združenia, ktoré. Pán kolega, oni chcú na nejaký jazdecký trenažér, čiže je to mimo 

územia mestskej časti, alebo na území mestskej časti, alebo ako je to. Žiadali tam takú sumu, 

že naozaj, tam 100 alebo 150 im dávať je úplne zbytočné. A zopakujem, je to inštitúcia, ktorá 

má 25 000 000 € ročne rozpočet. Nie je odkázaná na pomoc samosprávy, hlavne keď sú tam 

aj iní. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne. S faktickou pán poslanec Bačinský. 

p. Bačinský: Dobrý deň. Ďakujem pekne za slovo. Ja sa chcem stotožniť s názorom pána 

Nohavicu, pretože skutočne, ak je to združenie, ktoré má rozpočet 25 000 000 €, tak 

prispievať 100 € tejto organizácii nemá veľmi zmysel.  Doplním ešte otázku pani poslankyni 

Zemkovej, ak môžem. Trošku som sa stratil v tých číslach, resp. snažil som sa to zapísať, ale 

všimol som si teda zmenu v bode číslo 8 na nulu. Boli tam aj iné zmeny v iných bodoch? 

Resp. viete mi ich, prosím vás, iba tie konkrétne zmeny vymenovať? 

p. Vrchota, starosta MČ: Ja musím povedať, že sa jedná o alternatívny návrh, nie 

doplňujúci. Áno, ako o celok. Pán poslanec Bačinský skončil. S faktickou pán poslanec 

Karaffa. 

p. Karaffa: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja podporím návrh pani poslankyne Zemkovej a 

myslím, že sa ešte kreuje nejaká úprava, že dôjde k škrtnutiu, ale ona to vysvetlí. Ja by som 

možno tak navrhol, aby sme predišli do budúcna nejakým takým problémom. Ja som, rovnako 

ako aj pán Rovinský, štatutár občianskeho združenia, doposiaľ som si nikdy nedovolil 

predložiť žiadosť na mestskú časť Západ a možno, aby sme dali priestor iným organizáciám. 

Bolo by možno vhodné prijať do pravidiel také pravidlo, že žiadateľmi nemôžu byť také 

organizácie, kde v podstate štatutármi sú poslanci miestneho zastupiteľstva, keďže my o tom 

sami aj rozhodujeme, či už na komisiách, či už na miestnej rade a tak isto aj na zastupiteľstve 

a teda, samozrejme, je tu nejaký vplyv aj na kolegov aj z hľadiska medziľudských vzťahov, že 
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to hlasovanie v podstate sa dá, to rozhodovanie o tej sume, sa dá nejakým spôsobom 

ovplyvniť. To len také odporúčanie z hľadiska nejakej transparentnosti. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne, pán poslanec Karaffa. Je všeobecná zhoda, aby 

mohla vystúpiť ešte pani poslankyňa? (Diskusia mimo záznam.) Tak je to v rámci, musí to byť 

prednesené v rámci príspevku. Dávam hlasovať o tom, aby mohla pani poslankyňa Zemková 

vystúpiť tretíkrát. Nech sa páči, hlasujte. Na to, aby ste mohli predniesť návrh, musíte 

vystúpiť v rozprave, tak to máme v rokovacom poriadku. Nech sa páči, hlasujte. 

Hlasovanie: Za: 11   Proti: 0  Zdržal sa: 1. 

p. Vrchota, starosta MČ: Konštatujem, že je možné, nech sa páči, pani poslankyňa. 

p. Zemková: Ďakujem pekne, teda aj v zmysle pripomienky pána poslanca Nohavicu 

upravujem ten návrh, ktorý som predložila a sťahujem bod pod číslom 7, teda poskytnutie 

dotácie pre Univerzita veterinárneho lekárstva a farmácie v Košiciach, Komenského 73, 041 

81 Košice, verejnoprávna inštitúcia na účel podľa predloženej žiadosti a navrhujem tam sumu 

0. Ostatné tak, ako som to predložila. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. Ja poprosím odborný personál a návrhovú 

komisiu, či po takejto zmene sa stále jedná o alternatívny, alebo sa jedná o pozmeňujúci 

návrh. Alternatívny návrh. Znamená to, že jeden návrh vylučuje druhý a v prípade, keď sa 

bude hlasovať o prvom návrhu, o ďalšom návrhu sa už hlasovať nebude z toho dôvodu, že je 

to alternatívny návrh. Takže uzatváram rozpravu a poprosím návrhovú komisiu, aby 

predniesla návrh tak, ako bol predložený v poradí. (Diskusia mimo záznam.) 

p. Vrchota, starosta MČ: Takže, prosím návrhovú komisiu. 

p. Gaál: Čiže v zmysle, ako boli predložené návrhy. Návrh pána Kohuta: Miestne 

zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ v zmysle všeobecne záväzného nariadenia 

mestskej časti Košice-Západ o poskytovaní dotácií mestskou časťou Košice-Západ schvaľuje 

poskytnutie dotácií podľa predneseného návrhu poslanca pána Kohuta. 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne, nech sa páči, hlasujte. 

 

Hlasovanie: Za: 8   Proti: 0  Zdržali sa: 4. 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté, teda o ďalšom návrhu sa 

nebude hlasovať. 

 

Bod 18. Náhrada platu Mgr. Marcelovi Vrchotovi za nevyčerpanú dovolenku za rok 

2022 

p. Vrchota, starosta MČ: Pokračujeme rokovanie ďalším bodom, ktorým je bod č. 18 

náhrada platu Mgr. Marcelovi Vrchotovi za nevyčerpanú dovolenku za rok 2022. 

Predloženým materiálom sa zaoberala miestna rada, ktorá odporúča miestnemu zastupiteľstvu 

schváliť poskytnutie náhrady platu, finančná komisia odporúča miestnemu zastupiteľstvu 

prerokovať predložený materiál. Prosím pani Škvarkovú o stručné uvedenie materiálu. Ja to 

potom doplním. 

p. Škvarková: Ďakujem pekne. Vážené miestne zastupiteľstvo, starosta mestskej časti 

Košice-Západ Mgr. Marcel Vrchota mal v roku 2022 nárok na 25 dní dovolenky. 

p. Vrchota, starosta MČ: Prosím, počúvajme sa. 
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p. Škvarková: Ku dňu zániku mandátu starostu t.j. k 25.11.2022 bolo z tejto výmery 

dovolenky vyčerpaných 6,5 dňa. Zostatok dovolenky v rozsahu 18,5 dní nebol vyčerpaný z 

pracovných dôvodov, preto Mgr. Marcel Vrchota požiadal o preplatenie nevyčerpanej 

dovolenky. Nevyčerpaná dovolenka za skončené funkčné obdobie u opätovne zvoleného 

starostu neprechádza do jeho ďalšieho funkčného obdobia. Z rozhodnutia Najvyššieho 

správneho súdu SR vyplýva, že ak je starosta opätovne zvolený do funkcie, jeho predošlé 

funkčné obdobie musí byť vysporiadané v súlade s § 2 ods. 2 zákona č. 253/1994 Z. z. aj z 

hľadiska dovolenky, ako keby došlo k personálnej výmene vo funkcii starostu. U takéhoto 

„staronového“ starostu, hoci ide z časového pohľadu o plynutie až „splynutie“ a prekrytie 

dvoch oddelených po sebe nasledujúcich funkčných období, avšak, ak skoršie funkčné 

obdobie starostu ex lege končí, končia tým aj všetky zákonné nároky, ktoré je potrebné 

zákonným spôsobom usporiadať a zároveň začína sa nové funkčné obdobie s novými 

zákonnými nárokmi. Preto dovolenka opätovne zvoleného toho-istého starostu neprechádza 

do jeho ďalšieho funkčného obdobia, ale jej nevyčerpaný zostatok sa preplatí, ak o tom 

rozhodne miestne zastupiteľstvo. Náhrada platu za nevyčerpanú dovolenku za rok 2022 v 

rozsahu 18,5 dní predstavuje sumu 3 265,50 € a s ňou súvisiace odvody do poisťovní. 

Ďakujem. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. Táto suma, ktorú uvádzala pani Škvarková, 

je v hrubom, nie je to v čistom. Ja ešte zopár faktov. Je skutočne pravdou, že na základe 

uznesenia najvyššieho správneho súdu je to tak, že nevyčerpaná dovolenka za skončené 

funkčné obdobie, či už nezvoleného alebo opätovne zvoleného starostu neprechádza do jeho 

ďalšieho funkčného obdobia. Máme tu skúsenosť aj v prípade predchádzajúcich starostov, 

jedného tu vidím, môže to potom možno aj potvrdiť konkrétne. Samozrejme ho vítam medzi 

nami. V prípade pána Mutafova bola preplatená táto dovolenka, tak isto aj pánovi starostovi 

Jakubovovi bola preplatená nevyčerpaná dovolenka. Pán starosta Bauer si dovolenku 

vyčerpal. Ja musím povedať jednu vec, že v tomto prípade je to spôsobené atypickým 

postavením starostu, pretože v prípade zamestnanca nikto nerozhoduje o tom, či bude 

dovolenka preplatená alebo nebude nevyčerpaná dovolenka preplatená, ale je automaticky zo 

zákona preplatená. V prípade starostu o tom musí rozhodnúť miestne zastupiteľstvo. Ešte 

možno upresním jednu informáciu. V predchádzajúcom roku som čerpal dovolenku do 

25.11.2022, tzn. nie za tých 12 mesiacov, ale za 11 mesiacov, spolu 31 dní dovolenky, tzn. že 

aj z predchádzajúcich rokov som čerpal dovolenku. Mal som dovolenku aj v priebehu 

volebnej kampane. Táto dovolenka vznikla najmä v období covidu, kedy naozaj bolo nutné 

zostať na úrade a nebolo veľmi možné čerpať túto dovolenku. Ja som sa ale rozhodol, že 

keďže odvčera máme pôstne obdobie a v rámci pôstneho obdobia sa majú vykonávať, alebo je 

dobre vykonávať skutky milosrdenstva, tak som sa rozhodol, že väčšinu alebo väčšiu 

polovicu týchto finančných prostriedkov v prípade preplatenia venujem na verejnoprospešné a 

dobročinné účely. Toľko, otváram rozpravu k tomuto bodu, nech sa páči. Pani poslankyňa 

Zemková. 

p. Zemková: Ďakujem pekne za slovo. Je skvelé, keď kľudne môže sa na dobročinné, všetci 

asi dávame predpokladám, lebo však máme, niečo navyše, čo vieme poskytnúť, keďže mnohí 

z nás sme aj vo verejných funkciách. Aj možno máme celkom slušné príjmy, ale rada by som 

Váš príspevok, ktorý ste jednej z obyvateliek napísali: „Čiže chcel som si ju preniesť do 

ďalšieho roka. Bohužiaľ to nie je možné kvôli legislatíve. Dovolenku som čerpal v roku 2022 

práve, ktorú som nestihol vyčerpať v roku 20, 21, keď som bol skoro nonstop v práci kvôli 

pandémii, 9-12 hodín denne, večer doma riešim maily, telefonáty, niektoré soboty sobášim.“ 

Myslím, že všetci starostovia boli v podobnej situácii a chcem ukázať tuná Miloš Ihnát, som 

si nechala od svojho šéfa prefotiť, ktorý mal zostatok 40 dní dovolenky v minulom roku, 

ktorú si komplexne vyčerpal do, tu mám posledné dni 20 dní naposledy 31.10.2022. Čiže 
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kompletne celú, ani 1 deň si nenechal preplatiť, mal 40 dní zostatok. Táto suma je skoro 

5000 € nákladov z rozpočtu mestskej časti a neviem, mne to príde. Ja som sa rozprávala aj s 

pani poslankyňou a teda aj starostkou Kovačovičovou. Tá bola z toho prekvapená, lebo 

taktiež si ani jeden deň nenechala a mala tiež 10 dní, ktoré si čerpala v závere volebného 

obdobia a potom samozrejme jej neprechádza, takže jej prešiel, nabehla nová čiastka, ale 

naozaj pre mňa je to neprijateľné takéto niečo vôbec požiadať. A má sa efektívne nakladať s 

financiami, tzn. že malo sa efektívne rozložiť si aj dovolenku v minulom volebnom období. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. Ako som vravel, v roku 2022 som čerpal 31 

dní dovolenky. Nie všetci starostovia majú toľko kompetencií, ako, resp. mestské časti nemajú 

toľko kompetencií, ako má naša mestská časť. Ja si dobre pamätám, že v období covidu 

nechcela žiadna iná mestská časť veľmi sobášiť. Naša mestská časť vtedy zaznamenala 

zvýšený dopyt po sobášoch. Ja som sám osobne odsobášil minimálne 50 párov v priebehu 

tuším roka 2020, tak to boli väčšinou soboty. A ďalej to už nemá zmysel rozpitvávať. 

Ďakujem pekne. Pán poslanec Karaffa s faktickou. 

p. Karaffa: Ja sa chcem pripojiť k tomu, čo hovorila moja predrečníčka pani poslankyňa 

Zemková. Skutočne kolegovia na ostatnom rokovaní ste schválili navýšenie platu, teraz zase 

náhradu v podobnej výške za tú dovolenku a ja by som sa tak chcel opýtať. Pán starosta, mám 

informáciu, pred pár týždňami Vás tu hľadal opakovane občan. Kedy sú tie hodiny, kedy ste v 

práci, kedy ste v kancelárii, kedy môže prísť občan za Vami, keď nemáte dovolenku. Áno, 

ďakujem. Lebo proste mňa by to zaujímalo. V minulosti sme mali takéto dopyty. Vy si ako 

starosta a zástupca starostu nejakým spôsobom nepípate, kedy tu ste a kedy tu nie ste, ale sú 

také ponosy, že toho času až tak veľa v tej kancelárii netrávite. Čiže, kedy sú tie hodiny pre 

občanov? 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. Starosta pracuje 24 hodín denne, keďže 

takáto je funkcia starostu. Takisto ako poslanci majú 24 hodinový výkon funkcie poslanca. 

Kedykoľvek v úradných hodinách môže nechať odkaz na sekretariáte, keďže mám aj 

pracovné stretnutia mimo úrad. Mám aj iné povinnosti súvisiace s funkciou starostu. Ďakujem 

pekne. Uzatváram rozpravu k tomuto bodu a poprosím návrhovú komisiu. 

p. Liba: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ podľa § 2 ods. 2 zákona č. 

253/1994 Z. z. o právnom postavení a platových pomeroch starostov obcí a primátorov miest 

v znení neskorších predpisov schvaľuje poskytnutie náhrady platu Mgr. Marcelovi Vrchotovi 

za nevyčerpanú dovolenku za rok 2022 vo výške 3 265,50 € a odvody do poisťovní. 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Nech sa páči, hlasujte. 

 

Hlasovanie: Za 9:   Proti: 4  Zdržal sa: 0. 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté 

 

Bod 19. Zásady odmeňovania poslancov Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-

Západ a členov komisií - neposlancov 

p. Vrchota, starosta MČ: Pokračujeme ďalej bodom č. 19, ktorým sú zásady odmeňovania 

poslancov Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Západ a členov komisií -  

neposlancov. Predloženým materiálom sa zaoberala miestna rada, finančná komisia, komisia 

legislatívno-právna, komisia rozvoja, ktoré zhodne odporúčajú miestnemu zastupiteľstvu 

schváliť predložený materiál. Nech sa páči, pán zástupca, poprosím o uvedenie materiálu. 
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p. Huba: Ďakujem pekne, pán starosta. Vážené, kolegyne, kolegovia, predkladáme vám 

návrh zásad odmeňovania poslancov Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Západ a 

členov komisií - neposlancov, ktorého cieľom je odstránenie najmä právnej neurčitosti a 

zvýšenie transparentnosti pri nakladaní s verejnými financiami na základe skúsenosti z 

aplikačnej praxe. Okrem iného boli zásady doplnené o postup pri vyplácaní pomernej časti 

odmeny poslancovi v prípade vzniku, alebo zániku poslaneckého mandátu. Takisto bol 

upresnený aj spôsob ospravedlnenia sa poslancov a neposlancov, členov komisií, z neúčasti na 

zasadnutiach. Takisto bol upresnený aj spôsob zúčtovania odmien a príplatkov. Takisto bol 

zjednotený a upresnený aj sankčný mechanizmus za ospravedlnenú neúčasť na zasadnutiach. 

Výška odmeny člena komisie miestneho zastupiteľstva - neposlanca, bola po novom 

percentuálne naviazaná na základnú mesačnú odmenu poslanca a taktiež bola odstránená 

nejednoznačnosť pri odmeňovaní predsedov komisií, zrušením spätného sledovania 

trojmesačnej lehoty medzi zasadnutiami komisií. Pretože napr. pri komisii na ochranu 

verejného záujmu pri výkone funkcií verejných funkcionárov bola táto lehota nevhodná. 

Rovnako tak v období napr. konania slávnostného zasadnutia miestneho zastupiteľstva za 

účelom udeľovania cien mestskej časti a starostu, komisie spravidla nezasadajú. Ďakujem 

pekne. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne. Otváram rozpravu k tomuto bodu. Pani 

poslankyňa Zemková. 

p. Zemková: Mám problém jedine s tou sumou, ako som to uvádzala aj v návrhu rozpočtu 

pre tých neposlancov, lebo je to viac ako stopercentné zvýšenie, preto v tomto prípade sa 

musím zdržať, lebo naozaj mi to príde prehnané, tá čiastka skoro 50 €, ak sa nemýlim, to 

vychádza. Tak ďakujem. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne. S faktickou pán poslanec Nohavica. 

p. Nohavica: Ďakujem pekne za slovo. Ja by som len chcel upriamiť na jeden z tých 

parametrov, že tých členov - neposlancov je výrazne menej, takže aj týmto spôsobom sme 

teda pristupovali. Tie komisie sú zoštíhlené. Ďakujem za slovo. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. Ja ešte možno podotknem, že táto odmena 

pre neposlancov nebola zvyšovaná, resp. valorizovaná, no ak sa nemýlim viac ako 10 rokov. 

A za 10 rokov sme sa aj vplyvom inflácie posunuli už niekam úplne inam. Ďakujem pekne. 

Hlási sa ešte niekto do rozpravy? Ak sa nikto nehlási, uzatváram rozpravou a poprosím 

návrhovú komisiu. 

p. Liba: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ podľa § 14 ods. 3 písm. b) 

zákona č. 401/1990 Zb. o meste Košice v znení neskorších predpisov schvaľuje zásady 

odmeňovania poslancov Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Západ a členov 

komisií - neposlancov. 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne. Nech sa páči hlasujte. 

 

Hlasovanie: Za: 9   Proti: 0  Zdržali sa: 3. 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté. 

 

Bod 20. Určenie príspevku na úhradu nákladov za poskytnuté služby spojené s výkonom 

sobášneho obradu 

p. Vrchota, starosta MČ: Pokračujeme ďalej bodom č. 20 určenie príspevku na úhradu 

nákladov za poskytnuté služby spojené s výkonom sobášneho obradu. Predloženým 
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materiálom sa zaoberala miestna rada a finančná komisia, odporúčajú miestnemu 

zastupiteľstvu schváliť príspevok podľa predloženého návrhu. Prosím pani Fuňákovú o 

uvedenie materiálu. Ja ešte, prepáčte, vstupujem do toho. Pani vedúca dnes oslavuje 

narodeniny, takže všetko najlepšie aj takýmto spôsobom k Vašim narodeninám a poprosím 

Vás, máte slovo. 

p. Fuňáková: Ďakujem veľmi pekne za slovo, pán starosta aj za gratulácie, samozrejme. 

Aktualizovať výšku príspevku sme sa rozhodli v dôsledku nárastu počtu žiadostí na 

uzatváranie manželstva mimo úradne určených hodín a mimo úradne určenej miestnosti, 

keďže matričný úrad sobáši na inom vhodnom mieste, ako je určená miestnosť sobášna. 

Máme už v tomto roku 15 žiadostí na uzatvorenie manželstva mimo úradne určenú dobu a 

mimo úradne určenú miestnosť. V dôsledku týchto sobášov mimo úradne určenú dobu, kedy 

občania majú požiadavky na uzavretie manželstva v pondelok, v štátny sviatok, nedele, je 

neekonomické celý sobášny tím stiahnuť do práce a mať s tým určité náklady. Ďalším 

dôvodom je novela zákona o rodine, kde nám z položky vypadla položka delegovaný sobáš, v 

dôsledku toho sa menil aj zákon o správnych poplatkoch, kde už je položka namiesto tohto 

delegovaného sobáša - občan, ktorý nemá trvalý pobyt v matričnom obvode. Musím 

podotknúť, že náš matričný obvod zahŕňa sedem mestských častí, a dosť veľkých mestských 

častí, ako je KVP, Luník IX, Západ, Poľov, Pereš, Lorinčík, Myslava. Takže vlastne sobášime 

dosť široký okruh už len našich občanov, ktorí patria do nášho matričného obvodu. Občania, 

ktorí nepatria, tak vlastne môžu uzatvoriť bezplatne manželstvo v zmysle zákona o rodine v 

mieste svojho matričného obvodu. Takže my pre nich robíme vlastne nadštandard. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne, otváram rozpravu k tomuto bodu. Hlási sa 

niekto do rozpravy? Pán poslanec Rovinský. 

p. Rovinský: Chcel by som k bodu 3 vysvetlenie. V odôvodnených prípadoch zveruje 

zníženie výšky príspevku do kompetencie starostu. Je to dosť, mohlo by to byť nejak viac 

zadefinované, lebo viem si predstaviť, že keď je niekto ťažko chorý, tak že tam zo 

zdravotných dôvodov je myslené. To musí byť napísané, tzn. čo sú tie vážne dôvody. Lebo 

ináč to je potom podozrenie, že by mohol rozhodovať na základe a môžu byť obvinenia 

potom, že prečo tu rozhodol tak a prečo tak. A vykonáva v byte a tak ďalej. Nie je tu napísané, 

že v odôvodnených prípadoch zveruje odpustenie, zníženie. 

p. Vrchota, starosta MČ: Pán poslanec navrhnite nejaké konkrétne riešenie. Ktoré prípady 

by to mali byť? 

p. Rovinský: Ale ja beriem. Keď všetky tie dôvody vezmeme, že na oslobodenie prípadu, ak 

sobášny úrad vykonáva v byte alebo v nemocnici, pokiaľ sú snúbenci alebo jeden z nich 

pripútaný na lôžko a tak ďalej, tak v tom prípade nebudeme vyberať poplatok. Ale nie tak, že 

prv všetko vymenujeme a potom povieme, no a uvidíme. To načo? Lebo sú tam vymenované 

všetky tie dôvody, ktoré sú dôvodom pre oslobodenie od toho. 

p. Vrchota, starosta MČ: Áno, ale musí to byť odôvodnené. 

p. Rovinský: A to nie je dosť, že pôjdem ku niekomu, kto leží? 

p. Vrchota, starosta MČ: Ja dám priestor pani vedúcej, nech na to zareaguje. Potom s 

faktickou pán poslanec Karaffa. 

p. Fuňáková: Ja, ak dovolíte, môžem podotknúť, že za obdobie, ktoré vyberáme príspevky, 

sme mali jednu takúto žiadosť z celkového počtu a to boli občania, ktorí boli sociálne 

odkázaní. Túto svoju odkázanosť, samozrejme, nám dokladovali a pán starosta tento 

príspevok odpustil. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne s faktickou pán poslanec Karaffa. 
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p. Karaffa: Ďakujem pekne za slovo. Ja by som sa chcel pripojiť ku kolegom. 

p. Vrchota, starosta MČ: Na koho reagujete s faktickou, pán poslanec? 

p. Karaffa: Faktická ja na pána poslanca Rovinského, ale tým, že som prišiel neskôr, neviem, 

kto bol a kto nebol už zaradený do rozpravy. Ja mám problém s tým návrhom na navýšenie 

toho sobášneho poplatku za obrady, ktoré sa konajú mimo úradu. 200 € je podľa mňa dosť 

peňazí a ak chcem aj podporiť manželstvo, možno by sme mohli zostať na tej sume tých 

100 € tak, ako je to dnes, čiže ja za to nezahlasujem. Kolega mi hovoril, že dokonca v jednej z 

mestských častí, ktorá sobáši, je ešte vyšší poplatok, ale nemyslím si, že toto je tá cesta, 

ktorou by sme sa mali uberať. To je môj názor. 

p. Vrchota, starosta MČ: Pán poslanec, Vy ste nesobášiaci, takže áno, Vám to môže byť 

jedno, koľko tu máme sobášov, či veľa, či malo. Ja ale poprosím pani vedúcu, aby reagovala. 

Vy máte určite prehľad o tom, aké sú príspevky v iných mestských častiach, ktoré vykonávajú 

sobášne obrady. 

p. Fuňáková: Ja mám zmapované vlastne najväčšie matričné úrady. Teda po nás, po našom 

matričnom obvode, mestská časť Košice-Staré Mesto, tá má príspevok za služby spojené s 

výkonom sobášneho obradu mimo úradne určenej miestnosti schválený vo výške 300 €, takže 

to je tam vyššie. Potom, ak je to sobáš občana, ktorý nemá trvalý pobyt v matričnom obvode 

Staré mesto, je príspevok 150 €. My navrhujeme 100 € a v dňoch pracovného pokoja majú 

takisto 100. Mestská časť Košice-Juh, pokiaľ mám informácie, na najbližšom zastupiteľstve 

sa chystá tak isto navyšovať príspevky. Oni majú doteraz 150 a tiež plánujú zvyšovať 

príspevky. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne. Nasleduje pán poslanec Nohavica. Pán poslanec 

Rovinský, ste zareagoval na nikoho, lebo už v tom čase, keď ste sa prihlasoval, sledoval som 

Vás, už nehovoril nikto, čiže pán poslanec Nohavica. 

p. Nohavica: Ďakujem. (Diskusia mimo záznam.) 

p. Vrchota, starosta MČ: Nestihli ste to. Bohužiaľ. Prihláste sa do rozpravy. Máte možnosť 

ešte jedného príspevku. 

p. Nohavica: Ďakujem opäť. Ja by som zareagoval na pána poslanca Karaffu a trošku 

upozornil na rozporuplnosť, keď na jednej strane hovoríme o ťažkej situácii, na druhej strane 

toto je naozaj jeden z mála zdrojov, kde mestská časť môže byť aspoň na nule. Treba 

upozorniť na to, že náhrady mzdy alebo ľudovo povedané príplatky išli opäť hore a aj tie 

matrikárky nerobia charitu. Treba tam nejakého, však nebudem to Vám vysvetľovať, Vy už ste 

poslanec dlhoročný, takže ja by som naozaj v tomto prípade. Ja som sa ženil raz a druhýkrát 

sa nechystám a či to je 150 € alebo 200, to nehrá žiadnu rolu. Ďakujem za slovo. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne. Pán poslanec Kohut. 

p. Kohut: Ďakujem za slovo. Ja by som chcel zareagovať hlavne na to, čo už aj odznelo. Ako 

sobášiaci určite s tým súhlasím. Bol som viackrát mimo úrad a to nie je len o tom sobášiacom, 

ale je to to isté o matrike, o zvukárovi alebo o asistentke, kde je potrebné sa presunúť včas. 

Stojí to omnoho viac času, ako keď sa sobáši na úrade, takže ja s tým súhlasím. Ďakujem. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne pani poslankyňa Zemková. 

p. Zemková: Ďakujem. Bola som predtým sobášiacou poslankyňou. Ja by som bola aj 

zástankyňou toho, aby to nebolo honorované navyše, lebo si myslím, že poslanci by, je to taká 

príjemná činnosť, ktorú vykonávame a je to taká fakt naozaj jedna z najkrajších aktivít. A 

nesúhlasím s tým, aby sme na úkor tohto navyšovali na takúto príjemnú činnosť, ktorú 

vykonávame, navyšovali poplatky pre týchto ľudí, lebo nevidím v tom nejaké veľké 

navýšenie. Lebo poslanec vlastne už dostáva v tej zvýšenej nejakej odmene tie náklady. 
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(Diskusia mimo záznam.) Ja neviem, ale vlastne sa to kompenzuje, však to je príjem mestskej 

časti ako celok, nie? No, ale ja si myslím, že nie je nevyhnutné to aktuálne zvyšovať. Preto ja 

si nemyslím, že je to na podporenie, teda fakt sa zdržím alebo nepodporím to vôbec. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne. Samozrejme, v týchto poplatkoch, tie sa rovno 

pretransformujú aj do úhrad zamestnancom. To, že to je, pani poslankyňa, pre vás príjemná 

činnosť, to ma len teší. Pre zamestnancov je to práca, ktorú chcú mať zaplatenú. S faktickou 

pán poslanec Nohavica. 

p. Nohavica: Ďakujem za slovo. Ja len chcem upozorniť, že my sa tu bavíme o sobášoch 

delegovaných, tzn. že keď niekto napr. v Kolibe na KVP robí svadbu za 25 000 €, tak my sa tu 

ideme baviť, či bude 150 alebo 175? Príde mi to úsmevné a s poslancami to, samozrejme, 

nemá nič. Pokojne to môžete vyškrtnúť, je to čestná funkcia alebo čestná povinnosť, len teraz 

sa naozaj bavíme o tom ansámbli, ktorý tam musí ísť, musia mať náhradu mzdy, čiže 

príplatky, takže, naozaj, tu sa bavíme o svadbách, ktoré sú rádovo v 10 tisícoch € a tá pointa je 

teda tam. Ďakujem. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne, pán poslanec Karaffa s faktickou. 

p. Karaffa: Ja len žasnem, lebo tu sa teraz ten argument o, ja si myslím, že toto je podpora 

rodiny a nejakého rodinného života a to ten sobáš v podstate je tá vec, ktorú aj samospráva by 

mala usporiadané rodiny podporovať. Na jednej strane tuto zvyšujeme, pred malou chvíľou 

sme schválili niekoľko tisíc eur preplatenie dovolenky, minule sme schválili navýšenie platu 

starostu, následne deň na to bolo schválené navýšenie odmeny zástupcu starostu. Tam s tým 

ako problém nemáte a tu v tejto chvíli vnímate, že tu treba o pár, o sto eur, a možno je tých 

sobášov, neviem, 30 do roka delegovaných a toto treba proste navýšiť. No neviem, ja to 

nepodporím. Ja som povedal len svoj názor, väčšina rozhodne, ja to budem akceptovať. Len ja 

si myslím, že toto nie je to prosociálne, to je môj názor. Ďakujem. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne. Pán poslanec, upozorním vás, nezavádzajte, lebo 

už druhýkrát na verejnosti zavádzate, že k zvýšeniu platu zástupcu starostu došlo po 

zastupiteľstve. To nie je pravda, to je klamstvo, došlo k nemu ešte pred. Pán poslanec 

Rovinský. 

p. Rovinský: Každý poplatok má dve funkcie - fiškálnu a regulačnú. Fiškálnu, tzn. príjmovú, 

a regulačnú - odradiť niekoho od toho, aby niečo požadoval. Samozrejme, že keby za svadbu 

v Kolibe, alebo ako sa to tam hore volá, sa pýtalo 1 000 €, tak nikto nebude chcieť, aby bol 

sobášený mimo miestny úrad mestskej časti. Druhá vec je tá, či je potrebné to regulovať, či je 

nevyhnutné to regulovať, tzn. odrádzať ľudí od toho, aby chceli byť sobášení niekde inde. To 

je otázka. No a vec spravodlivosti je to, že spravodlivé by bolo požadovať tie náklady, ktoré 

sú navyše. Ja, keď som šiel aj s pani Fuňákovou hore do Koliby, neviem o tom, že by ona 

dostala alebo ja, že by sme mali väčšie náklady na to, lebo sme sa presunuli odtiaľ tam. A 

pokiaľ ten náklad na to, aby sme išli na tú svadbu je 100 €, tak treba to pýtať. Ale ja si 

myslím, že to nie je 100 €. Keby tu sa rozmohol ten nešvár, že všetci by chceli mať svadby 

inde a bolo by to nevyhnutné regulovať, tak som za to, ale sami hovoríte, že to bolo pár 

jednotiek prípadov, čiže nevidím tam ten dôvod. Ale vy už ste sa dohodli, bude tak, jak bude. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. Pán poslanec Jutka. 

p. Jutka: Ďakujem pekne za slovo. Pani vedúca možnože ma opraví, alebo nie. Hovoríme tu 

o tom, že ako ideme možno nie prorodinne, keď tu ideme nejakým spôsobom upraviť 

delegované sobáše. Ja by som chcel jednu vec povedať. Mestská časť, pokiaľ ja mám dobrú 

vedomosť, čelí zvýšenému nárastu žiadosti o sobáše na úrovni mestskej časti aj nie priamo 

z nášho, poviem to tak, z našej spádovej oblasti. Druhá vec je, to budem pragmaticky 

rozprávať, lebo stále hovorím, že sedliacky zdravý rozum, ak ide mestská časť Juh, ktorá je 
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takisto mestskou časťou, ktorá má spádovú oblasť, zdvíhať poplatky, my máme urobiť to, že 

tieto poplatky neupravíme? Nejedná sa o žiadne zásadné zvýšenie poplatkov. Nejedná sa o 

zvýšenú sumu pre sobášiacich poslancov, to treba povedať, ale jedná sa o zvýšenú sumu, 

ktorá je príjmom mestskej časti a, samozrejme, istým spôsobom niečo kompenzuje pre tých, 

ktorí robia tú obslužnú činnosť okolo sobášov. Takže nezavádzajme tu verejnosť, že ideme nie 

prorodinne, nezavádzajme, že my sme nejakým spôsobom tí, ktorí budeme mať najnižšie 

poplatky a tým pádom budeme nejakým spôsobom na to doplácať. Nezavádzajme ani to, že 

by mestská časť mala najvyššie poplatky, keďže sa to bude upravovať aj v iných mestských 

častiach. Staré mesto stále bude číslo jeden čo sa týka poplatkov. A musíme konštatovať, že 

keď to Staré mesto, ktoré má iný rozpočet, ako má mestská časť Košice-Západ, môže to 

znášať a takisto je tam záujem, tak takisto predpokladám, že môžeme si to vyhodnotiť o rok, 

že záujem o sobášenie na úrovni mestskej časti sa nezníži. Ďakujem pekne. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. Tak ako hovoril predtým, než dám slovo 

pánovi poslancovi Rovinskému s faktickou. Myslím, že zvýšenie tohto poplatku má zároveň 

aj fiškálnu aj regulačnú úlohu a zvýšili sa aj náklady minimálne. Ty pán poslanec, tiež si 

sobášiaci, máš 10-percentný príplatok v rámci odmeňovacieho poriadku a keďže došlo aj k 

valorizácii odmien poslancov, keďže sa posunula minimálna mzda, tak aj tento náklad sa 

zvýšil. Nech sa páči. 

p. Rovinský: No, ja by som len k tomu, že väčšina sobášov, ktoré sú tu, je z nášho matričného 

obvodu, čiže ja viem, že aký je náš matričný obvod a viem, aké som mal sobáše, ale tu nie je 

napísané, že pokiaľ chce niekto z iného matričného obvodu, tak vtedy musí zaplatiť. To by 

som si vedel predstaviť, aby nechodili ku nám preto, aby sa vyhli poplatku. 

p. Vrchota, starosta MČ: Je to napísané priamo v materiáli. Pán poslanec Karaffa, nech sa 

páči. 

p. Karaffa: Ďakujem pekne za slovo. Ja sa chcem hlboko ospravedlniť, pán starosta. Ja som 

si to našiel totižto na internete, tak áno 25.11.2022 bola Vaším rozhodnutím navýšená odmena 

pánovi zástupcovi. V deň, kedy sa konalo. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ako to súvisí s týmto bodom, ktorý prerokúvame? 

p. Karaffa: Povedali ste, že som hlboko zavádzal, tak sa chcem ospravedlniť. V deň, kedy 

sme rokovali o tom Vašom plate, vtedy. 

p. Vrchota, starosta MČ: Prijímam, poďme ďalej. Venujme sa tejto veci, ktorú 

prejednávame. 

p. Karaffa: To je všetko, čo k tomu som chcel povedať a myslím si, že už ani nemá zmysel 

ďalej o tomto bode debatovať. Proste, väčšina to podporí a my ostatní máme iný názor. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne, uzatváram rozpravu a poprosím návrhovú 

komisiu. 

p. Gaál: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ podľa § 14 ods. 3 zákona 

č. 401/1990 Zb. o meste Košice v znení neskorších predpisov po a) schvaľuje príspevok na 

úhradu nákladov za poskytnuté služby spojené s výkonom sobášneho obradu vo výške podľa 

predloženého návrhu; po b) zrušuje uznesenie miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-

Západ číslo 207-18/05-2021. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne, nech sa páči, hlasujte o tomto návrhu. 

 

Hlasovanie: Za: 9   Proti: 3  Zdržal sa: 1. 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté. 
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Bod 21. Návrhy na udelenie ceny mestskej časti Košice-Západ v roku 2023 

p. Vrchota, starosta MČ: Pokračujeme bodom č. 21, ktorým sú návrhy na udelenie ceny 

Mestskej časti Košice-Západ v roku 2023. Predloženým materiálom sa zaoberala miestna 

rada, ktorá navrhuje miestnemu zastupiteľstvu udeliť cenu mestskej časti trom jednotlivcom a 

jednému kolektívu, tak ako je uvedené v predloženom materiáli. Finančná komisia, komisia 

kultúry a sociálnych vecí, komisia rozvoja, ktoré sa stotožnili s návrhom miestnej rady. 

Prosím pána prednostu o uvedenie materiálu. 

p. Demo: Ďakujem za slovo pán starosta. V zmysle zásad udeľovania ocenení Mestskej časti 

Košice-Západ o udelení ceny Mestskej časti Košice-Západ rozhoduje miestne zastupiteľstvo 

nadpolovičnou väčšinou prítomných poslancov na návrh miestnej rady. Miestna rada na 

základe svojho uznesenia zo dňa 7.2.2023 navrhuje miestnemu zastupiteľstvu v súlade čl. 2 

ods. 5 zásad udeľovania ocenení mestskej časti Košice-Západ udeliť cenu mestskej časti 

Košice-Západ trom jednotlivcom a jednému kolektívu uvedeným v predloženom materiáli. 

Ďakujem vám za pozornosť. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne, otváram rozpravu k tomuto bodu. 

Uzatváram rozpravu, poprosím návrhovú komisiu. 

p. Liba: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ v zmysle článku II. ods. 5 zásad 

udeľovania ocenení mestskej časti Košice-Západ udeľuje Cenu mestskej časti Košice-Západ v 

roku 2023 jednotlivcom: Ž. Sch. za mimoriadne zásluhy vo vedeckej, pedagogickej a 

umeleckej činnosti; D. Š. za významné výsledky v športovej činnosti; P. V. za mimoriadne 

zásluhy v pedagogickej a výchovnej činnosti; a kolektívu Saleziáni don Bosca na Troch 

hôrkach v Košiciach za mimoriadne zásluhy v pedagogickej a výchovnej činnosti. 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne. Nech sa páči, hlasujte. 

 

Hlasovanie: Za: 13   Proti: 0  Zdržal sa: 0. 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté. 

 

Bod 22. Program hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja mesta Košice a jeho 

funkčnej oblasti pre roky 2022-2027 

p. Vrchota, starosta MČ: Pokračujeme ďalej bodom č. 22, ktorým je Program 

hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja mesta Košice a jeho funkčnej oblasti pre roky 

2022-2027. Predloženým materiálom sa zaoberala miestna rada, finančná komisia, komisia 

rozvoja, ktoré zhodne odporúčajú miestnemu zastupiteľstvu zobrať na vedomie predložený 

materiál. Poprosím pána prednostu o uvedenie materiálu. 

p. Demo: Ďakujem za slovo. V zmysle zákona o podpore regionálneho rozvoja je program 

hospodárskeho a sociálneho rozvoja jedným z rozvojových dokumentov samosprávy. Zároveň 

je podmienkou pre získavanie financií z európskych fondov, ako aj iných doplnkových 

zdrojov. Mestská časť Košice-Západ plánuje prípravu a realizáciu viacerých projektov v rámci 

ktorých je možné čerpanie finančných prostriedkov z externých zdrojov, a to najmä v rámci 

nového programového obdobia. Program hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja mesta 

Košice a jeho funkčnej oblasti na roky 2022-2027 je spoločným programom rozvoja pre 

mesto Košice, mestské časti mesta Košice a obce tvoriace územie udržateľného mestského 

rozvoja. Bol schválený na zasadnutí mestského zastupiteľstva a je dostupný na webovom 

sídle mesta Košice, v sekcii mesto, regionálny rozvoj. V rámci prílohy číslo 1 tohto 

dokumentu, ktorou je zásobník aktivít funkčnej oblasti, je uvedený aj zoznam plánovaných 
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aktivít na území mestskej časti Košice-Západ zoradený podľa prioritných oblastí rozvoja. 

Uvedený zoznam aktivít bude v budúcnosti prehodnocovaný a dopĺňaný. Ďakujem za 

pozornosť. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne, otváram rozpravu k tomuto bodu. Nech sa páči, 

pán poslanec Rovinský. 

p. Rovinský: Chcem sa poslancov opýtať, keď teraz budú schvaľovať ten program 

hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja, že to ozaj ste sa všetci s tým dokumentom 

oboznámili? Lebo teraz prijímame také uznesenie, že berieme, schvaľujeme a viete, aké sú 

tam záväzky mestskej časti? Viete, do ktorých oblastí ideme? A viete o tom, že sme mohli 

prijať aj vlastný program hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja, na ktorom sa 

pracovalo? Ale urobte tak, ako ste sa dohodli. Ďakujem. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne. S faktickou pán poslanec Nohavica. 

p. Nohavica: Ďakujem pekne za slovo. Ja by som len chcel odpovedať pánovi kolegovi 

Rovinskému, že ja, ak nič iné, tak toto som naozaj čítal, ešte keď to bolo 

v scenarprekosice.sk. Viac ako 50 pripomienok s naším občianskym združením sme poslali. 

Niektoré dokonca magistrát zapracoval, za čo dodatočne ich chválim, že naozaj nebola to len 

formalita a takisto sme to mali na miestnej rade aj na komisii rozvoja, takže ja som sa 

pripravil a aj nejaké veci tam zapracovali, takže všetko z mojej strany. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. Hlási sa ešte niekto do rozpravy? Ak sa 

nikto nehlási, uzatváram rozpravu a poprosím návrhovú komisiu. 

p. Gaál: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ podľa § 14 ods. 3 zákona č. 

401/1990 Zb. o meste Košice v znení neskorších predpisov prijíma Program hospodárskeho 

rozvoja a sociálneho rozvoja mesta Košice a jeho funkčnej oblasti 2022 - 2027 ako svoj 

rozvojový dokument, ktorý je spoločným programom rozvoja pre mesto Košice, mestské časti 

mesta Košice a obce tvoriace územie udržateľného mestského rozvoja funkčnej oblasti mesta. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne. Nech sa páči, hlasujte. 

 

Hlasovanie: Za: 13  Proti: 0  Zdržal sa: 0. 

p. Vrchota, starosta MČ: Pán poslanec Rovinský, viacerí sme tu aj mestskí poslanci. 

Schvaľovali sme tento dokument v roku 2021 v novembri, takže si myslím, že viacerí sú s 

ním oboznámení. Ďakujem pekne. 

 

Bod 23. Dodatok číslo 5 k zásadám hospodárenia a nakladania s majetkom mestskej 

časti Košice-Západ 

p. Vrchota, starosta MČ: Pokračujeme bodom č. 23, ktorým je dodatok číslo 5 k zásadám 

hospodárenia a nakladania s majetkom mestskej časti Košice-Západ. Ja len pre záznam k 

tomu predchádzajúcemu hlasovaniu. Hovoril som, že to bolo schválené? Že 13 za? Dobre, len 

pre záznam. Čiže bod číslo 23. Týmto materiálom sa zaoberala miestna rada, finančná 

komisia, komisia legislatívno-právna, ktoré zhodne odporúčajú miestnemu zastupiteľstvu 

schváliť predložený materiál. Prosím pani Oravcovú o uvedenie materiálu. 

p. Oravcová: Dobrý večer, vážené dámy, páni poslanci, vážení prítomní. Dodatok číslo 5 k 

zásadám hospodárenia a nakladania s majetkom mestskej časti Košice-Západ je miestnemu 

zastupiteľstvu predložený ako kompenzačný nástroj na udržanie existujúcich nájomných 

vzťahov v súvislosti s pretrvávajúcou nepriaznivou situáciou, ktorá vyplýva zo zvýšenia 

nákladov na energie v spravovaných nehnuteľnostiach. Na základe dlhodobého sledovania 

vývoja a hľadania optimálnych a efektívnych riešení v tejto záležitosti bolo miestnym 
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zastupiteľstvom už dvakrát schválené upustenie od uplatňovania inflačného navýšenia výšky 

nájomného u uzatvorených nájomných zmlúv. Naviac, na základe rozhodnutia štatutárneho 

zástupcu bolo uplatnené od vymáhania úrokov z omeškania. Zo strany miestneho úradu boli 

realizované opatrenia technického a administratívneho charakteru. Cieľom týchto krokov je 

udržať nájomné vzťahy, a to najmä z dôvodu, že neprenajaté nebytové priestory predstavujú 

náklad, ktorý je potrebné zohľadniť v programovom rozpočte mestskej časti. Vzhľadom na 

pretrvávajúci nepriaznivý stav, ktorý v aktuálnom období súvisí najmä so zvýšenými cenami 

energií, navrhujeme miestnemu zastupiteľstvu schváliť ďalšie kompenzačné opatrenie formou 

prijatia dodatku číslo 5 k zásadám hospodárenia a nakladania s majetkom mestskej časti 

Košice-Západ, ktorý upraví povinnosť neuplatňovať inflačné navýšenie výšky nájomného u  

uzatvorených nájomných zmlúv. Cenník nájomného pre rok 2023 bude o infláciu upravený. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne, nech sa páči, otváram rozpravu k tomuto 

bodu. Pán poslanec Rovinský. 

p. Rovinský: Prvá vec - prečo bolo dvakrát schválené upustenie od uplatnenia inflačného 

poplatku? Bolo jasné, že to bolo kvôli covidu, že vtedy sme vyšli v ústrety. Teraz situácia už 

covidová nie je a nevidím dôvod. Potom ma zarazilo, že ako sme odpustili vymáhanie úrokov 

z omeškania. Myslím si, že sa to malo riešiť splátkovým kalendárom. Všetko sa dá riešiť, ale 

nechať peniaze, ktoré patria nám a odpúšťať, nie som si istý, že to je to správne riešenie. 

Všade sa vyhovárame na inflačné navýšenie, lebo potrebujeme inflačne navýšiť to aj hento, 

ale nájomné nebudeme ani inflačne navyšovať? Ja si myslím, že to je nehospodárne, že treba 

to urobiť. A mimochodom sa tam spomínajú tie náklady. Aké máme my náklady s priestormi, 

ktoré prenajímame a koľko potrebujeme peňazí na to, aby tieto náklady pokryté boli? Z toho 

by to malo vychádzať. Bol som pripravený navrhnúť, že prerušiť tento bod, ale viem, že by to 

bolo zbytočné, tak sa zasmejte a zahlasujte. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne, s faktickou pán poslanec Jutka a potom poprosím 

o reakciu pani Oravcovú. 

p. Jutka: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Pokiaľ ja som si ten materiál dobre prečítal a 

pokiaľ som počúval aj vedúcu, tak sa jedná o to, že inflačné navýšenie sa nebude dotýkať 

viac-menej súčasných nájomcov, ale v prípade nových nájomcov sa pôjde podľa novej 

nájomnej zmluvy, ktorá už bude korelovať inflačné navýšenie na danú vec. Čiže inými 

slovami treba povedať pre všetkých, ktorí budete tu hlasovať, že nevyháňajme súčasných 

nájomcov, aby si nenašli inde priestory, lebo na to koniec koncov mestská časť doplatí. 

Ďakujem pekne. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne, poprosím o krátku reakciu pani Oravcovú. 

p. Oravcová: V prvej otázke prečo už bolo dvakrát schválené upustenie, aj pán poslanec sám 

odpovedal, z titulu, že vlastne bola situácia v súvislosti s covidom. My sme boli radi, že sme 

nájomcov udržali v kompletnom stave, dostali sme jednu výpoveď aj to bol vlastne iný 

dôvod. Každopádne s našimi nájomcami komunikujeme na mesačnej úrovni, sledujeme aj 

platby, ktoré nám hradia na náš účet a je potrebné, aby sme informovali pánov poslancov o 

tom, aká situácia je, ktorú my každý mesiac môžeme čítať a vidieť, koľko z našich nájomcov 

už tu nechodí, lebo radšej pracuje z domu tak, ako si to počas covidu zvykol, a koľko našich 

nájomcov kancelárie využíva minimálne. Tentokrát navrhujeme upustiť od inflačného 

navýšenia z dôvodu toho, že my sme v minulom roku pripravovali dodatky k väčšine 

nájomných zmlúv a v tých dodatkoch sme upravovali výšku záloh na energie. Už vlastne aj na 

základe toho tie dodatky sme podpisovali s každým jedným nájomcom a zároveň sme videli 

reakcie aké sú, že tí ľudia, to nie sú veľké firmy. Tu sú malí podnikatelia, malí živnostníci, pre 

ktorých sú tieto čiastky dosť podstatné. Cítila som potrebu, keď sme pripravovali tento 

materiál, informovať pánov poslancov aj aká bola história, aj jasne dať na papier to, že už sme 
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to dvakrát urobili, aby pri rozhodovaní to mohli zobrať do úvahy. Čo sa týka upustenia od 

vymáhania úrokov z omeškania, tiež to bolo v čase, kedy bola covidová situácia, pretože sami 

si asi pamätáme, že udržať platobnú disciplínu nebola jednoduchá záležitosť. Opätovne sme 

to robili tým spôsobom, že sme s nimi komunikovali. Keď bolo potrebné, uzatvorili sme 

splátkový kalendár. Jednalo sa už o minimálnu čiastku, možno niekoľko 100 €. Je kopec 

voľných priestorov na prenájom, tu pod kopcom veľký priestor v Cassovare. Tam je štvorákov 

a štvorákov nebytových priestorov. V predchádzajúcom období v médiách bolo prezentované, 

aké problémy má mesto so svojimi nájomnými vzťahmi, kedy XY nájomcov dalo výpoveď z 

veľkej budovy na Hlavnej ulici. Aké máme náklady s priestormi? No, my nie sme oprávnení 

získavať nejaký finančný úžitok z toho, že poskytujeme ďalej služby, čo sa týka energií. 

Nemôžme. Vlastne všetky energie, ktoré my dostaneme, musíme rozúčtovať nájomcom, alebo 

ich rozúčtujeme na neprenajaté plochy. A v tom prípade by som mohla povedať zhruba 4 €/m² 

za mesiac je naša strata, ktorú musíme zaplatiť. To som povedala iba jeden z nákladov, ktoré 

vznikajú mestskej časti v súvislosti s prenajímaním priestorov. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. Ja to možno zjednoduším. V súčasnej dobe, 

keď máme zazmluvnený dopredu cez verejné obstarávanie predpokladaný objem energií, 

ktorý spotrebujeme, ak nám odídu nájomcovia, tak každý odídený nájomca nám bude 

spôsobovať miesto príjmu ešte stratu. Ďakujem pekne. Pán poslanec Rovinský s faktickou. 

p. Rovinský: Raz sa ma jeden známy, ktorý prenajíma priestory, pýtal, koľko má pýtať za  

prenájom priestoru a ja som mu odpovedal - neviem koľko, ale viem, že keď budeš pýtať o 

korunu menej ako by bol ochotný ten, ktorý si ten priestor prenajíma, keď budeš pýtať o 

korunu menej, tak okrádaš svoju rodinu. A tu presne o to ide, že, samozrejme, tá suma musí 

byť vybalansovaná. Na druhej strane nestrašte nás tu tým, že všetci tuná odídu preč, keď im 

zvýšime po pár percent. Lebo každý obchodník vie, že dôležité je, aby nemenil miesto 

podnikania, že so zmenou miesta podnikania sú straty. On môže rozprávať teraz čo chce, ale 

každý jeden sa bude snažiť držať toho miesta, čím dlhšie. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne. Uzatváram rozpravu a poprosím návrhovú 

komisiu. 

p. Liba: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ v súlade so zákonom 

č. 138/1991 Zb. o majetku obcí schvaľuje dodatok číslo 5 k zásadám hospodárenia a 

nakladania s majetkom mestskej časti Košice-Západ. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne, nech sa páči, hlasujte o tomto návrhu. 

 

Hlasovanie: Za: 12  Proti: 0  Zdržal sa: 1. 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté. 

 

Bod 24. Uzatvorenie memoranda o spolupráci a podpore vykonávaných činností medzi 

Združením hlavných kontrolórov miest a obcí SR a mestskou časťou Košice-Západ 

p. Vrchota, starosta MČ: Pokračujeme ďalej bodom číslo 24, ktorým je uzatvorenie 

memoranda o spolupráci a podpore vykonávaných činností medzi Združením hlavných 

kontrolórov miest a obcí Slovenska a mestskou časťou Košice-Západ. Predloženým 

materiálom sa zaoberala miestna rada, finančná komisia, komisia legislatívno-právna, ktoré 

zhodne odporúčajú miestnemu zastupiteľstvu schváliť predložený materiál. Nech sa páči, pani 

Oravcová, uveďte materiál. 

p. Oravcová: Mestská časť Košice-Západ je správcom budovy na Triede SNP 39 

v Košiciach. Vlastníkom budovy je mesto Košice. Kontrolór Mestskej časti Košice-Západ, 
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Ing. Jozef Filipko, bol na ostatnom sneme Združenia hlavných kontrolórov miest a obcí, 

riadne zvolený za prezidenta tejto organizácie. V zmysle aktuálnych stanov sídlom združenia 

je miesto výkonu funkcie kontrolóra, ktorý je prezidentom združenia. Z tohto dôvodu Ing. 

Jozef Filipko požiadal mestskú časť o súhlas na zriadenie sídla Združenia hlavných 

kontrolórov Slovenskej republiky vo vyššie uvedenej budove, ktorá je zároveň 

administratívnou budovou miestneho úradu. V žiadosti pán Ing. Jozef Filipko ďalej uviedol 

informáciu, že pre potreby výkonu svojej funkcie bude užívať kancelárske priestory, ktoré má 

k dispozícii ako kontrolór mestskej časti. Zároveň požiadal o umiestnenie informačnej tabule 

na budove a umiestnenie poštovej schránky. Pre informáciu ďalej uvádzame v dôvodovej 

správe, že Združenie hlavných kontrolórov Slovenskej republiky je v súlade so zákonom č. 83 

z roku 1990 o združovaní občanov v znení zmien a doplnkov dobrovoľným nepolitickým 

združením kontrolórov miest a obcí, zamestnancov miest a obcí pracujúcich v útvaroch 

hlavného kontrolóra a odborníkov zaoberajúcich sa legislatívou v tejto a príbuzných 

oblastiach. Svoju činnosť orientuje najmä do pôsobnosti kontroly v oblasti územnej 

samosprávy Slovenskej republiky. Hlavným cieľom združenia je okrem iného podpora 

nezávislého objektívneho a kvalifikovaného výkonu kontrolnej činnosti. Mestská časť 

Košice-Západ má záujem činnosť Združenia hlavných kontrolórov Slovenskej republiky 

podporovať. Navrhujeme preto miestnemu zastupiteľstvu uzatvoriť so združením 

memorandum o spolupráci, ktorého obsah je prílohou tohto materiálu. V prípade, ak majú 

páni poslanci k uvedenému materiálu otázky, som pripravená odpovedať, prípadne poprosím 

pána hlavného kontrolóra. 

p. Huba: Ďakujem pekne, pani Oravcová, za uvedenie materiálu a otváram rozpravu k 

tomuto bodu, nech sa páči. Ak sa nikto nehlási do rozpravy, tak uzatváram rozpravu a prosím 

návrhovú komisiu o prednesenie návrhu na uznesenie. 

p. Liba: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ v súlade so zákonom č. 

138/1991 Zb. o majetku obcí schvaľuje predložené znenie memoranda o spolupráci a podpore 

vykonávaných činností medzi Združením hlavných kontrolórov miest a obcí SR a mestskou 

časťou Košice-Západ. 

 

p. Huba: Ďakujem pekne prosím hlasujme. 

 

Hlasovanie: Za: 13   Proti: 0  Zdržal sa: 0. 

 

p. Huba: Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté. 

 

Bod 25. Uzatvorenie nájomnej zmluvy z dôvodu hodného osobitného zreteľa k parcele 

pod garážovým boxom v lokalite Idanská ulica, Košice s M. K.  

p. Huba: Pokračujeme bodom č. 25 a to je uzatvorenie nájomnej zmluvy z dôvodu hodného 

osobitného zreteľa k parcele pod garážovým boxom v lokalite Idanská ulica, Košice s M. K.  

Predložený materiálom sa zaoberala miestna rada, finančná komisia, komisia legislatívno-

právna a verejného poriadku, ktoré odporúčajú miestnemu zastupiteľstvu schváliť uzatvorenie 

nájomnej zmluvy. Poprosím pani Oravcovú o uvedenie tohto materiálu. Nech sa páči. 

p. Oravcová: Mestská časť Košice-Západ má od vlastníka, mesta Košice, zmluvou o zverení 

do správy v znení dodatku číslo 1 zverenú do správy nehnuteľnosť, pozemok nachádzajúci sa 

v severnej časti Idanskej ulice v Košiciach. Na pozemku je postavená podzemná garáž, stavba 

so súpisným číslom 3252, v ktorej sa nachádza 48 garážových boxov, všetkých vo vlastníctve 

súkromných osôb. Mestská časť Košice-Západ, ako aj mesto Košice, pozemok pod 

garážovým boxom nemá možnosť užívať. Mestská časť Košice-Západ má zároveň na streche 
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tohto objektu zriadený kynologický park. Na základe kontroly vlastníckych vzťahov na 

verejne dostupnom katastrálnom portáli a po ukončení dedičského konania bola pani, M. K. 

vyzvaná na usporiadanie práv k užívaniu parcely pod garážovým boxom, ktorý je v jej 

vlastníctve. Rozhodovanie o schvaľovaní nájomnej zmluvy z dôvodu hodného osobitného 

zreteľa je v kompetencii miestneho zastupiteľstva. Z toho titulu materiál predkladáme na 

rokovanie. 

p. Huba: Ďakujem pekne. V tomto bode pripomínam, že miestne zastupiteľstvo rozhoduje o 

osobitnom zreteli trojpätinovou väčšinou všetkých poslancov, teda na schválenie je 

potrebných 8 hlasov poslancov. Otváram rozpravu k tomuto bodu, nech sa páči. Ak sa nikto 

nehlási do rozpravy, uzatváram rozpravu a poprosím návrhovú komisiu o návrh uznesenia. 

p. Gaál: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ v súlade s § 19 zásad 

hospodárenia a nakladania s majetkom mestskej časti Košice-Západ schvaľuje uzatvorenie 

nájomnej zmluvy z nižšie uvedeného dôvodu hodného osobitného zreteľa ďalej podľa 

predloženého návrhu. 

p. Huba: Ďakujem. Prosím hlasujme. (Diskusia mimo záznam.) 

p. Oravcová: Prosím veľmi pekne a navrhujem komisii, aby prečítala kompletné znenie 

návrhu na uznesenie. 

p. Huba: Ďakujem pekne, takže toto hlasovanie nebudeme brať do úvahy. Ja poprosím ešte 

návrhovú komisiu o prečítanie celého návrhu na uznesenie. 

p. Gaál: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ v súlade s § 19 zásad 

hospodárenia a nakladania s majetkom mestskej časti Košice-Západ schvaľuje uzatvorenie 

nájomnej zmluvy z nižšie uvedeného dôvodu hodného osobitného zreteľa: budúci nájomca je 

vlastníkom garáže, ktorá sa nachádza na predmetnom pozemku. Identifikácia nehnuteľnosti 

na prenájom: časť parcely C KN číslo 2447/167, zastavané plochy a nádvoria, celková 

výmera 1 420 m2, katastrálne územie: Terasa, zapísanej na LV č. 12576: parcela pod 

garážovým boxom o výmere 18 m2. Identifikácia nájomcu: M. K. Informácia o budúcej 

nájomnej zmluve: doba platnosti zmluvy – neurčitá; výška nájomného – 5,18 €/m2/rok; 

celkové nájomné za rok – 93,24 €; výpovedná doba v súlade s aktuálnymi právnymi 

predpismi. 

 

p. Huba: Ďakujem pekne. Prosím hlasujme. 

 

Hlasovanie: Za: 13  Proti: 0  Zdržal sa: 0. 

 

p. Huba: Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté. 

 

Bod 26. Uzatvorenie nájomnej zmluvy z dôvodu v hodného osobitného zreteľa k parcele 

pod garážovým boxom v lokalite Idanská ulica, Košice, s H. B., Košice 

p. Huba: Pokračujeme bodom č. 26 a to je uzatvorenie nájomnej zmluvy z dôvodu v hodného 

osobitného zreteľa k parcele pod garážovým boxom v lokalite Idanská ulica, Košice, s H. B., 

Košice. Predloženým materiálom sa zaoberala miestna rada, finančná komisia, komisia 

legislatívneho-právna a verejného poriadku, ktoré odporúčajú miestnemu zastupiteľstvu 

schváliť uzatvorenie nájomnej zmluvy. Poprosím pani Oravcovú o predloženie materiálu. 

Nech sa páči. 

p. Oravcová: Dôvodová správa k tomuto materiálu je totožná s predchádzajúcou dôvodovou 

správou, a to z toho titulu, že sa jedná o tú istú lokalitu. Rozdielom je, že na základe kontroly 

vlastníckych vzťahov na verejne dostupnom katastrálnom portáli a po ukončení dedičského 
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konania bola pani H. B. vyzvaná na usporiadanie práv k užívaniu parcely pod garážovým 

boxom, ktorý je v jej vlastníctve. 

p. Huba: Ďakujem pekne. Otváram rozpravu k tomuto bodu. Ak sa nikto nehlási, uzatváram 

rozpravu a poprosím návrhovú komisiu o predloženie návrhu uznesenia. 

p. Gaál: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ v súlade s § 19 zásad 

hospodárenia a nakladania s majetkom mestskej časti Košice-Západ schvaľuje uzatvorenie 

nájomnej zmluvy z nižšie uvedeného dôvodu hodného osobitného zreteľa: budúci nájomca je 

vlastníkom garáže, ktorá sa nachádza na predmetnom pozemku. Identifikácia nehnuteľnosti 

na prenájom: časť parcely C KN číslo 2447/167, zastavané plochy a nádvoria, celková 

výmera 1 420 m2, katastrálne územie: Terasa, zapísanej na LV č. 12576: parcela pod 

garážovým boxom o výmere 18 m2. Identifikácia nájomcu: H. B., Košice. Informácia o 

budúcej nájomnej zmluve: doba platnosti zmluvy – neurčitá; výška nájomného – 5,18 

€/m2/rok; celkové nájomné za rok – 93,24 €; výpovedná doba v súlade s aktuálnymi právnymi 

predpismi. 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. Nech sa páči, hlasujme. 

 

Hlasovanie: Za: 13  Proti:0  Zdržal sa: 0. 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté 

 

Bod 27. Uzatvorenie nájomnej zmluvy z dôvodu hodného osobitného zreteľa k parcele 

pod garážovým boxom v lokalite Idanská ulica, Košice s D. O. Košice a s K. B., Košice 

p. Vrchota, starosta MČ: Pokračujeme bodom č. 27, ktorým je uzatvorenie nájomnej zmluvy 

z dôvodu hodného osobitného zreteľa k parcele pod garážovým boxom v lokalite Idanská 

ulica Košice, s D. O., Košice a s K. B., Košice. Predloženým materiálom sa zaoberala miestna 

rada, finančná komisia, komisia legislatívno-právna, ktoré zhodne odporúčajú miestnemu 

zastupiteľstvu schváliť uzatvorenie nájomnej zmluvy. Prosím pani Oravcovú o uvedenie 

materiálu. 

p. Oravcová: V uvedenej lokalite, teda na Idanskej ulici, došlo k zmene vlastníctva aj u 

garážového boxu číslo 43. Vlastníčky boli oslovené taktiež po dohľadaní informácie na 

katastrálnom portáli a po ukončení dedičského konania. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne. Otváram rozpravu k tomuto bodu. Ak sa nikto 

nehlási, uzatváram rozpravu a poprosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu uznesenia. 

p. Gaál: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ v súlade s § 19 zásad 

hospodárenia a nakladania s majetkom mestskej časti Košice-Západ schvaľuje uzatvorenie 

nájomnej zmluvy z nižšie uvedeného dôvodu hodného osobitného zreteľa: budúci nájomca je 

vlastníkom garáže, ktorá sa nachádza na predmetnom pozemku. Identifikácia nehnuteľnosti 

na prenájom: časť parcely C KN číslo 2447/167, zastavané plochy a nádvoria, celková 

výmera 1 420 m2, katastrálne územie: Terasa, zapísanej na LV č. 12576: parcela pod 

garážovým boxom o výmere 18 m2. Identifikácia nájomcov: D. O., Košice; K. B., Košice. 

Informácia o budúcej nájomnej zmluve: doba platnosti zmluvy - neurčitá; výška nájomného – 

5,18 €/m2/rok; celkové nájomné za rok – 93,24 €; výpovedná doba v súlade s aktuálnymi 

právnymi predpismi. 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. Nech sa páči, hlasujte o tomto návrhu. 
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Hlasovanie: Za: 13  Proti: 0  Zdržal sa: 0. 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté. 

 

Bod 28. Uzatvorenie nájomnej zmluvy z dôvodu hodného osobitného zreteľa k časti 

budovy na triede SNP 24 v Košiciach pre spoločnosť inLUXX s.r.o 

p. Vrchota, starosta MČ: Pokračujeme bodom č. 28, ktorým je uzatvorenie nájomnej zmluvy 

z dôvodu hodného osobitného zreteľa k časti budovy na Triede SNP 24 v Košiciach pre 

spoločnosť inLUXX s.r.o. Predloženým materiálom sa zaoberala miestna rada, finančná 

komisia, komisia legislatívno-právna, ktoré zhodne odporúčajú miestnemu zastupiteľstvu 

schváliť uzatvorenie nájomnej zmluvy. Ja poprosím pani vedúcu Oravcovú o uvedenie 

materiálu a možno aj dovysvetlenie tej námietky, ktorú mal pán poslanec Karaffa. 

p. Oravcová: Mestská časť Košice-západ postupovala pri príprave uvedeného materiálu v 

súlade s dikciou zákona č. 138/1991 o majetku obcí, konkrétne § 9a ods. 8 písm. e), zároveň 

postupovala v súlade so zásadami hospodárenia a nakladania s majetkom mestskej časti, kde 

je kompetencia schvaľovania uzatvorenia nájomnej zmluvy z dôvodu hodného osobitného 

zreteľa ustanovená pre miestne zastupiteľstvo v rámci postupu, ktorý bolo potrebné dodržať. 

Bolo potrebné, aby bol osobitný zreteľ zdôvodnený. To sa vlastne aj v dôvodovej správe aj v 

návrhu na uznesenie nachádza. Zároveň bolo nevyhnutné, aby bol takýto dokument 

zverejnený minimálne 15 dní pred rokovaním miestneho zastupiteľstva a táto povinnosť bola 

zo strany miestneho úradu taktiež dodržaná. Ostatné informácie, ktoré sa týkajú daného 

materiálu, sú uvedené v dôvodovej správe. V tejto dôvodovej správe aj jednoznačne 

uvádzame, že vlastne tým subjektom, ktorý je spojovacím pre obidve tieto spoločnosti, je Ing. 

Maroš Tomáš, ktorý bol štatutárom a vlastníkom spoločnosti AMP. Je takisto teraz štatutárom 

a spoločníkom spoločnosti inLUXX s.r.o, Čordákova 11, Košice. Miestny úrad, takisto ako 

pán starosta, nemajú kompetenciu schváliť uzatvorenie takejto nájomnej zmluvy. Pán Ing. 

Maroš Tomáš podal žiadosť na uzatvorenie novej nájomnej zmluvy. Miestny úrad nemá inú 

možnosť, ako predložiť takýto materiál na rokovanie miestneho zastupiteľstva. Akýkoľvek 

iný postup by nebol v súlade so zákonom o majetku obcí. V prípade, ak, pán poslanec, viete 

konkrétne vyargumentovať náš chybný postup, tak prosím, aby ste nás na to upozornili, ale 

máme za to, že postup bol schválený a materiál je správne predložený na rokovanie miestneho 

zastupiteľstva. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne, otváram rozpravu k tomuto bodu. Pán 

poslanec Karaffa. 

p. Karaffa: Ďakujem pekne za slovo. Sú materiálne a formálne stránky, resp. právna stránka 

má materiálnu a formálnu časť. Z toho formálneho hľadiska ja nespochybňujem určite to, že 

materiál bol zverejnený a jedna z tých možností, akým spôsobom je možné vlastne previesť, 

prenajať majetok vo vlastníctve obce, nakladať s majetkom vo vlastníctve obce je aj 

uplatnenie postupu z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Je tam verejná obchodná súťaž, 

dražba, priamy predaj, prenájom a vlastne dôvod hodný osobitného zreteľa. Avšak v tej 

dôvodovej správe sa uvádza, že Ing. Maroš Tomáš doručil mestskej časti Košice-Západ 

informáciu o zmene názvu spoločnosti a požiadal o aktualizáciu zmluvných údajov. Zmena 

názvu spoločnosti je vec, ktorá sa robí spoločenskou zmluvou, je to jedna tá istá spoločnosť a 

zmení sa názov, ale toto sú dve samostatné spoločnosti a ja mám za to, ale dobre asi aj 

rozumiem tomu, aby sme nejakým spôsobom predišli komplikovanému procesu výpovede a 

následne nejakej novej verejnej obchodnej súťaži, tak sme to urobili takto. Možno by však 

bolo vhodnejšie do budúcna proste korektne uviesť, že teda požiadavka nájomcu je, aby to 

bolo na iný subjekt právny, aby to nebolo tak, že zmena názvu, lebo v tomto prípade sa javí to 
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len tak, že vlastne zmenil názov spoločnosti, avšak podľa obchodného registra sú to dve 

osobitné spoločnosti. Čiže len toto je tá pripomienka, ako tie dôvody, pre ktoré neviem, či to 

odôvodnil nejakým spôsobom, že prečo sa tak rozhodol, keďže v oboch spoločnostiach je aj 

štatutárnym orgánom, ale v zásade, keď vy ste s tým stotožnení a myslíte si, že je to takto v 

poriadku, tak ja to nejak nebudem spochybňovať. Z toho formálneho hľadiska si nemyslím, že 

nič som nezaznamenal, že by nejakým spôsobom nebolo v poriadku, čiže určite takáto výtka z 

mojej strany, ani nie je. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne, ono to, že sa jedná o dve odlišné spoločnosti, je 

uvedené aj na základe takej základnej informácie - IČO. Tam tieto čísla sú odlišné, to IČO 

vlastne slúži ako rodné číslo pri identifikácii osoby, či sa jedná o tú istú osobu. Tu je ten 

spojovací prvok v osobe spoločníka a konateľa. Pani Oravcová ešte požiadala o slovo, nech sa 

páči. 

p. Oravcová: Ešte by bolo potrebné uviesť, že konkrétny nájomca má uhradené všetky 

pohľadávky voči mestskej časti, má dobrú platobnú disciplínu. My by sme sa vedeli 

vysporiadať s obchodnou verejnou súťažou, to sú postupy, ktoré bežne uplatňujeme, ale 

neradi by sme prišli o nájomcu. V tejto budove je už jeden voľný priestor, ku ktorému bola 

niekoľkokrát vypísaná obchodná verejná súťaž, ktorá bola zverejnená rôznymi spôsobmi a 

nedostali sme žiadnu ponuku. Takže aj sami by sme nechceli tieto veci takýmto spôsobom 

riešiť. Miestne zastupiteľstvo má kompetenciu rozhodnúť. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne s faktickou pán poslanec Karaffa. 

p. Karaffa: Ja len možno taká pripomienka do budúcna, ak by aj tieto informácie boli v 

dôvodovej správe, bolo by to jasnejšie a zrozumiteľnejšie a predišli by sme tomu. Tak, ak sa 

dá do budúcna. 

p. Vrchota, starosta MČ: Je to výnimočne prípad, nepamätám si ani ja sám, že by sme takýto 

prípad mali, ale áno, pre budúcnosť dohliadneme na to. Pán poslanec Rovinský, nech sa páči, 

máte slovo. 

p. Rovinský: Takto, súhlasím s pánom poslancom Karaffom, že mohlo sa predísť 

nedorozumeniam. Chcem povedať, že nie Ing. Tomáš, ale spoločnosť podala žiadosť. To, že 

on je, a spojovacou osobou by mohol byť aj vrátnik tej spoločnosti. Viete, keby ste prišli za 

novou spoločnosťou, že stará spoločnosť vám dlží niečo, tak povie - ja nie som stará 

spoločnosť, ja už som nová. Takže toto je tá vec. Ja už som sa cítil tak trochu zavedený tým, 

že sa používali také argumenty, možno by bolo dobré povedať všetko to, čo smeruje k tomu, 

že obchod, ten postup bez obchodnej súťaže, že je v tom prípade odôvodniteľný. No, neviem, 

keď príde NKÚ, čo povie na to. A ešte jedna otázka je k tomu - on už pôjde teraz podľa 

nového nájomného? 

p. Oravcová: Pán Ing. Tomáš? 

p. Rovinský: Nie Tomáš, tá firma. Lebo ste hovorili, že tí starí majú také a noví budú mať 

také a on je nový. 

p. Vrchota, starosta MČ: Nech sa páči, pani Oravcová. 

p. Oravcová: V návrhu materiálu navrhujeme ponechať pôvodné nájomné, to je 30,05 €/m² 

za rok. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne. Uzatváram rozpravu a poprosím návrhovú 

komisiu. 

p. Liba: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ v súlade s § 19 zásad 

hospodárenia a nakladania s majetkom mestskej časti Košice-Západ schvaľuje uzatvorenie 

nájomnej zmluvy z nižšie uvedeného dôvodu hodného osobitného zreteľa. Ing. Maroš Tomáš 
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požiadal o zmenu názvu a identifikačného čísla spoločnosti, v ktorej je spoločníkom a 

štatutárnym zástupcom a ktorá má aktuálne uzatvorenú nájomnú zmluvu k nehnuteľnostiam 

na Triede SNP 24 v Košiciach. Identifikácia nehnuteľností na prenájom: časť budovy súpisné 

číslo 200, postavenej na parcele C KN č. 5, katastrálne územie Terasa, zapísanej na LV č. 

12 576 - skladové priestory na prízemí objektu o výmere 57,87 m². Identifikácia nájomcu: 

inLUXX s.r.o., Čordákova 11, 040 23 Košice, IČO: 50 259 687. Informácia o budúcej 

nájomnej zmluve: doba platnosti zmluvy – neurčitá; výška nájomného - 30,05 €/m² za rok; 

výpovedná doba – jeden mesiac. 

p. Vrchota, starosta MČ: Pred hlasovaním ešte vyhlasujem 5 minútovú prestávku. 
 

Prestávka 
 

p. Vrchota, starosta MČ: Poprosím, aby ste zaujali svoje miesta. Panie poslankyne, páni 

poslanci, pokračujeme ďalej. Keďže sme pri uznesení našli technický problém a sú ohľadne 

toho nejasnosti čo sa týka formulácie osobitného zreteľa, tak mi dovoľte znovu otvoriť 

rozpravu k tomuto bodu. Dávam slovo pánovi zástupcovi, nech sa páči. 

p. Huba: Ďakujem pekne, tak ja vzhľadom na vzniknuté okolnosti predkladám ctenému 

zastupiteľstvu tento procedurálny návrh. Návrh na uznesenie: Miestne zastupiteľstvo mestskej 

časti Košice-Západ podľa § 11 ods. 15 rokovacieho poriadku miestneho zastupiteľstva 

mestskej časti Košice-Západ, miestnej rady a komisii miestneho zastupiteľstva schvaľuje 

prerušenie rokovania miestneho zastupiteľstva o bode 28 z dôvodu potreby upresniť návrh 

uznesenia s pokračovaním na najbližšom rokovaní miestneho zastupiteľstva. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne. Uzatváram rozpravu a poprosím návrhovú 

komisiu, aby predniesla návrh na uznesenie o prerušení. 

p. Gaál: Návrh uznesenia k bodu číslo 28 návrh predkladá pán Huba: Miestne zastupiteľstvo 

mestskej časti Košice-Západ podľa § 11 ods. 15 rokovacieho poriadku miestneho 

zastupiteľstva mestskej časti Košice-Západ, miestnej rady a komisii miestneho zastupiteľstva 

schvaľuje prerušenie rokovania miestneho zastupiteľstva o bode 28 z dôvodu potreby 

upresniť návrh uznesenia s pokračovaním na najbližšom rokovaní miestneho zastupiteľstva. 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne. Nech sa páči, hlasujte o tomto návrhu. 

 

Hlasovanie: Za: 12  Proti: 0  Zdržal sa: 0. 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Konštatujem, že tento bod bol prerušený. 

 

Bod 29. Harmonogram zasadnutí miestneho zastupiteľstva a miestnej rady na rok 2023 

p. Vrchota, starosta MČ: Pokračujeme ďalej bodom č. 29, ktorým je harmonogram 

zasadnutí miestneho zastupiteľstva a miestnej rady na rok 2023. Predloženým materiálom sa 

zaoberala miestna rada a všetky komisie, ktoré zhodne odporúčajú miestnemu zastupiteľstvu 

zobrať na vedomie predloženú informáciu. Harmonogram zasadnutí miestneho zastupiteľstva 

a miestnej rady má informačný charakter. V materiáli sú uvedené termíny rokovaní v 

nadväznosti na zákon o obecnom zriadení, zákon o majetku obcí a obsahuje aj termíny 

expedície materiálov na tieto rokovania v zmysle rokovacieho poriadku. Otváram rozpravu 

k tomuto bodu. Pani poslankyňa Zemková, nech sa páči máte slovo. 

p. Zemková: Nemám problém s tým návrhom, samozrejme to je všetko v poriadku, ja sa len 

chcem opýtať, ako sme včera vlastne dospeli k tomu, že máme tu na mestské zastupiteľstvo 

predložený návrh na zrušenie VZN o pravidlách času predaja v obchode, času prevádzky 
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služieb na území mesta Košice. Je evidentné, ako vidím už, že v mnohých mestských častiach 

visia tie návrhy nových VZN, že aby sme neboli v nejakom omeškaní. Áno, teraz sa presne na 

to chcem opýtať, či teda plánuje mestská časť pripraviť nejaké mimoriadne, aby sme stihli ten 

1. apríl, aby sme neboli v nejakom právnom vákuu. Musím povedať, že aj v mestskej časti 

Košice-Sídlisko Ťahanovce zajtra vyvesujeme už, aby sme to stihli v tej lehote, takže 

odporúčam asi, aby predsa len to bolo v poriadku. Myslím, že nič zložité tam nie je a myslím, 

že aj poslanci sa zhodnú prevziať v celom rozsahu to mestské, lebo je to, nie je tam asi veľmi 

o čom polemizovať, ale odporúčam, aby čím skôr sa to zriešilo. 15 dní tam musí visieť, potom 

15 dní ešte je na to, aby bolo právoplatné tak, aby sme fakt tam nejaké veľké právne vákuum 

nemali, lebo som presvedčená, ako sa aj bavím aj hovorím, ako sme sledovali tie mestské 

časti ostatné, tak väčšina už má vyvesené, čiže to, čo sme sa o tom včera bavili na tej komisii 

nepredpokladám, že bude mať podporu. 

p. Vrchota, starosta MČ: Áno, včera bolo to na komisii pre prerozdelenie kompetencií 

medzi mesto a mestské časti, keďže sa jedná o presun kompetencie z mesta na mestské časti. 

Ten názor všeobecný bol taký, že nie je vôľa posunúť účinnosť, tzn. to zrušenie oddialiť 

mestského VZN. Takže áno, je veľký predpoklad, že budeme pripravovať mimoriadne 

zastupiteľstvo tak, aby sme stihli apríloví termín. Ďakujem pekne. Hlási sa ešte niekto do 

rozpravy? Ak sa nikto nehlási do rozpravy, tak poprosím návrhovú komisiu. 

p. Gaál: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Západ berie na vedomie harmonogram 

zasadnutí miestneho zastupiteľstva a miestnej rady na rok 2023. 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. Nech sa páči, hlasujte o tomto návrhu. 

 

Hlasovanie: Za: 12  Proti: 0  Zdržal sa: 0. 

 

p. Vrchota, starosta MČ: Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté. 

 

Bod 30. Interpelácie poslancov 

p. Vrchota, starosta MČ: Pokračujeme ďalej bodom č. 30, ktorým sú interpelácie poslancov. 

Podľa § 17 rokovacieho poriadku je poslanec oprávnený interpelovať starostu a členov 

miestnej rady vo veciach týkajúcich sa výkonu ich práce. Nech sa páči, vaše interpelácie. Pani 

Oravcová, ešte zostaňte prosím na bod rôzne. Nech sa páči, pani poslankyňa Zemková. 

p. Zemková: Ďakujem pekne, moje interpelácie: Prvá, aké malé, aké veľké projekty, ktoré 

boli v súlade s princípmi participatívneho rozpočtu víťazne, bude v tomto rozpočtovom roku 

mestská časť realizovať? Ďalej, aký je presný rozsah poverenia zo dňa 25.11.2022 pre 

zástupcu starostu a aká je plánovaná suma na plat, odmeny, stravné a všetky odvody pre 

zástupcu starostu pre rozpočtový rok 2023? Ďalšia, v aké konkrétne dni bola čerpaná 

dovolenka za obdobie od roku 2020 doposiaľ u starostu mestskej časti? Ktoré dni za rok 2022 

sobášil starosta za toto obdobie? Aký je nárok starostu na dovolenku za roky 2020, 2021, 

2022 a koľkým zamestnancom miestneho úradu a v akej výške bola preplatená dovolenka za 

obdobie rokov 2018-22? Ďalej, ktoré priechody plánuje mestská časť, resp. mestská časť v 

spolupráci s mestom Košice, zrealizovať, upraviť na tzv. bezpečné priechody? Piata, 

iniciovala mestská časť zriadenie priechodov v úrovni Trieda SNP, v časti Tri tanečnice a v 

časti Trhovisko? Ak áno, kedy, ak nie, či má v pláne iniciovať zriadenie takýchto priechodov? 

A posledná, či existuje v mestskej časti zoznam ciest, chodníkov, námestí, schodísk, ktoré má 

v pláne mestská časť či mestská časť v spolupráci s mestom opraviť či rekonštruovať? Ak 

áno, poprosím o poskytnutie takéhoto zoznamu. Ďakujem. 
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p. Vrchota, starosta MČ: Ja by som povedal ešte k tejto veci, pani poslankyňa, že aj v 

zmysle rokovacieho poriadku je poslanec oprávnený interpelovať starostu a členov miestnej 

rady vo veciach týkajúcich sa výkonu ich práce. Toto bola skôr z vašej strany infožiadosť. 

Predložte to kľudne, vysporiada sa s tým miestny úrad. Však chápem, že to môžete dať ako 

infožiadosť, preto Vám to hovorím, že sa s tým vysporiadame. Pán poslanec Karaffa. 

(Diskusia mimo záznam.) 

p. Karaffa: Môžem hovoriť? 

p. Vrchota, starosta MČ: Vyzval som Vás, pán poslanec. 

p. Karaffa: Tu ešte beží nejaká vrava. Moja interpelácia tiež môže byť spochybnená. 

Rozoberali sme to na komisii výstavby, ale nevedel som presne názov spoločnosti, ani o akú 

parcelu ide, čiže: vážený pán starosta, interpelujem Vás vo veci stanoviska pre spoločnosť TD 

Group spol. s.r.o., ktorá plánuje výstavbu polyfunkčného objektu Popradská na parcele 

katastra nehnuteľností C číslo parcely 4687/1, katastrálne územie Terasa. Vydala mestská časť 

pre uvedenú stavbu stanovisko? Ak áno, prosím o jeho zaslanie spolu s odpoveďou. Ďakujem. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne, poprosím predložiť písomne. Zodpovieme. Pán 

poslanec Rovinský. 

p. Rovinský: Áno, takže ja len to prvé, že keď pôjdem podľa 211, tak máš 8 dní a tu máš 

lepší termín. Takže sa rozhodni. Tá prvá vec je priechody cez SNP. Aké kroky si pán starosta 

uskutočnil? Žiadam predložiť listy dosvedčujúce tieto kroky. Urbanisticko-architektonická 

štúdia, Popradská, Račí potok. Predložiť listy, dokumenty, písomnosti. Po štvrté, prepočty ku 

koseniu, tu ste spomínali, že samozrejme ste prepočítali, takže nie je problém tie prepočty 

predložiť, že koľko plôch atď. že sa oplatí kúpiť stroj. Po piate, koľko mestská časť inkasuje 

za. 

p. Vrchota, starosta MČ: Pán poslanec, dajte to ako 211, poprosím Vás. 

p. Rovinský: Prosím? 

p. Vrchota, starosta MČ: Dajte to ako 211. 

p. Rovinský: Nie ja chcem, aby to bolo, zdravím všetkých, aby to bolo na zázname. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ale to nie je vo veciach týkajúcich sa. 

p. Rovinský: Prepáč, ja mám právo. 

p. Vrchota, starosta MČ: Prepáč ty, ja nerobím prepočty. 

p. Rovinský: Ja mám právo predniesť interpeláciu. Takže, koľko mestská časť inkasuje za 

stánky pri Vianociach a pod. od trhovníkov? A posledné, koľko stanovísk a akých ku 

investičným zámerom vydala mestská časť? Takže to podávam. Ďakujem. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne. Ak nie sú ďalšie interpelácie, prechádzame k 

bodu rôzne. 

 

Bod 31. Rôzne 

p. Vrchota, starosta MČ: Prechádzame k bodu rôzne. Ja by som ešte chcel poprosiť v bode 

rôzne pani Oravcovú, aby vysvetlila vec týkajúcu sa umožnenia vstupu na Petzvalovej ulici v 

budove bývalej a súčasnej súkromnej základnej školy. Nech sa páči, máte slovo. 

p. Oravová: Mestská časť Košice-Západ pri príprave miestnosti pre hlasovanie v rámci 

volieb alebo referenda spravidla a vlastne v každom jednom prípade má pracovné stretnutie s 

konkrétnym riaditeľom školy. Na týchto pracovných stretnutiach sa zúčastňujem ja. Na 

Petzvalovej ulici sme dlhé roky mali volebnú miestnosť v priestoroch, ktoré neboli využívané. 
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Bol tam veľký problém, pretože sme tú volebnú miestnosť museli od A do Z vybaviť. 

Zabezpečiť tam elektrinu, zabezpečiť kúrenie, zabezpečiť upratovanie. Pri ostatných voľbách 

som sa stretla tak isto s pani riaditeľkou. Brali sme do úvahy 

p. Vrchota, starosta MČ: Máte na mysli referendum. 

p. Oravcová: No to už aj voľby aj referendum. 

p. Vrchota, starosta MČ: 21.1. 

p. Oravcová: Som sa stretla s pani riaditeľkou. Brali sme do úvahy to, že škola ponúka veľké 

miestnosti, čisté, svetlé, teplé, že ponúka toalety pre verejnosť, že ponúka upratovanie, prešli 

sme si aj vo večerných hodinách prístupovú cestu do referendovej miestnosti. Dohodli sme sa 

na tom, že budú rozsvietené svetlá aj v dvoch triedach, aj v prvom, aj v druhom pavilóne, aby 

bolo ešte viac svetla pre prípadných voličov, ktorí prídu do volebnej miestnosti. Pani 

riaditeľka navyše v priebehu pár dní zabezpečila opravu schodov zo zadnej časti školy a 

zároveň sme s elektrikárom, ktorý bol prítomný, dohodli umiestnenia reflektorov, aby sme 

zabezpečili ešte dodatočné osvetlenie. Urobili sme všetko pre to, aby volebná miestnosť mala 

úroveň takú, aká sa vyžaduje a priestory prístupu do volebnej miestnosti sme nevideli ako 

problematické. Ďalšiu vec, ktorú ešte sme brali do úvahy, bola tá, že vlastne z prednej strany 

sú dve triedy prvého stupňa. Tieto triedy sú okrem lavíc vybavené aj priestorom na odpočinok 

a priestorom na hranie. Ďalej sú vybavené technikou napr. interaktívnou tabuľou. V čase, 

kedy bolo referendum, škola ešte nemala druhý stupeň, čiže nemala lavice vysoké ani stoličky 

vysoké. Pre tento účel sme vlastne mali miestnosti na hlasovanie v zadnej časti, kde sme 

použili lavice a stoličky z počítačovej miestnosti a z výtvarného krúžku. Mali sme za to, že 

sme priestory pripravili maximálne, ako sa dalo a v porovnaní s tým, čo tam bolo niekoľko 

ostatných rokov, lebo sme nemali inú možnosť, že sme zabezpečili nadštandard. Videla som aj 

ja video, ktoré bolo zverejnené, nie je mojou úlohou sa k nemu vyjadrovať, ale mojou úlohou 

je povedať, čo sme všetko brali do úvahy a ako sme teda plánovali a chceli a vybavili tieto 

volebné miestnosti. Ďalej potrebujem podotknúť, že s pani riaditeľkou je naozaj veľmi dobrá 

komunikácia. Ona má záujem vychádzať samospráve v ústrety. Ale tak, ako sme to vtedy 

zhodnotili, to naozaj bolo dostatočné na to, aby volebná miestnosť, resp. referendová 

miestnosť v danej časti mohla byť. My už sme tam aj voľby mali, pán starosta, zozadu sa 

chodilo aj do volebnej miestnosti. 

p. Vrchota, starosta MČ: Dobre, ďakujem veľmi pekne. S faktickou pán poslanec Karaffa. 

p. Karaffa: Ja by som chcel skutočne len to, čo pani Oravcová hovorila o tých triedach, 

potvrdiť. Tá škola funguje trošku inak, ako sme zvyknutí na štandardný vyučovací proces na 

základných školách. Tým pádom aj to zariadenie a to vypratanie tých miestností by bolo 

omnoho náročnejšie a možnože, keď tu máme ten dotačný systém a taký rozpočet ste 

schválili, aký ste schválili, aj v spolupráci mestskej časti a školy možno by nebolo zlé 

porozmýšľať nad tým, že by sa dalo nejaké exteriérové vonkajšie osvetlenie, ktoré bude v 

prípade prechodu na fotobunku zasvieti a tým pádom to bude osvetlené. Ide o Luník VIII, kde 

máme problém aj vlastne aj škola už mala incidenty, rôzne krádeže a vzhľadom na to, že je to 

asi prvý prípad v Košiciach, kedy táto základná škola platí riadne nájomné 165 000 € ročne, 

myslím si, že nejaké ďalšie investície do nejakého exteriérového vybavenia od školy 

očakávať, nemyslím si, že je správne. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem pekne. Pani poslankyňa Zemková. 

p. Zemková: Ďakujem pekne, pán starosta. Ja by som sa len chcela vrátiť predsa len k tej, 

ako nejaká výtka, k tej interpelácii, aby ste mi potom nejak vysvetlili, že čo v tých 

jednotlivých mojich interpeláciách nespĺňa tú podmienku. Tu v § 17 sa o ničom nedozvedám, 

že čo má byť interpelácia. Je to vždy otázka a v čom nesúvisia tie interpelácie s Vašou 
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činnosťou. Som trošku prekvapená, že to takto chápete, ale by ma zaujímalo, Váš postoj, že 

v čom. V poriadku. (Diskusia mimo záznam.) 

p. Vrchota, starosta MČ: Napríklad tam bolo preplatenie dovolenky zamestnancov tuším 

spomínané. Ale zamestnanci nemajú s výkonom starostu. (Diskusia mimo záznam.) Nie ja, 

miestny úrad, respektíve mestská časť. (Diskusia mimo záznam.) Ten nesúvisí úplne s týmto. 

A pán zástupca už vôbec nie. Dobre, pán poslanec Nohavica s faktickou. 

p. Nohavica: Ďakujem pekne, ja som vlastne to chcel povedať, pán starosta, čo si pred 

chvíľou spomenul. Len opatrne s tými pracovnoprávnymi vzťahmi. V minulom volebnom 

období ste tu úkolovali, poslanci niektorí, ktorí ste tu znova zvolení, v odmenách, bolo vám to 

aj niekoľkokrát rozporované. Neviem, že či práve, že kto má a koľko dovolenky a v akej 

sume mal preplatenú, či toto sa týka činnosti starostu. Sú to skôr pracovnoprávne vzťahy, 

takže ja nemám najmenší dôvod sa zastávať. Veď, keď chce odpovedať, nech odpovie, len aby 

z toho nebol nejaký trend. Nabudúce bude, že kto mal koľko lístkov, kto mal aký cesťák. Hej, 

ale. (Diskusia mimo záznam.) Ja len hovorím, že to jak s tými odmenami dopadlo a išlo to do 

stratena. Ďakujem za slovo. 

p. Vrchota, starosta MČ: Boli tam zahrnuté aj stravné lístky, no tak akože to už ja, ako 

všetko je v súlade s platnou legislatívou. Na to tu máme kontrolóra. Kontrolór bude 

kontrolovať aj čerpanie sociálneho. (Diskusia mimo záznam.) Nie celkom je to tak. Sú 

kontrolným, najmä hlavným kontrolným orgánom je kontrolór. Áno, je tu takáto kompetencia 

priznaná, tam sú špecifické dôvody na to, resp. spôsob. Pán poslanec Karaffa, nech sa páči. 

Pán kontrolór, nech sa páči. 

p. Filipko: Ďakujem, nechcem zdržiavať. Chcel som sa poďakovať zastupiteľstvu za 

schválenie toho memoranda. Ja verím, že určite nebude to spôsobovať nejakú finančnú záťaž 

pre mestskú časť a skôr môže to mať prínosy. Fakt, ako je to popísané v memorande a potom 

urobíme tomu aj nejakú patričnú publicitu pri podpise memoranda. Ďakujem pekne. 

p. Vrchota, starosta MČ: Ďakujem veľmi pekne. Ja len vo vzťahu ku tým interpeláciám. 

Snažím sa to nejakým spôsobom korigovať, aby sme sa vtesnali do tých interpelácií. 

Samozrejme, ja rozumiem tomu, že je tu možnosť podať aj infožiadosť. Budem sa snažiť 

vyjsť tomuto v ústrety, čo budeme môcť zverejniť, budeme zase postupovať ako podľa 

infožiadosti. Ďakujem vám veľmi pekne. Uzatváram bod rôzne. 

Bod 32.Záver 

p. Vrchota, starosta MČ: A dostávame sa k záveru. Tak zvládli sme to za takmer 5 hodín. 

Ďakujem vám veľmi pekne za účasť na rokovaní a uzatváram II. rokovanie Miestneho 

zastupiteľstva mestskej časti Košice-Západ. Pekný večer. 

Overili: 

Ing. Tibor Bačinský, v.r.  dňa: 22.3.2023 

 

JUDr. Filip Gaál, v.r.   dňa: 21.3.2023 

 

 

Mgr. Marcel Vrchota, v.r. 

starosta 

 

V Košiciach, dňa 21.03.2023                     

 

Prednosta MÚ: Dipl.-Kfm. Ing. Michal Demo 

Zapisovateľka: PhDr. Kovalčinová 


